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الهی ناطقی  فریبرز 
شاید درست نباشــد بگویم مسولان کرونای کشور! 
در حقیقت باید بگویم مســئولان مقابله با کرونای 
کشــور؛ ولی خدا خواست و اینطور نوشتم قصد تغیر 

و اصلاح انرا هم بدلایل زیر ندارم:
البتــه آنچه دربــاره مدیریت ذلیل مقابلــه با کرونا  
باید می گفتــم بارها بیان کــرده ام چیزی بر آنها 
اضافــه نمی توان کرد. چون همه جاری و ســاریند 
بعد از گذشــت این همه مدت، متاسفانه و متاسفانه 
و هیهــات چون به قول معــروف از رو هم که نمی 
رویــم ! و هر روز برای خــود کارت تبریکی جدید 
ارســال می کنیم، آنچه درباره کرونا قبلا نوشته ام: 

ینجا ا
امروز در خبرها دیدم که بیان شــده است که هفته 
آینده تخت های بیمارســتانی پر می شــوند! خیلی 

کنم، مختصر عرض 
۱-  یعنــی از حالا بــرای هفته آینــده تخت رزرو 
کنیم؟ مدیریت شــما بعد از یک سال و نیم این را 

به مردم می گوید!
٢- بی ســوادی من را ببخشــید، مگر یک واکسن 
مقابلــه چنــد نوع فرمــول دارد که هــر روز یکی 
رونمایی می شــود؟ کم کم دارد مثل مقالات چاپ 
شــده در کشور می شود !  اگر بیست فرمول موجود 
است ســوگند می خورم یا کپی است یا غیر علمی 

و خطرناک !
٣- اگر در ایران دوران جنگ بود، آیا هر شــرکتی 
برای خود یک بمــب تولید می کرد و هر روز یکی 
را در صدا و سیما با شــرکت سلبرتی ها )متنفرم از 
ایــن کلمه( رو نمایی می کرد یــا همه با هم جمع 
می شــدند و یک بمب برای مقابله تولید و استفاده 

می کردند؟
٤- منافع تولید واکسن شــرکت ها چقدر است که 

کسی جلودار آن ها نیست؟
٥-  تعریف خیانت چیست ؟

٦-  چقدر تلفات، ترس و واهمه، نگرانی، اســترس، 
صدمات غیــر قابل جبران به اقتصــاد و اموزش و 

مــردم را باید تحمل کنیم که رخصتی فراهم اید؟
٧-  چــرا ول نمی کنید بروید پــی درامدی که در 
این دوران کسب کردید، تفاوت بودن شما با نبودن 
شــما برای کشور چیست ؟ شاید مردم حداقل کمتر 

بگیرند. استرس 
برای آیندگان که در حال آماده شدن و بستن کیف 
های خود برای تصدی پســت های وزارت بهداشت 

: هستید
۱- در هر شــهری بنا به نیاز یک یا چند اســتادیم 

بزرگ را آماده داشــته باشید تا تخت کم نیاوریم!
٢- تمام واکســن ســازی ها را یکــی کنید و فقط 
تولید و واکسیناســیون را افزایش دهید؟ یک ریال 
هم بابت خرید واکســن به شرکت ها ندهید. زمان 
جنگ اســت در کشــور )یک ســال و نیم است در 
جنگیــم، منتهی ژنرال هایمــان در خوابند( و چون 
از منابع کشــور برای تولید انها استفاده شده است، 

نکنید. هزینه 
٣- حلاوت و شیرینی تولید داخل را درست یا غلط 
بــا حرف های بی ربط مثــل اینکه ما این و ما آن، 
اروپایــی ها روی خــط تلفن و ... از بیــن نبرید تا 

نگیرید. قرار  مردم  تمسخر  مخاطب 
٤- اجــازه اضطراری تغییر این مســولان را قبل از 
فرا رســیدن نقل و انتقالات دولــت جدید بگیرید، 
مردم از آنها خســته اند. مدال فراموش نشــود!  در 
این مدت نزدیک به صد هزار ایرانی فوت شــدند، 

اما کماکان بی تدبیری ادامه دارد !

 چند سوال
 از مسئولان کرونای کشور!

 دولت جدید کدام نگاه 
را به میراث فرهنگی در پیش 

می گیرد؟

شایعه های مشکوک 
 معدن فروشی

 از توهم تا واقعیت

افتتاح 6 طرح آب و برق با 
سرمایه گذاری ۷هزار و ۷۹0 

میلیارد ریالی

همکاری بانک صادرات ایران 
و مرکز وکلا و کارشناسان قوه 

قضائیه

باید در دوره جدید ساز و کار 
گسترش آزادی های مشروع 

ایجاد شود
میراث فرهنگی نیازمند چشم اندازی تازه است 
اما کدام مدیریــت و با چه رویکردی می تواند 
این چشم انداز را ایجاد کند؛ رویکرد سیاست زده 

و اقتصادی؟

 سرپرست معاونت امور معادن و صنایع معدنی 
نسبت به انتشار مشکوک برخی شایعه ها درباره 
آزادسازی ٦ هزار محدوده و معدن غیرفعال با 

تیتر »معدن فروشی« در ...

 ٦ طــرح صنعــت آب و بــرق در ٥ اســتان 
اصفهان، کرمان، خراســان جنوبی، مرکزی و 
مازنــدران با اعتبار ٧هزار و ٧۹۰ میلیارد ریالی 

فردا با حضور وزیر نیرو در ...

با  مدیرعامل بانک صادرات طی نشســتی 
رئیس مرکز وکلا، کارشناســان رســمی و 
مشــاوران خانواده قوه قضائیــه تفاهم نامه 

امضا کرد. همکاری 

حجت الاســلام محســنی اژه ای با اشــاره به 
برنامه های خود برای اداره دستگاه قضا گفت: 
بایــد در دوره جدید قوه قضائیه، ســاز و کار 

گسترش آزادی های مشروع ایجاد شود.

آزموندشواررئیسیدرچینشکابینه:پیرمردهاکنارمیروند؟
 تحلیل احمدی توکلی، سلیمی نمین و ترقی درباره ترکیب کابینه دولت سیزدهم

تعیینسیاستارزیمهمترینچالشاقتصادیدولتسیزدهماست

نرخمنطقیدلاردرایرانچقدراست؟

درحالیکه بسیاری از ســالمندان بدون دریافت پیامک 
به مراکز واکسیناسون مراجعه کردند، برخی از متوفیان 
سالیان گذشته از طریق پیامک به مراکز واکسیناسیون 

دعوت شده اند. 
واکسیناسیون ســالمندان جدا از دغدغه هایی همچون 
نگرانــی از عــوارض واکســن ها، شــلوغی مراکــز 
واکسیناسیون، بی نظمی در اطلاع رسانی به مراجعین، 
معضلات تاخیر در تزریق دوز دوم مسائلی دیگر را پیش 
روی خانواده های آنان قرار داده اســت.اما آنچه به گفته 
وراث برخی از فوت شدگان سالیان گذشته عجیب است، 
پیامک وزارت بهداشت مبنی بر دعوت به واکسیناسیون 
سراســری این متوفیان اســت این درحالی است که 
بسیاری از افرادی که در قید حیات هستند بدون دریافت 

پیامک بر اســاس اولویت بندی ســنی خود به مراکز 
مراجعه کرده اند. اما برخی متوفیان به شکلی رسمی و با 

دریافت پیامک به مراکز واکسیناسیون دعوت شده اند.
در همین این راســتا خانم کمالی ادعا می کند که تا به 
حال وزارت بهداشت ٥ بار مادر فوت شده من رو دعوت 
به واکسیناسیون کرده است، این در حالی است که مادر 
من در سال ۹٤ فوت شده اند، مگر ثبت احوال اطلاعات 
هویتی افراد را در اختیار ندارد. شناســنامه ایشان همان 
ابتدا باطل شده است چگونه ممکن است اطلاعات افراد 
متوفی ثبت نشده باشد.آقای حسنی در این مورد گفت: 
با توجه به اینکه پدر همسر بنده سال گذشته فوت شده 
اند، اما همچنان از طریق پیامک از سوی وزارت بهداشت 

برای انجام واکسیناسیون به ...

آمارابتلاوفوتیهاروبهافزایشاست

پیامکبهافرادفوتشده
برایتزریقواکسنکرونا
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 وزیر کشور:

 خاموشی ها با آگاهی قبلی مردم باشد
با حضور صالحی انجام شد:

 تقدیر از دست اندرکاران 
وزیر کشور گفت: اگر قرار است خاموشی داشته باشیم، اولین دوره فناوری آموزشی لیزر و کوانتوم

بهتر است برنامه ریزی شــده، توزیع شده و با آگاهی 
قبلی مردم باشد.

به گزارش ایســنا، عبدالرضا رحمانی فضلی امروز در 
حاشیه جلسه ستاد اطلاع رســانی اقتصادی در جمع 
خبرنگاران در رابطه با جزئیات این جلسه، اظهار داشت: 
وظیفه ما این اســت که حلقه وصل و رابط میان حوزه 
های اقتصادی، افکار عمومی و مردم و همچنین فعالین 
عرصه اقتصادی از نظر رســانه ای باشیم.  تاکنون هم 
جلسات خوبی برگزار و تلاش کردیم با ترکیبی که در 
جلسه هست اعم از بخش خصوصی، تعاونی و اکثریت 
نمایندگان رسانه های مهم و موثر و هم دستگاه های 
اجرایی ای که در حوزه های مختلف از جمله اقتصادی 

هستند، همه حرف ها گفته و شنیده شود.
وزیر کشــور با بیان اینکه آنچــه در افکار عمومی به 
عنوان موضوع و مسأله و برخی هم به عنوان نارضایتی 
بود امروز در این جلســه مطرح شد، بیان کرد: دستگاه 
ها توضیحات مختلفی در این زمینه دادند. دستگاه ها 
در رابطه با روند افزایش قیمت ها گزارشی ارائه دادند 
و تمهیدات و اقداماتی که مقرر اســت تا انجام شــود 
نیز مطرح شد تا بتوانیم با اجرای تمهیداتی  نسبت به 
مدیریت قیمت ها برنامه ریزی مطلوب و مناسب داشته 
باشیم.  رحمانی فضلی در رابطه با ترخیص کالاها در 
بنــادر، افزود: بانک مرکــزی توضیحاتی در خصوص 
تامین ارز دادند و با تاییدی که از طریق وزارت صنعت 
نســبت به این موضوع وجود داشــت، مقرر شد برای 
آزادســازی و ترخیص کالاهایی که حتما در بازار موثر 

خواهد بود تسریع صورت گیرد.
وی اطرنشــان کرد: در حوزه برق و خاموشــی ها به 

عنوان مســأله ای که افکار عمومی سخت درگیر آن 
هستند، توضیحات در جلسه داده شد و عواملی از جمله  
خشکسالی، خارج شدن نیروگاه های برق آبی و برخی 
از نیروگاه هایی که در شــرایط کنونی به اورهال نیاز 
داشــتند، به عنوان عوامل قطعی مطرح شد اما بحث 
شد اگر قرار است خاموشی هم داشته باشیم بهتر است 
خاموشــی، برنامه ریزی شــده و توزیع شده همراه با 
آگاهی قبلی مردم باشد. همچنین اهمیت تامین برق در 
مناطق جنوبی که بالاترین حد گرما را دارند به عنوان 

اولویت مطرح شد.
وزیر کشــور در رابطه با تامین کالاهای اساسی گفت: 
در مرحله گذر از یک دولت به دولت دیگر بوده و باید 
نسبت به تامین کالاهای اساسی  اطمینان داشته باشیم 
و حتما باید اطمینان داشــته باشیم که دولت بعدی در 
بستر و شرایط مناسب تامین کالاها باشد.  با توجه به 
گزارشــی که دوستان ما در بخش های مختلف دادند 
ما هیچ مشــکلی در تامین کالاهای اساسی نداریم و 
بانک مرکزی هم در اینجــا برنامه های تامین منابع 
خود را مطرح کرد و تایید شد با این روند که پیش رود 
ما نســبت به تامین کالا هیچ مشکلی نخواهیم داشت 
و ان شــاءالله دولت بعدی هم که مستقر شد ادامه کار 

را خواهند داشت.
رحمانی فضلی در پایان تصریح کرد: تقاضا و توقع ما از 
مردم و به ویژه رسانه های محترم این است که فضای 
کنونی جامعه را در آرامش نســبی قرار دهیم البته این 
به معنای ندیدن و نگفتن نیســت بلکه هم باید ببینیم 
هــم بگوییم و هم منتقل کنیــم و هم باید در آرامش 
جامعه بکوشــیم. همه اینها را با هم داشــتن هنر کار 

رسانه ای است.

وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان 
انرژی اتمی از دانش آموزان، اســاتید و 
عوامل اجرایی اولین کارســوق فناوری 

لیزر و کوانتوم تقدیر کردند.
 بــه گزارش خبرگزاری مهــر به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانی سازمان انرژی اتمی، 
مراســم تقدیر از دانش آموزان، اساتید و 
عوامل اجرایی اولین کار ســوق فناوری 
لیزر و کوانتوم امروز دوشنبه ۱٤ تیرماه 
بــا حضــور علی اکبر صالحــی معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی 
اتمی ایران، محسن حاجی میرزایی وزیر 
آموزش و پــرورش، تعدادی از معاونین 
و مدیران صنعت هســته ای و جمعی از 

دانش آموزان و برگزیدگان سازمان ملی 
)سمپاد(  درخشان  استعدادهای  پرورش 
در سالن خوارزمی سازمان انرژی اتمی 

ایران برگزار شد.
در این مراســم رئیس ســازمان انرژی 
اتمی ضمن قدردانــی از عوامل اجرایی 
نوآوری های  دوره مســابقات  دومیــن 
صنعتی ســازمان بســیج مهندسین و 
دانش آموزان  توسط  انجام شده  اقدامات 
اســتعدادهای درخشــان در حوزه لیزر 
و فنــاوری کوانتومی، اظهار داشــت: از 
مجموعه عزیــزان پایه گذار این حرکت 
مبارک تشــکر می کنم؛ شــما عزیزان 
با ایجــاد انگیــزه در دانش آمــوزان و 

آینده سازان این کشور به حرکت علمی 
شتاب بخشــیدید و بسیار خوشحالم که 

این نهال ها کاشته شده است.
صالحی ادامه داد: مفاهیم علمی باید از 
درون مدارس و آمــوزش و پرورش به 
مفاهیم  تزریق  رسانده شود؛  دانشگاه ها 
علمی باعث بینش عمیق و چشــم انداز 
وســیع دانش آموزان و دانشــجویان در 
ابتــکار و نوآوری خواهد شــد. در حوزه 
فکــری و لزوم نوآوری لازم اســت که 
چارچوب های تعریف شده کنار گذاشته 
شود و دانش آموزان از محدودیت خارج 
شــوند و شــجاعت در تصمیم گیری ها 
لحاظ گردد و ایده های جدید بدون قید 

مطرح شود.
معاون رئیس جمهور با اشاره به اهمیت 
ایده پــردازی و حضــور دانش آمــوزان 
در صحنه هــای علمــی، بیــان کرد: 
دانش آموزان با فکری باز و با قدرت هر 
چه بیشــتر در حوزه های علمی فعالیت 
داشته باشــند و باید آینده درخشان این 

کشور به دست این افراد شکل بگیرد.
محســن  مراســم  ایــن  ادامــه  در 
حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش از 
عوامل اجرایی این اقدام پسندیده علمی 
قدردانی کرد و اظهار داشت: خدا را شکر 
می کنــم در چنین اجتماع ارزشــمندی 
حضــور دارم؛ از عزیــزان برگزارکننده 
این همایش، علی الخصوص ســازمان 
انرژی اتمی ایران و صالحی که از مفاخر 
این سرزمین هســتند قدردانی می کنم. 
با توســعه و ترویج این گونــه اقدامات 
ارزشمند انشاءالله شاهد نتایج درخشانی 
در حوزه علــوم و فناوری نوین خواهیم 
بود و خداوند متعال در ادامه این مســیر 

یاورتان است.
در پایــان این مراســم از دانش آموزان 
اســتعداد درخشــان، دبیران، اساتید و 
عوامــل اجرایی و علمی برگزاری اولین 
کار سوق فناوری لیزر و کوانتوم با اهدا 
تقدیرنامه تجلیل و قدردانی به عمل آمد.

دولتاجازهنمیدهددامداران
درفشارخشکسالیتنهابمانند

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت اجازه نخواهد داد دامداران و عشایر در فشارهای ناشی از خشکسالی 
تنها بمانند.به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری، جلســه تنظیم بازار و کالاهای اساسی به 
ریاست اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.اسحاق جهانگیری در این جلسه با اشاره 
به مسائل مطرح شده در خصوص خشکسالی و دغدغه دامداران گفت: دولت نمی تواند نسبت به مسائل 
و مشــکلات دامداران به عنوان تولیدکنندگان بزرگ کشــور بی تفاوت باشد.معاون اول رئیس جمهور با 
بیان اینکه شیر و لبنیات امروز بخش مهمی از سفره مردم و سبد خانوار را تشکیل می دهد، تصریح کرد: 
دولت اجازه نخواهد داد دامداران و عشایر در فشارهای ناشی از خشکسالی تنها بمانند.جهانگیری افزود: 
تلاش خواهیم کرد جلسه ای با حضور دستگاه های ذیربط برای بررسی مشکلات دامداران برگزار کنیم و 
تدابیری را بیندیشیم که هم دغدغه دامداران به حداقل برسد و هم مردم و مصرف کنندگان شیر و لبنیات 
تحت فشــار قرار نگیرند.معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش های وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در خصوص میزان ذخایر کالاهای اساسی خاطرنشان کرد: میزان ذخایر کالاهای اساسی باید 
همواره اطمینان بخش باشد و وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی با تأمین به موقع 

کالاهای مذکور نباید اجازه دهند که میزان این ذخایر کاهش پیدا کند.

جلیلی:جریانانقلاببایدباتقسیمکار
دولترابرایجهشکشوریاریدهد

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: تمام جریان های انقلاب باید با تقسیم کار در درون یک جبهه، دولت 
را برای جهش کشور یاری دهند.

به گزارش خبرگزاری مهر، ســعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیداری مجازی با جمعی 
از فعالان و جوانان انقلابی اســتان سیستان و بلوچستان، ضمن تاکید بر اهمیت شناسایی اولویت های اصلی 
و تبدیل شدن آنها به اولویت های ملی، گفت: همراه با شناخت آسیب ها و تهدیدها، باید فرصت ها را شناخت و 
برای آن برنامه داشت.وی با اشاره به نکات مطرح شده توسط جوانان مبنی بر ساختارمندی حرکت دولت سایه، 
خاطرنشان کرد: نباید معطل تشکیلات جدید ماند. گفتمان دولت سایه، یک کار قرارگاهی است، یعنی کمک 
به هدایت عملیاتی سایر بخش ها. کسانی که معتقد به این گفتمان هستند باید در حد وسع خود کمک کنند تا 
تمام ظرفیت های مردمی، نهادی، تشکلی و دولتی به سمت حل مسائل دارای اولویت در بازه زمانی مشخص، 
جهت پیدا کند.نماینده رهبر انقلاب در شورایعالی امنیت ملی با بیان اینکه هدف از گفتمان دولت سایه، مشارکت 
مردم در امور کشور و سایه انداختن نظرات نخبگان و تشکل ها بر سر مسئولین برای تایید، تصحیح و تکمیل 
موضوعات است، تصریح کرد: شناخت اولویت ها و توجه لازم به آنها، مهمترین کمک به دولت است. مسائل 

وقتی با کمترین هزینه و در زمان خود حل خواهد شد که از زمان پیشی بگیرید.

مشکلاتبراساسعملکردکسانیکهبهدنبال
جهانیسازیبودندرخداد

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: ما مشکلاتی داریم، این مشکلات بر اساس عملکرد کسانی که به دنبال 
جهانی سازی بودند رخ داده است.

به گزارش خبرگزاری مهر، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در مراسم تودیع و معارفه 
روسای سابق و جدید بسیج اساتید کشور که در دانشگاه تهران برگزار شد، گفت: آن چیزی که باید در کانون توجه 
ما قرار گیرد این است که بدون تردید با استناد به دلایل متقن و روشن ملت ایران در حال حاضر در یک نقطه و 
شرایط شکوهمندی قرار دارد و علی رغم جنگ روانی و تبلیغات گسترده از طرق مختلف و با ابزارهای پیشرفته و 
به صورت سیل آسا و عظیم برای اینکه القا کنند ملت ایران شرایط نامناسبی را دارد ما امروز در شرایط بسیار خوبی 
قرار داریم.وی تاکید کرد: چون شرایط ایران یک شرایط تحسین برانگیزی است، دشمن احساس خطر می کند 
و دنبال این اســت که یک شرایط نامناسب را از ایران به تصویر بکشد.رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: 
استقلال و مردم سالاری نظام جمهوری اسلامی ایران برای دشمن یک چالش گفتمانی ایجاد کرده و دشمن 
به دنبال متوقف کردن این الگوی قدرتمند است.ســردار سلیمانی اضافه کرد: البته ما مشکلاتی هم داریم، این 
مشکلات با اتکا به شرایط و ظرفیت های عظیم ملت ایران و کشورمان در کوتاه مدت قابل حل است. مشکلاتی 

که بر اساس غفلت و عملکرد کسانی که به دنبال جهانی سازی بودند رخ داد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

لگد آمریکایی ها به میز مذاکره 
از اکنون صدایش درآمده است

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: با زیاده خواهی هایی 
که بایدن دارد، معلوم شــده از مذاکره با آمریکا آبی گرم 

نمی شود.
به گزارش ایسنا، اسدالله بادامچیان دبیرکل حزب موتلفه 
اســلامی با اشاره به مذاکرات وین گفت: با زیاده خواهی 
هایی که بایدن دارد، معلوم شــده از مذاکره با آمریکا آبی 
گرم نمی شــود. آمریکایی ها صریــح گفته اند که همه 
تحریم ها را برنمی داریم، قول نمی دهیم در برجام بمانیم 
و راســتی آزمایی با زمان بندی ایران را هم قبول نداریم 
بنابرایــن لگد آنها به میز مذاکــره از هم اکنون صدایش 

درآمده است.
بادامچیان ادامه داد: ما باید راه خود را در اهتمام به انرژی 
هســته ای در قالب قول و قرارهایمان با ان پی تی ادامه 
دهیــم و اگر ان پــی تی هم بــازی درآورد، دلیلی ندارد 

همچنان عضو ان پی تی بمانیم.
وی در ادامه ضمن تبریک انتصاب محســنی اژه ای به 
ریاســت قوه قضاییه اظهار کرد: اجرای سند تحول و نیز 
اهتمام به ماموریتهای دســتگاه قضا در قانون اساسی دو 
نکته کلیدی اســت که رهبر معظم انقلاب در حکم خود 
خطــاب به آقای اژه ای گنجانده اند و ان شــاءالله مردم 
آثار این عمل به وظیفه را خواهند دید. با انتخاب محسنی 
اژه ای به عنوان قاضی القضات، مبارزه با فســاد و تحول 
در قوه قضاییه در دوران جدید ســرعت بیشتری به خود 

خواهد گرفت.
وی ادامه داد: همت به راه اندازی چرخ تولید و رفع موانع 
تولید از وظایف دستگاه قضاست که تجربه خوبی در دوران 
آقای رئیسی داشتیم و امروز این چرخ باید توسط دو قوه 
مجریه و قضاییه به حرکت خود شتاب بخشد و اگر توان 
مجلس را هم روی آن بگذاریم شــاهد رفع بســیاری از 

مشکلات از جمله بیکاری خواهیم بود.
بادامچیان مسئولیت خطیر رئیسی را در چینش وزرا یادآور 
شــد و گفت: چینش وزرا به خصوص در حوزه اقتصادی 
مهم اســت و هماهنگی اتاق فکــر اقتصادی دولت باید 
به گونه ای باشــد که از آن یک صــدا بیرون بیاید و آن 
صدای اجماع اقتصاددانان در پاسخ به مطالبات معیشتی 
مردم باشد.وی تاکید کرد: اقتصاد احساسی نیست. یک کار 
علمی و تجربی است و امید است که از چهره های آگاه و 

دارای سلامت مالی و با تجربه استفاده شود.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در ادامه با اشاره به تحولات 
افغانســتان اظهار داشــت: دو دهه حضور بی ثمر و بی 
دستاورد هزینه های ســنگینی روی دست وزارت خزانه 
داری آمریکا گذاشــته است و آمریکایی ها امروز مشغول 

بیرون روی از خاک افغانستان هستند.
وی افزود: آنها در حالی خاک افغانستان را ترک می کنند 
و دولت خودساخته خود را در مقابل طالبان تنها می گذارند 
که حضورشــان در افغانستان جز خفت و خواری و کشته 

های فراوان دستاوردی نداشته است.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی به دولت  رییسی توصیه 
کرد: سیاســت ما در قبال همسایه شرقی مان باید دقیق 
و هوشــمندانه باشد و این سیاســت باید مبتنی بر تداوم 
مراودات اقتصادی با این کشور و همچنین حفظ حقوق و 
امنیت همه مذاهب و طوایف به ویژه اهل تسنن افغانستان 

باشد.
بادامچیان ادامه داد: توصیه ما به همســایگان افغانستان 
این اســت که از مداخله در امور این کشــور پرهیز کنند 
تا مردم افغانســتان درباره نوع حکومت و سرنوشت خود 

تصمیم بگیرند.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی در بخش دیگری از این 
گفت وگو حمله ناو آمریکایی به هواپیمای مســافربری 
ایران را یــک جنایت تاریخی خواند و گفت: ٣٣ ســال 
پیش متجاوزان آمریکایی یک هواپیمای مســافربری را 
در فراز خلیج فارس بی هیچ بهانه ای ســرنگون کردند و 
مسافران بیگناه آن را در امواج خروشان دریا غرق نمودند. 
این یک جنایت جنگی است که آمریکایی ها باید همواره 
پاسخگوی آن باشند. آمریکایی ها باید هرچه زودتر آبهای 
خلیج فارس و دریای عمان را ترک کنند و از منطقه بیرون 

بروند.
بادامچیان همچنین با اشــاره هفته افشــای حقوق بشر 
آمریکایی، اظهار داشت: این جنایت چهره کریه و واقعی 
حقوق بشر آمریکایی را فاش ساخت و عاملان آن گرفتار 

عذاب وجدان و نیز مجازات اخروی خواهند بود.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در پایان با گرامیداشت یاد 
علامــه امینی به عنوان احیاگر فرهنگ تشــیع در عصر 
حاضر گفت: علامه امینی دانشــمندی پارسا و مجتهدی 
گرانقــدر بود که در طی ٤۰ ســال اثر معروف خود یعنی 
الغدیر را در میان مسلمانان به یادگار گذاشت تا برگ زرینی 
برای اتحاد و همگرای فرق و مذاهب اسلامی باشد. او با 
این کتاب فرهنگ اهل بیت را در عصر ما زنده کرد و این 
فرهنگ چون آفتابی گرمابخش حرکتهای اصیل اسلامی 

در این دوران است.

روسیه: برجام جایگزین 
معقولی ندارد

سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه در اظهاراتی 
بر اهمیت توافق هسته ای تاکید کرد.

به گزارش ایسنا، سفارت روسیه در لندن در صفحه 
توییترش به نقل از ماریا زاخارووا سخنگوی وزارت 
امور خارجه روسیه درباره توافق هسته ای)برجام( 
نوشــت: برجام هیچ جایگزین معقولی ندارد. بدون 

آن، صلح و امنیت بیشتر آسیب پذیر می شود. 
اظهــارات زاخارووا در حالی مطرح می شــود که 
مذاکــرات احیای توافق هســته ای میان اعضای 
کمیسیون مشترک برجام با حضور آمریکا در وین، 

محل برگزاری مذاکرات در جریان است. 
مذاکرات در مســیری پیش مــی رود که احیای 
توافق از طریق بازگشــت آمریکا به توافق هسته 
ای و بازگشت ایران به پایبندی دوباره به تعهدات 
برجامــی که آن هــا را طی اقدامــات جبرانی در 
نتیجه خــروج آمریکا از برجــام کاهش داده بود، 
محقق شــود. آمریکا و ایران مذاکرات مستقیمی 
نداشــته اند و نمایندگان دولت آمریکا با نمایندگان 
سایر اعضای برجام در این زمینه رایزنی می کنند.

خبر

فاصله گرفتن از دغدغه های 
مردم گناه نابخشودنی است

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دوره 
جدیدی از حکمرانی و اداره کشور آغاز شده، گفت: 
فاصله گرفتن از دغدغه های مردم گناه نابخشودنی 
است و کام مردم را تلخ می کند و آنها هرگز این را 

از ما قبول نمی کنند.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در مراســم 
تکریم روسای قوه قضائیه گفت: با شناختی که از 
جناب آقای محسنی اژه ای دارم و شناخت عمیق 
و دقیق ایشان از قوه قضاییه، حرکتی که در دوران 
آقای رئیسی با تلاش مضاعف آغاز شده با شتاب 

بیشتری به پیش خواهد رفت.
وی افزود: واقعیت تلخ این اســت که امروز کشور 
در شــرایط سختی به ســر می برد و شرایط برای 
مردم خصوصاً محرومین و مســتضعفین سخت تر 
از همیشه اســت، هم از بعد مسائل اقتصادی چه 
در حوزه ســرمایه گذاران و چه بخش محروم، هر 
دو طرف در آســیب هستند و هم در حوزه مسائل 
اجتماعی که سرمایه های اجتماعی ما رو به کاهش 
اســت و بزرگ ترین آن اعتماد مردم اســت که از 
این جهت در شــرایط خوبی نیستیم و این واقعیت 

تلخی است.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه یادآور شد: 
خدا را شــاکریم که دوره جدیــدی از حکمرانی و 
اداره کشــور آغاز شده و ما در آستانه شروع به کار 
و مسئولیت پذیری در یک دوره جدید هستیم که 
فرصت بسیار کم نظیری است. مردم هیچ بهانه ای 
را از مــا نخواهند پذیرفــت و این وظیفه بر دوش 
همه ماســت. هیچ بهانه ای بــرای عدم موفقیت 
نیســت. همه ما ملزم به کارآمدی و پاســخگویی 
در مقابل مردم، مقام معظم رهبری و در پیشــگاه 
خداوند هســتیم. ما مکلف به اثبات کارآمدی دین 
در اداره جامعه هســتیم، ملزم به این هستیم که با 
کارآمدی یک زندگی خوب را با اولویت محرومین 
و مســتضعفین رقــم بزنیم و مکلف هســتیم با 
کارآمدی و پاســخگویی، ثبــات اقتصادی، امید و 

نشاط را در جامعه افزایش دهیم.
وی ادامه داد: روشــن اســت که بــار اصلی این 
مســئولیت بر عهده دولت محترم در آینده اســت 
چرا که اساس ظرفیت های کشور در اختیار دولت 
و قوه مجریه است، اما روشن و مشخص است که 
دو قــوه دیگر باید این فعالیت هــا را تکمیل کنند 
چرا که نقش کلیــدی در این همکاری، همدلی و 
هم افزایی و کارآمدی و پاســخگویی دارند و امروز 
بایــد این همدلی، همکاری و هم افزایی نه تنها در 
حد ســران سه قوه بلکه تا آخرین رده های سطوح 
مسئولیت از بخشداری و فرمانداری تا همه سطوح 

در ارتباط وسیع و عمیق با مردم دیده شود.
قالیباف بر ضرورت هوشــمند ســازی سیستم ها 
برای کارآمــدی و پاســخگویی و مردمی کردن 
و شــفاف کــردن فعالیت ها تاکید کــرد و یادآور 
شد: حاشــیه روی، حاشیه ســازی و فاصله گرفتن 
از دغدغه هــای مردم گناه نابخشــودنی اســت و 
کام مــردم را تلخ می کند آنها ایــن را هرگز از ما 
قبول نمی کنند. البته معنایش این نیست که ما به 
استقلال قوا توجه نکنیم و در جلسات کارشناسی 
و بررســی های تخصصی اختلاف ســلیقه نباشد 
بلکه اســتقلال قوا طبق قانون اساسی به رسمیت 
شناخته شــده و همه مکلف به رعایت آن هستیم 
اختلاف سلیقه هم حتما وجود دارد و امری طبیعی 
است ولی مهم این است که تعامل بین قوا با تدبیر 
و همدلی بــه خروجی یکپارچه به نفع مردم منجر 
شــود و ما تبلور رضایت خدا را در رضایت مردم با 
همــه وجود حس کنیم و مــردم هم به آن صحه 

بگذارند.
رئیس مجلس شــورای اسلامی خاطر نشان کرد: 
ما باید به ســنت های الهی باور و ایمان داشــته 
باشــیم و هدف و نیت مان برای خدا و برای مردم 
باشــد جنس کارهای ما بایــد از جنس کارهای 
جهادی و پرتلاش باشــد هم خــوب کار کنیم و 
هــم کار خوب کنیم و اثربخشــی آن را در جامعه 
ببینیم، چرا که مشــروعیت ما مسئولان وابسته به 
نقش مان در زمینه ی عدالت و عدالت گستری است 
و امیدوارم در این مسیر حرکت کنیم. جوانگرایی و 
انقلاب گرایی هم در این چارچوب تعریف می شود 
ان شاءالله گام جدی برداریم و با همراهی و دعای 

خیر مردم انجام وظیفه کنیم.

ارتش مهد پرورش جوانان 
ورزشکار و قهرمان است

فرمانده نیــروی زمینی ارتش گفت: نیروی زمینی 
ارتــش مهد پرورش جوانان ورزشــکار و قهرمان 

است.
به گــزارش خبرگزاری مهر، امیر کیومرث حیدری 
فرمانده نیروی زمینی ارتش فرمانده نیروی زمینی 
ارتــش در دیدار با قهرمانان و مدال آوران رشــته 
ورزشــی پاورلیفتینگ و وزنه برداری این نیرو که 
موفق به کســب مقام قهرمانی لیگ برتر کشور و 
کسب ســهمیه جهانی شدند، گفت: نیروی زمینی 
ارتــش مهد پرورش جوانان ورزشــکار و قهرمان 

است.
وی افزود: نیروی زمینی ارتش همواره توجه و نگاه 
ویژه ای به ورزش و تندرستی کارکنان داشته است 
زیرا آمادگی جسمی و بدنی رکن اصلی توان رزمی 

یک نظامی است.
فرمانده نیــروی زمینی ارتش تاکید کرد: کارکنان 
ارتش باید از توان بدنی و ســالمی برخوردار باشند 
که به لطف خداوند یگان های نیروی زمینی ارتش 
بســترهای مناســبی برای ورزش کارکنان ایجاد 

کرده است.

آیت الله رئیســی در مراسم تودیع خود به 
عنوان رئیس پیشین دستگاه قضا با اشاره 
به توانایی های حجت الاســلام اژه ای 
رئیس جدید قوه قضائیه گفت: وی نسبت 
به دســتگاه قضائی آشــنا و دارای روحیه 

انقلابی است.
به گزارش خبرنگار مهر حجت السلام سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور منتخب در 
آئین تکریم و معارفه رؤســای ســابق و 
جدید قوه قضائیه گفت: ابتدا لازم اســت 
که شکرگذار خداوند جهت توفیق خدمت 
در دســتگاه قضائی باشم؛ امروز محبت و 
بزرگواری مقام معظم رهبری و همچنین 
مردم عزیزمان سرمایه بزرگی برای حقیر 
و دســتگاه قضائی اســت ایــن اعتماد و 
محبت سرمایه ای است که خداوند را باید 

نسبت به آن شاکر باشیم.
رئیس جمهــور منتخب افــزود: تقدیر و 
تشکر می کنم به دلیل انتصابی که بسیار 
شایســته در دســتگاه قضائی انجام شده 
اســت، من ٣٦ سال اســت که با جناب 
آقای محســنی اژه ای همکارم و در این 
٣٦ ســال صلاحیت های عملی، تسلط بر 
مبانی، حقوق و حقیقتاً یک قاضی توانمند 
و دارای روحیه انقلابی ایشان را از نزدیک 

مشاهده کردم.
وی عنوان کرد: تحــولات زمانی حجت 

السلام محســنی اژه ای را دچار چرخش 
نکرده اســت و در این مدت مســئولیت 
دوســال خدمت من به این خانواده بزرگ 
ایشان در مأموریت معاونت اول هم نسبت 
به مدیریت در انتصابات و همچنین نسبت 
به قضات و در مدیریت پرونده های عالی 
و مهم مدیریت ایشــان نسبت به حل این 
پرونده ها که بسیار حائز اهمیت بود موفق 

عمل کرده اند.
رئیســی اظهار کرد: باید از همه همکاران 
در سراســر کشــور در خصوص زحماتی 
کــه در این مدت داشــته اند کــه گاهی 
خواسته های ما متناسب با امکانات مراکز 
حقوقــی نبود اما آنچه را که خواســتیم با 
همه وجود تــلاش کردند و کارنامه ای را 
ارائه دادند کــه موجب اظهار نظر رهبری 

در روز هفتم تیرماه شد تشکر کنم.
وی با اشــاره به اینکه موفقیت دســتگاه 
قضائی یک سند افتخار برای همکاران و 
عزیزان در قوه قضائیه و بنده است و من 
اطمینان دارم که با ریاست جدید گام های 
خوبی در خصوص تحول که یک ضرورت 

برای قوه قضائیه است انجام دهند.
وی تصریح کرد: دستگاه قضائی در بستر 
گام دوم نیاز به یک تحول داشــت که در 
سندی که تهیه شده است و امید داریم که 
هر سال ارتقا یابد و باز هم در تلاش های 

بعدی گام های بلندی برداشته خواهد شد 
این مهم انجام شد.

وی گفت: تلاش بنــده در این مدت این 
بوده که مواد هشــت گانه را که رهبری 
فرمودنــد را دنبال کنیــم و این اهداف و 
حرکت برنامــه محور به حرکــت پایدار 
تبدیل شــود؛ بحث توجه به نکات کرامت 
مــردم و ارباب رجوع و همــکاران، توجه 
مبارزه با فســاد به عنوان محور اصلی و 
توجه به تولید از این موارد مهم بوده است.

رئیس جمهور منتخب خاطر نشــان کرد: 
بایــد از همه نهادها و دســتگاه های قوه 
قضائیه، مجلس شــورای اسلامی، نیروی 
انتظامــی، عزیزان در دولــت و نهادهای 

مختلف تشکر کنیم.
وی در آخــر تاکید کرد: در پایان باید چند 
نکته را گفت ابتدا مســئله عدالت اداری 
که بســیار مهم اســت و ادارات با محور 
قــرار دادن عدالت باید کار کنند که اولین 
شاخصه آن شایسته سالاری است و نکته 
دوم قانون مداری اســت کــه در عدالت 
اداری باید به قانــون عمل کرد اما آنچه 
که از جناجی به جناح دیگر از یک مقطع 
به مقطع دیگر و از تفکری به تفکر دیگر 
کــه می تواند در یک صــراط آن را حفظ 
کند قانون مداری اســت که همواره همه 
بخش هــا و دولت ها باید از قانون و قانون 

مداری پیروی کنند.

رئیســی گفت: نظــارت به عنــوان یک 
موهبت باید تلقی شود و باید به آن احترام 
گذاشت این هم نکته ای است که مربوط 
به دستگاه قضائی است؛ همچنین مسئله 
پیشــگیری از وقوع جرم کــه امید داریم 
همکاری بین ســه قوه و بــا حضور همه 
نهادها همکاری مثال زدنی را شکل دهیم 
و باید برای همکاری برای پیشبرد کشور 

داشته باشیم.
وی در آخــر تصریح کرد: نکتــه پایانی 
این اســت که قضات پاک دامن و شجاع 
همچنان که گفتیم باید مورد حمایت قرار 
گیرد و مدیریان شجاع و خطر پذیری باید 
مورد حمایت قرار گیرند ما در شــرایطی 
هستیم که هر ســال و در بیشتر سال ها 
پیشنهاد قطعنامه علیه جمهوری اسلامی 
را می دهند جمهوری اسلامی ایران که در 
همین وضعیت کرونایی قرار داشت توجه 
ویژه ای به زندانیــان و خانواده زندانیان 
داشت این نگاه ها مبتنی بر قانون اساسی 
و آموزه های دین اســت آنچــه که امروز 
پیش روی ماســت این است که ما به نام 
دفــاع از حقوق مردم و اجرای عدالت باید 
همه گام هایمان استوار باشد و آنچه آینده 
را نشــان می دهد آینده بســیار درخشان 
اســت همچنین برای برادر عزیزم حجت 
السلام اژه ای توفیق و موفقیت خواستارم.

رئیسجمهورمنتخب:

حجتالاسلاماژهاییکقاضیتوانمندباروحیهانقلابیاست

اخبار

مدیر عامــل بنیاد تعاون وزارت دفاع و مدیر عامل شــرکت 
حفاری ایران به منظور ارتباط و اســتفاده از ظرفیت های دو 

طرف دیدار و مذاکره کردند.
به گــزارش خبرگزاری مهر، نامجوی مدیر عامل بنیاد تعاون 
وزارت دفاع در دیدار با حمیدرضا گلپایگانی مدیر عامل شرکت 
حفاری ایران ضمن تشــریح روند فعالیت هــای بنیاد تعاون 
وزارت دفاع در سال های اخیر اظهار داشت: در مجموعه بنیاد 
تعاون وزارت دفاع زیر ســاخت های لازم برای ساخت راه ها، 
پروژه های بزرگ عمرانی و ساختمانی، ساخت سد و بسیاری از 
فعالیت های مربوط به حوزه عمران وجود دارد و بحمد الله طی 
سال های اخیر نیز توانسته ایم برابر نیاز مجموعه های لشکری 
و کشوری همکاری های ارزنده ای را در حوزه های ملی داشته 

باشیم.
مدیر عامــل بنیاد تعاون وزارت دفــاع از عزم مجموعه خود 
در شــرایط ســخت تحریم برای خدمت رســانی به صنایع 
و بخش های مورد نیاز در کشــور خبر داد و گفت: بی شــک 
بنیاد تعاون وزارت دفاع به یک جایگاه شناخته شده در عرصه 
فعالیت های عمرانی و راه سازی دست یافته است که از ظرفیت 
و امکانات درونی مناسبی برای مشارکت در عرصه سازندگی 

کشور برخوردار است.
نامجوی با اشاره به اینکه دشمنان قسم خورده نظام اسلامی در 
آوردگاه های نظامی و دفاعی در برابر ایران اسلامی زانو زده اند 
گفت: امروز در کارزار و جنگ تمام عیار اقتصادی با دشــمن 
پنجه در پنجه هستیم و تلاش می کنیم در این مأموریت های 

خود را به نحو احسن در این برهه حساس عملیاتی نماییم.
نامجوی با بیان اینکه بنیاد تعاون وزارت دفاع یک بستر مناسب 
برای عملیاتی کردن نیاز شــرکت حفاری و سایر بخش های 
صنعتی کشور اســت، تاکید کرد: در سال تولید، مانع زدایی و 
پشتیبانی تلاش می کنیم تا با اقدامات جهادی و همت کارکنان 
مجموعه بنیاد تعاون وزارت دفاع با ایجاد هم افزایی در همه 
ظرفیت های صنعتی و تحقیقاتی وزارت دفاع، نیازمندی های 
عرصه ملی در حوزه توســعه زیرساخت های مربوط به حمل 
و نقل، راهســازی و بویژه حفاری را با هدف ایجاد استقلال 
صنعتی در کشــور و مقابله با تحریم های ظالمانه علیه نظام 
مقدس جمهوری اسلامی رفع کنیم و برای این مهم از هیچ 

تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

عزم وزارت دفاع برای خدمت رسانی به بخش های مورد نیاز کشور

تحلیل احمدی توکلی، سلیمی نمین و ترقی درباره ترکیب کابینه دولت سیزدهم

آزمون دشوار رئیسی در چینش کابینه: پیرمردها کنار می روند؟ 
 برخی معتقدند همین امــروز هم اگر اقدام کنیم، 
دیر شــده اســت؛ می گویند آنقدر برای واگذاری 
مدیریت هــای کلان به جوانــان و به طور خاص 
دهه شــصتی ها، تعلل و دست دســت کردیم که 
اگر رئیس دولت ســیزدهم، در یــک روند معقولتر 
و منطقی تر، ســدهای مقاوم پیش روی جوانان را 
نشــکند، این سد با هزینه ای سنگین و با خساراتی 
برای کشور خواهد شکست. اینکه ابراهیم رئیسی، 
در هفته هــای منتهــی به معرفــی کابینه خود به 
مجلــس، چگونه باید به مطالبه جوانگرایی پاســخ 
دهد و چــه بایدها و نبایدها و چــه گزینه هایی را 
پیش رو دارد، پرســش هایی اســت کــه از برخی 
فعالان حزبی و سیاســی و سیاستمداران اصولگرا 

پرسیده ایم.  
ترقی: کابینه تلفیقی راهگشای مسائل کشور است

حمیدرضــا ترقی، عضــو حزب موتلفه اســلامی 
دربــاره ضرورت های بهره گیری کابینه ســیزدهم 
از متولدین دهه ٦۰، بــه خبرآنلاین، گفت: دولت 
رئیسی بر اساس شاخص های مقام معظم رهبری، 
باید جوانان حزب اللهی و انقلابی با روحیه جهادی 
را در کابینــه و دولت بکار بگیــرد؛ این روحیه چه 
در دهه شــصتی ها باشــد و چه در دهه هفتادی ها 
مهم نیســت، اما به طور طبیعی متولدین دهه ٦۰ 
که الان ٤۰ ســال را رد کرده اند و از نظر تخصص 
و تجربــه نیز از ظرفیت بســیار بالایــی برخوردار 
هســتند، می توانند نقش بسزایی را در این شرایط 

ایفا کنند.  اجرایی  کشور در مدیریت های 
وی با اشــاره بــه اولویت کارآمــدی و تجربه در 
انتخــاب کابینه برای عبــور از  بحران های کنونی 
گفــت: در میان عامه مردم توجه چندانی به ســن 
و ســال کابینه نیســت. برای عموم مردم، دستگاه 
اجرایی کارآمد مهم اســت که می تواند اعضای آن 
از سنین مختلف باشــند. عناصر کارآمد که روحیه 
جهــادی و انقلابی دارند بهتریــن انتخاب ها برای 
شرایط امروز کشور هستند اما بی شک نسل جوان 
و به ویژه متولدین دهه ٦۰ امروز مطالبه اســتفاده 
از توان آنهــا در مدیریت کشــور را دارند و قطعا 
نشــاط، توان، تخصص و خلاقیــت آنها می تواند 

باشد.  برای کشور کارگشا 
این فعال سیاســی اصولگرا با طرح این پرسش که 
»آیا نسل جوان، شانه های خود را برای قرار گرفتن 
زیر بار مســئولیت های کلان کشــور آماده کرده 
اســت؟«، گفت: کابینه تراز انقلاب برای موفقیت، 
بــه هم افزایی توان تئوریــک و اجرایی جوانان در 
کنار کارآمــدی و تجربه و پختگی ســنین بالاتر 
نیازمند کســب توانمندی های  نیاز دارد. جوانــان 
لازم برای به دســت گرفتن مسئولیت ها هستند و 

معتقــدم کابینه تلفیقی از نیروهای باتجربه و جوان 
باشد. راهگشا  می تواند 

جوانگرایی به معنای واگذاری همه امور 
به جوانان نیست اما...

سیاسی  تحلیلگر  پژوهشــگر،  سلیمی نمین،  عباس 
و روزنامه نــگار اصولگــرا، نیز در این بــاره معتقد 
اســت: قطعا آقای رئیســی می تواند در میان همه 
مشــکلاتی که امروز کشــور با آن مواجه اســت، 
برای مطالبه درســت و بجای جوانگرایی و گردش 

بیندیشد. تدبیری  نخبگان، 
وی که بــا خبرآنلاین گفتگو می کرد، درباره همه 
توجیهاتی که در برابر جوانگرایی مقاومت می کند، 
اظهــار کرد: جوانگرایی قطعا بــه معنای واگذاری 
همــه امور به جوانان نیســت اما توجــه به تجربه 
نیــز نباید به معنای آن باشــد کــه در این زمینه 

نکنیم. سرمایه گذاری 
ســلیمی نمین افزود: انســداد مدیریتــی که امروز 
ایجاد شــده به دو دهه قبل برمی گردد؛ زمانی که 
رهبــر انقلاب از همه جریان های سیاســی دعوت 
کردنــد نامزدهای خود را بــرای انتخابات از میان 
جوان ترهایشــان انتخاب کنند اما متاسفانه نه تنها 
اقبال سیاســیون قــرار نگرفت،  این مطلب مورد 

بلکه به محل نزاع و تقابل تبدیل شــد.
وی با بیان اینکه »کســانی که امروز بر ســر کار 
هستند و  پیرترین دولت پس از انقلاب را تشکیل 
داده اند، در دودهه گذشــته نقشــی اساسی در این 
نزاع و انســداد داشــته اند«، تأکید کــرد: تردیدی 
نــدارم که آقای رئیســی می توانــد در میان همه 
مشــکلاتی که اتفاقا بخش عمده آن میراث دولت 
کنونی اســت، به این نزاع و انســداد ٢۰ ساله نیز 

پایان دهد.
ترمیمی ضروری  روندهــای  در  کابینه  جوانگرایی 

است
ســلیمی نمین در ادامــه اظهار کرد: باید دانســت 
این انسداد به این شــکل از بین نمی رود که همه 
وزرای کابینه ســیزدهم از دهه شصتی ها انتخاب 
شوند. این مســاله به یک برنامه ریزی و مرکزیت 
فکری نیــاز دارد. متولدین دهــه ٦۰ و بعد از آن 
باید به تدریج در بدنه اجرایی کشــور مجرب شده 
و مــورد آزمایــش قرار گیرند و پس از دو ســال، 
در روندهای ترمیمــی، وارد کابینه و مدیریت های 

کلان شوند.
وی تصریح کرد: کشــور در شرایط آزمون و خطا 
نیســت. برخی مدیران جوانی که می آیند به دلیل 
کم تجربگــی، بردباری و تحمل کافی ندارند. ما در 
تغییرات رســانه ملی شــاهد بودیم برخی مدیران 
جوان شــبکه ها، مشــکلاتی را به وجــود آوردند 

کــه حالا چندین نیروی مســن نیــاز داریم تا آن 
مســائل را حل کنند. ظرفیت ســازی در واگذاری 
مســئولیت ها بسیار مهم اســت. اینطور نیست که 
امــروز اراده کنیم فردی در جایی قرار گیرد و فردا 

ظرفیت های لازم در او شکل بگیرد. 
این فعال سیاســی اصولگرا، با بیــان اینکه »فرد 
وقتــی در موقعیت هــای کلان قــرار می گیــرد، 
رجوع هــای تملق آمیــز و چاپلوســانه بــه او زیاد 
می شــود«، گفت: خودشیفتگی در این موقعیت کار 
دست خیلی ها می دهد. جوانترها که در این سال ها 
افراد مســن و مجــرب را مانع اصلی رشــد خود 
می پنداشــتند که با مقاومت در برابــر جوانگرایی 
اجازه ندادند انتقال مدیریت ها در روندی درســت 
و منطقــی صــورت گیرد، وقتــی در این وضعیت 
بــه مدیریت می رســند گاهی متلاطم شــده و از 
خودبی خود، احساس می کنند فتح کرده اند و دیگر 
نیازی به تجربیات گذشــتگان ندارند و اتفاقا باید 

آنان را بکل از صحنه کنار بگذارند. 
ســلیمی نمین تاکید کرد که امروز از آقای رئیسی 
می توانیم و باید این انتظار را داشــته باشــیم که 
از طرفی جوانــان باتجربــه و راه پیموده را برای 
حضور در کابینه بر دیگران ترجیح دهد و از طرفی 
جوانان متخصــص و توانمند را بــا برنامه ریزی، 
به تدریج وارد عرصه مدیریتی در ســطح معاون و 
مدیرکل کند و بعد از دو یا ٤ سال پس از آزمودن 
و کســب نمرات لازم، در روند ترمیم کابینه یا در 
صورت تشــکیل دولت دوم، در سطح وزیر به کار 

بگیرد.
توکلی: جوانانی را می شناسم که اگر 
رئیس جمهور بودم حتما وزیرم بودند

احمد توکلی با وجــودی که اعلام می دارد چندان 
اعتقادی به شــروط سنی در واگذاری مسئولیت ها 
به افراد ندارد، تأکید می کند که باید ترجیح نســل 

جوان تر و سنین پایین تر را مدنظر قرار داد.
ایــن عضــو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام و 
بــا خبرگزاری  سیاســتمدار اصولگــرا، در گفتگو 
درباره  دیــدگاه خــود  توضیــح  در  خبرآنلایــن، 
»ضرورت هــا و بایدهــا و نبایدهــای واگــذاری 
امــور اجرایی به متولدین دهــه ٦۰« گفت: من با 
شــروط ســنی از قبیل زیر ٤٥ یا بالای ٤٥ سال 
به صــورت مطلق موافق نیســتم. مثــلا وزارت 
خارجــه کار اجرایی چندانی نــدارد که به تحرک 
نیاز داشــته باشــد و به وزیری نیازمند است که از 
تجربــه و پختگی برخوردار باشــد یــا معاون اول 
رئیس جمهور، حتما باید کســی باشد که به کمال 
رئیــس جمهور و دولت بیفزایــد و به ویژه در این 
شــرایط باید اقتصاددان باشد. اما جایی مثل جهاد 

کشــاورزی و وزارتخانه هایی نظیر آن، نیازمند یک 
فرد جوان و سرپاست.

 این سیاســتمدار اصولگرا در عین حال تأکید کرد: 
ایــن ملاحظات البته به این معنا نیســت که ما به 
فکر می کنم کشــور  باشــیم.  بی توجه  جوانگرایی 
بیش از هرچیز به انتخاب بجا و درســت با ترجیح 
ســن کمتر نیاز دارد. دولت آینــده حتما باید این 
نکتــه را در نظر بگیرد که مدیران جــوان بتوانند 
بالا بیایند و کار را دســت بگیرنــد و کم کم وارد 

شوند.  کابینه 
توکلی در توضیح گفت: اگر آقای رئیســی و آقای 
محســنی اژه ای انتخاب های خوبی برای ریاســت 
قوه قضاییه بوده و هســتند، یک دلیل مهمش این 
اســت که  مدارج را طی کرده انــد و معتقدم نباید 
این امتیــاز را از آقای رئیســی در انتخاب کابینه 

سلب کرد. 
وی مقایســه  امروز با ســال های اولیــه پیروزی 
انقــلاب را چندان درســت ندانســت و گفت: من 
خودم در هنگام وزارت کار، ٣۰ ســاله بودم و البته 
توانســتم از پس کار بربیایم اما باید دانســت که 
آن زمــان ما مشــکل نونهالی انقلاب را داشــتیم 
و نمی توانســتیم از باتجربه هــای قبــل از انقلاب 
استفاده کنیم و مشکل افراد قابل اعتماد و انقلابی 
داشــتیم. از طرفی جوانان آن دوره، جوانان سختی 
کشیده ای بودند و شاید به مراتب از جوانان امروز، 

بودند. پخته تر 
مشکل اصلی نفاق و معلق زدنهاست نه 

کابینه سن 
 توکلی افزود: البته من ترجیح ســن را قبول دارم 
و معتقــدم باید جوان ترها را به میدان آورد و اجازه 
داد سلســله مراتب را طی کنند و از میان آنها اگر 
کسی برای وزارت هم خوب است حتما به دیگران 
اما می خواهم بگویم مشکل  باشــد.  ترجیح داشته 
امروز ما خیلی ناشی از سن کابینه نیست. بسیاری 
از عملکردهای بد ناشــی از این اســت که برخی 
افراد در این ســالها معلق زدند و تغییر عقیده دادند 
ولــی این تغییر عقیده را اظهــار نکرده اند. همواره 
بعد از پیــروزی انقلاب ها و اســتقرار نظام، نفاق 
زیاد می شــود. البته برخی هم به دلیل سن زیاد و 
بیماری، نتوانســتند کارها را درست انجام دهند و 

داشتند.  اشتباهاتی 
وی گفت: فــرد باتجربه بهتــر می داند باید پایش 
را کجــا بگذارد اما با این حــال باید بگویم من در 
همین لحظــه جوانانی را می شناســم که توانایی 
پذیرش مســئولیت های کلان در کابینه را دارند و 
من اگر رئیس جمهور بودم حتما در تشکیل کابینه 

از حضور آنها استفاده می کردم.



هاشمی در همایش تهران هوشمند:

در ویترین در حال هوشمند سازی شهر هستیم اما پشت پرده این گونه نیست
رئیس شــورای اســلامی شــهر تهران گفت: برخی 
مدیران هنوز مدیریت اتوماســیون خود را به نیروهای 
دیگر می دهند، در حقیقت در ویترین در حال اجرای 
هوشمند سازی هســتیم اما در پشت پرده این اتفاق 

رخ نمی دهد.
به گزارش مهر، محســن هاشمی پیش از ظهر امروز 
در چهارمین همایش تهران هوشــمند گفت: کم تر از 
یک ماه تا پایان مدیریت شــهری پنجم باقی مانده و 
این همایش فرصتی برای بررســی عملکرد این دوره 
در حوزه هوشمندســازی است و بحث هوشمندسازی 
در شــهرداری تهران ٥۰ ســال عمر دارد. نرم افزار 
»تهران من« یکی از مصادیق هوشمندسازی است و 
علاوه بر اینکه ویترینی برای تهران است، کاربرد بین 
المللی نیز دارد و قابل مقایسه با برخی اپلیکیشن ها در 

کشورهای پیشرفته اســت و بیش از ٣ هزار مقاله در 
رابطه با آن نیز آمده است.

رئیس شــورای اســلامی شــهر تهران عنوان کرد: 
امیدوارم این همایش تنها برای نشــان دادن عملکرد 
هوشمندســازی در تهران نباشد و اثرگذاری آن برای 
فعالیت در شهرهای دیگر نیز باشد. این فرآیند مراجعه 
حضوری شــهروندان را نیز حذف کرده و همن امر از 
لحاظ کرونا، آلودگی هوا، کاهش فساد، رشوه گیری و 

غیره مؤثر بوده است.
هاشمی خاطرنشان کرد: در اولین همایش مثالی زدم 
و گفتم که هوشمندسازی نباید تنها یک ویرتین باشد. 
در ابتدا مدیران با اتوماسیون کار نمی کردند و در حال 
حاضر نیز برخی مدیران هنوز مدیریت اتوماسیون خود 
را به دســت نیروهای دیگر می سپارند. در حقیقت در 

ویترین در حال اجرای هوشــمند سازی هستیم اما در 
پشت پرده این اتفاق رخ نمی دهد.

وی تاکیــد کرد: در اتوماســیون اداری اکثر نیروهای 
شهرداری در حال استفاده از حوزه هوشمند هستند اما 
مدیران از آن اســتفاده نمی کنند و این به معنای گول 

زدن شهر در زمینه هوشمند سازی است.
وی با بیان اینکه دولت باید به موضوع ســیاه چالگی 
شهرهای کشور نیز رسیدگی کند، اظهار داشت: در این 
دوره با اتکا به مفهوم هوشمند سازی و شهر هوشمند، 
مقداری از هزینه های نگهداری شــهر کاهش یافت. 
شــفافیت نیز یکی از ارکان اصلی شهر هوشمند است 
و در شیوع کرونا نیز از طریق هوشمندسازی توفیقات 

خوبی به دست آوردیم.
رئیس شورای شــهر عنوان کرد: در بعد شهرفروشی 

و ســهم درآمدهای پایدار در شــهر نیــز می توان از 
این روش اســتفاده کرد تا همه از نوع اعطای پروانه 
ساختمانی آگاه باشند و در بعد اختیارات نیز می توان با 
هوشمند سازی و رصد دائمی عملکرد نیروها می توان 

اختیارات نیروها را کنترل کرد.
هاشــمی ابراز داشــت: با اســتفاده از هوشمندسازی 
می توانیم ســهم بخش خصوصــی را در فعالیت های 
شــهر بالا ببریم. چراکه مردم و ســرمایه گذاران از 
اطلاعــات آگاه می شــوند و عمدتاً ســرمایه گذاران 

باهوش به میدان آمده و رقابت نیز ایجاد می شود.
وی بیــان کــرد: امیــدوارم این همایــش همچون 
همایش های گذشــته نقش ویژه ای را در کل کشور 
ایفا کند و بتوانیم با همین روش هوشمندسازی تهران 

را در بعد بین المللی از سیاه چالگی خارج کنیم.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

 ضرورت تدوین
 نقشه راه جامع در یگان 

حفاظت از شخصیت ها
 فرمانــده نیــروی انتظامی بــا توجه بــه ماهیت و 
ماموریت یگان حفاظت از شــخصیت ها و دژبان ناجا 
بر لزوم تدوین نقشه راهی جامع و راهبردی به منظور 

دستاوردهای بهتر در این یگان تاکید کرد.
به گزارش روز دوشــنبه ایرنــا از پایگاه خبری پلیس، 
سردار حسین اشتری در مراسم تودیع و معارفه روسای 
مرکز مطالعات راهبــردی ناجا افزود: تاکنون اقدامات 
خوبی در این یگان صورت گرفته اســت اما از آنجایی 
که یگان حفاظت از شــخصیت ها و دژبان ناجا دارای 
ماموریت خطیر و حساســی است شایسته است که با 
تمرکز بــر برنامه ریزی و پیرو یک نقشــه راه مدون 

ماموریت ها را پیش ببریم.  
وی با اشــاره بــه ارتباط و تعامل نیــروی انتظامی با 
مجلس شورای اسلامی و قوه قضائیه گفت: ضروری 
اســت در این برهه از زمان این تعاملات و هماهنگی 
هــا را تقویت کنیم. هرچند ارتبــاط و تعامل خوبی بر 
روابط نیروی انتظامی با مجلس شورای اسلامی و قوه 
قضائیه حاکم است و به واسطه تقویت تعاملات، طی 
ماه های اخیر و به صورت دوره ای نشســت هایی با 
اعضای مجمع نمایندگان استان ها با حضور استاندار، 

فرمانده انتظامی و فرمانده مرزبانی استان ها داشتیم.
این مقام ارشــد انتظامی با تاکید بر اینکه دســتاورد 
برگزاری چنین جلساتی مطلوب و منافع مردمی را در 
پــی دارد، تاکید کرد: قطعا این تعاملات به انجام بهتر 
ماموریت های ناجا منتج می شود و بر تقویت تعاملات 

نیروی انتظامی با قوای سه گانه موثر است.
وی با اشــاره به اهمیت معاضدت قضائی از کارکنان 
بیان کرد: یکی از وظایف خطیر معاونت حقوقی و امور 
مجلس ناجا؛ معاضدت قضائی از کارکنانی است که به 
نحو شایســته ای وظایف  خود را انجام می دهند و در 

جریان ماموریت دچار مشکلاتی می شوند.
اشــتری با اشــاره به اینکه به احقاق حقوق کارکنان 
حساســیم، تاکید کرد: دفاع از کارکنان صحیح العمل 
و کســانی که وظایف خود را در چارچوب قانون انجام 
می دهند اما در اجرای ماموریت ها دچار مشــکلاتی 

می شوند را از وظایف خود می دانیم.  
وی با تشــریح روند معاضدت های قانونی از کارکنان 
اظهار داشت: امید است که این حرکت رو به رشد را در 
معاونت حقوقی و امور مجلس ناجا شاهد باشیم و برای 
سردار » خسرو اسکندری« با توجه به پیشینه و دانشی 

که در حوزه حقوقی دارند آرزوی موفقیت می کنیم.
فرمانــده ناجــا اضافه کــرد: تاکنون بــه همت آحاد 
مســئولان و کارکنان معاونت حقوقی و امور مجلس 
ناجا اقدامات ماندگار و مثمرثمری صورت گرفته و ان 
شــاء الله در این برهه از زمان نیز که به تعبیر رهبری 
شاهد فعالیت مجلس »انقلابی« هستیم تعاملاتمان با 
هیئت رئیســه و نمایندگان مجلس شورای اسلامی و 
همچنین معاونت حقوقی ســتادکل نیروهای مسلح و  

سایر نهادها و افزون تر شود.
سردار اشــتری با اشــاره به انتصاب  حجت الاسلام 
والمســلمین » غلامحسین اژه ای« به عنوان ریاست 
قــوه قضائیه تصریح کرد: ایشــان فردی برجســته، 
انقلابی، متعهد و آشنا و مسلط به امور قضائی هستند 
و بایستی این فرصت ها را برای تقویت تعاملات قدر 

بدانیم.
فرمانده نیــروی انتظامی در این آیین تکریم و معارفه 
اظهار داشت: ملت بزرگ ایران اسلامی در ٢۸ خرداد 
ماه که همزمان با انتخابات ریاست جمهوری، مجلس 
خبرگان و شــورای اسلامی شهر و روستا، حماسه ای 
از جنس »بصیرت« و »آگاهی« آفریدند و این حضور، 

شایسته تحسین و تقدیر است.
سردار اشتری با اشــاره به امنیت انتخابات یادآور شد: 
این انتخابات در »امنیت« و » ســلامت  حداکثری« 
برگزار شــد و مقام معظم رهبری »مدظله العالی« از 
دست اندرکاران و دستگاه های متولی امنیت انتخابات 
تقدیر کردند و در این میان، ســهم نیروی انتظامی به 
واسطه وظایف ذاتی و قانونی، در تامین نظم و امنیت 

انتخابات قابل توجه بود.
وی افــزود: انصافا با برنامه ریــزی هایی که از ٦ ماه 
قبــل برای تامین نظم و امنیــت انتخابات پیش بینی 
و تمهید شــده بود، همکارانم در سراسر کشور وظایف 
خــود را به خوبی انجام داده و نقش مطلوبی در تامین 
امنیت انتخابات داشتند که این ایفای نقش مورد توجه 
مقــام معظم رهبری )مدظله العالــی( قرار گرفته و به 
اذعان مســئولان مربوطه و مردم نیز رسید که از این 
بابت خداوند را شــاکریم و از همه همکاران پرتلاشم 

قدردانی می کنم.
اشــتری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
برگزاری آیین تکریم و معارفه ادامه داد: ســنت حسنه 
ای است که از عزیزانی که در این جایگاه تلاش کرده 
و اقدامات شایســته ای انجام داده اند تقدیر شــود و 
عزیزانــی  دیگر برای ایفای نقش و مســئولیت جدید 

معارفه شوند.
وی افزود: با توجه به شــرایط کرونایی کشــور و به 
منظور رعایت حداکثری شیوه نامه های بهداشتی، بنا 
شد آیین تکریم و معارفه سه نفر از عزیزانمان را در پی 
انتصابات جدید در ناجا به این شکل برگزار کنیم و ان 
شاء الله که همان گونه که نیروی انتظامی در توجه به 
الزامات بهداشتی الگو بوده تا ریشه کن شدن ویروس 

منحوس کرونا به همین گونه عمل کنیم.
سردار اشــتری اضافه کرد: طی ٦ سال گذشته شاهد 
زحمات ســردار » حمید رضا اشراق« به عنوان معاون 
حقوقــی و امور مجلس بودیم و انصافا تمام ســعی و 
تلاش خود را گذاشــتند تا در مسئولیت خطیر خود به 
درســتی ایفای نقش کنند، بنده هم به ســهم خود از 

خدمات سردار »اشراق » قدردانی می کنم.
وی با اشــاره به تجربیات ارزشمند سردار »حمید رضا 
اشــراق« یادآور شد: بنا بر پیشنهاد سردار » رادان« با 
حضور سردار »اشراق« به عنوان جانشین رئیس مرکز 
مطالعات راهبردی موافقت کرده و برای ایشان آرزوی 

موفقیت روزافزون داریم.

فرهنگیان نیازمند قوانین 
خاص خود هستند

وزیر آموزش وپرورش با تأکید بر مســتند ســازی 
قوانین خاص  نیازمنــد  املاک، گفــت؛ فرهنگیان 
خود هســتند و تدویــن لایحه جامــع فرهنگیان، 

امری ضروری است.
به گزارش ایسنا، محسن حاجی میرزایی، درنشست 
با معاون و مدیران ارشــد معاونــت حقوقی و امور 
مجلــس اظهارکرد: مدیران بایــد بتوانند هر لحظه 
که از ایشان سؤال شــد، تشریح کنند که درکجای 
کار  ایســتاده اند و قرار اســت به کجا برسند؛ یعنی 

هدف و برنامه از پیش مشخص باشد.
وی افزود: در آستانه یک نقطه عطف، قرار داریم و 
باید ارزیابی دقیقی از مختصات کنونی خود داشــته 
باشــیم. اولویت ها، برنامه هایمان باید مشــخص 
باشــد. این که گزارش عملکردها معطوف به اقدام 
باشــد یعنی ما فرض کردیم آن اقدام درست بوده 
و درســت انجام شــده و اجرای آن نیزکافی بوده 
است، که البته هر ســه باور غلط است؛ چرا که ما 
نمــی توانیم بگوییم به مقصد رســیده ایم و صرفاً 
مــی توانیم بگوییم: »دویده ایــم« بنابراین آن چه 
در گزارش ارائه می شــود؛گزارش دویدن هاست نه 

. رسیدن ها! 
وزیــر آمــوزش و پــرورش خطاب بــه مدیران و 
مشــاوران این معاونت تأکید کرد: اول باید ســاز و 
کارها را اصلاح کنیم، هر روز که پیشرفت را حس 

می کنیم، احساس بهتر و بیشتری داریم.
وی اقــدام به عمل آمده برای »مســتند ســازی 
املاک«  را بسیار ارزشمند و بر استمرار آن تأکید و 
تصریح کرد: »صدور و  پیگیری بخشــنامه تعارض 
منافع« کار پیشگامانه ای است که اجرا شد. کاری 
کــه برای نیروهای خرید خدماتی انجام شــد، یک 
اقدام مهم و کار با ارزش و تأثیر گذاری است. »راه 
اندازی ســامانه های مرتبط الکترونیکی«، اقدام  با 

بود. ارزش و بسیارمناسبی 
حاجی میرزایی، خاطرنشــان کــرد: در مورد انجام 
برنامــه تحولی»تنقیح قوانین« کــه خیلی مهم و 
تأثیر گذاراســت، به یک جمع بندی و شــروع کار 
برســیم، زیرا این اقدام جزو کارهــای ماندنی و با 

ارزش خواهد بود.
وی برضرورت تدوین »لایحــه جامع فرهنگیان« 
تأکیــد و عنوان کــرد: در حال حاضــر از قوانین 
مختلف مانند »قانون مدیریت خدمات کشــوری« 
و ... تبعیــت می کنیم، اما »قانون فرهنگیان«  باید 
خاص باشــد و همه عناصر و اجزا در آن دیده شده 
باشــد. یک تیم تخصصی تشــکیل داده و اجزای 
آن را احصــا و با تقســیم کار، انجــام این مهم را 

آغاز کنید .
به گــزارش مرکز اطلاع رســانی و روابط عمومی 
وزارت آموزش و پرورش، شــایان ذکر اســت: در 
ابتدای این نشست قاســم احمدی لاشکی؛ معاون 
حقوقــی و امور مجلس، اهم اقدامات و برنامه های 

این معاونت را تشریح کرد.

اخذ گواهی معاینه فنی پیش 
شرط لازم در ترخیص 
خودروهای توقیفی است

 مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای کشــور 
درخصوص ترخیص خودروهای رســوبی)توقیفی( 
از پارکینگ های سراســر کشور گفت: اخذ گواهی 
معاینه فنی باید در پیش شرط های ترخیص وسایل 

نقلیه لحاظ شود.
به گــزارش ایرنا از اتحادیه ســازمان های حمل و 
نقل همگانی کشــور، عبــدالله متولی از آغاز طرح 
ترخیص خودروهای رسوبی پارکینگ های سراسر 
کشور از ســوی پلیس راهور اظهار خرسندی کرد 
و افزود:  پلیس راهنمایــی و رانندگی در نظر دارد 
٢٢٦ هزار دستگاه خودروی توقیفی را ظرف مدت 
دو مــاه ترخیص کند که با توجه به اهمیت کنترل 
آلایندگی وسایل نقلیه و وفق ماده )٦( قانون هوای 
پاک و آیین نامه جدید ماده )۸( قانون هوای پاک، 
اخذ معاینــه فنی برای همه وســایل نقلیه الزامی 
است، بنابراین لازم است مالکان این خودروها پس 
از ترخیص برای اخذ گواهی معاینه فنی اقدام کنند.

وی تصریح کرد: در جهت خدمت هر چه بیشــتر 
به متقاضیان و تســریع فرآیند اخذ گواهی معاینه 
فنی خودروهای ترخیصی، همه مراکز معاینه فنی 
در سراسر کشور آماده ارائه خدمات به مالکان این 
خودروها هســتند و این مراکز می توانند در صورت 
لزوم نســبت به اختصاص یک خــط مجزا برای 
صــدور گواهی معاینه فنی برای  این نوع خودروها 

اقدام کنند.
مدیــر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای کشــور 
از پلیــس راهنمایی و رانندگــی و مراجع ذیصلاح 
خواســت تا اخذ گواهی معاینه فنی به عنوان یک 
پیش شــرط مهم در ترخیص خودروهای توقیفی 
لحــاظ و در این راســتا تدابیری اتخاذ شــود که 
ترخیص قطعــی خودروهای رســوبی پس از اخذ 

گواهی معتبر معاینه فنی صادر شود.
وی ضمــن ابراز امیــدواری از اهتمــام و جدیت 
مجریان قانون پیرامون منع تردد خودروهای فاقد 
معاینه فنی خاطر نشــان کــرد: اخذ گواهی معاینه 
فنی به  دلیل ایمنی خودرو و جلوگیری از افزایش 
آلایندگی هوا امری ضروری و اجتناب ناپذیر است 
که سهل انگاری و مماشات درباره آن جایز نیست.

حجت الاســلام محسنی اژه ای با اشاره به 
برنامه های خود برای اداره دســتگاه قضا 
گفت: باید در دوره جدید قوه قضائیه، ساز 
و کار گسترش آزادی های مشروع ایجاد 

شود.
به گزارش مهر، حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در مراسم تودیع و معارفه 
رؤسای ســابق و جدید قوه قضائیه اظهار 
کرد: از رهبــر معظم انقلاب که بار دیگر 
با اعتماد به نفرات داخل دســتگاه قضائی 
رئیس قوه قضائیه را انتخاب کردند، تشکر 

می کنم.
وی افزود: اکنون به فضل پروردگار، سایر 
قوا و همکارانم در قوه قضائیه با قدرت و 
قوت این مسئولیت خطیر را دنبال خواهم 
کرد و از همه کسانی که در چند روز اخیر 
با اظهار محبت هایشــان بنــده را دلگرم 

کردند تشکر می کنم.
رئیس قــوه قضائیه خاطرنشــان کرد: از 
خداوند می خواهم درک صحیح شــرایط، 
ادراک در عمــل و تــوان تحمــل این 
مسئولیت ســنگین را به بنده عطا کنند و 
ان شــاءالله همکاری همکاران و سایر قوا 

پشتیبان ما خواهد بود.
وی بــا بیــان اینکه محور کار ما ســند 
تحول اســت و ایــن دوره، دوره تحول 
و تعالــی خواهــد بود، ادامــه داد: باید با 
وحــدت و یکپارچگی تمام بــا مجلس، 
دولت، نیروهای نظامی و انتظامی بتوانیم 

قدم های بلندی برداریم.
اشاره  با  اژه ای  حجت الاسلام محســنی 
به برنامه هــای خود گفت: عدل و عدالت 
در همه ساحت ها باید گسترش پیدا کند. 
مبــارزه جدی تر، قاطع تر و بدون تبعیض 
با فساد در همه عرصه ها، توسعه فناوری 
برای خدمــت بهتر و ارزان تر، اســتفاده 
از ظرفیت هــای مردمی برای  حداکثری 
اقدامــات پیش رو باید مــورد توجه قرار 
گیرد و ســاز و کار گســترش آزادی های 

مشروع ایجاد شود.
وی با اشــاره به ضرورت ایجاد ساز و کار 
گســترش آزادی های مشروع گفت: این 
موضوع نیاز به سازوکاری دارد تا بتوانیم 
از این آزادی ها بیش از پیش دفاع کنیم. 
اگر آزادی های مشــروع تبلیغ و گسترش 
پیدا کند خیلــی از کارهای خلاف انجام 

یادآور شد:  نمی شــود.رئیس قوه قضائیه 
هنــوز جا دارد مردم، خانــواده بزرگ قوه 
قضائیه را آنگونه که هست بشناسند. باید 
از قوه قضائیه صیانت کامل صورت گیرد 
چرا که اگر کوچک ترین لکه ای در این قوه 
وجود داشته باشد بلافاصله دیده می شود. 
در مورد تظلم خواهان و افرادی که با قوه 
قضائیه سر و کار دارند باید تکریم صورت 
گیرد. باید بســتری فراهم شود که بشود 
به این افراد ســرویس مناسب داد و قوه 

قضائیه ملجا و پناه هر تظلم خواه و همه 
مردم باشد، تاکید می کنم همه مردم.

محســنی اژه ای گفت: باید به کسانی که 
نه زبان گفتن دارند و نه پای آمدن، نگاه 
و کمک ویژه داشــته باشیم. الان افرادی 
هســتند که نمی توانند وکیل بگیرند و از 
طرفی به قانون هم آشنا نیستند، این افراد 
توان پرداخت پول به وکیل و کارشــناس 
هم ندارند بنابراین مــا باید نگاه ویژه ای 
نسبت به این قشر داشته باشیم و در این 

مرحله دولــت و مجلس حتماً باید کمک 
کنند.

حجت الاســلام اژه ای اظهــار کرد: من 
امید دارم که با حضور آیت الله رئیســی 
در دولت آینده که بــه همه گرفتاری ها، 
کســری ها در قوه قضائیــه وقوف کامل 
دارند کمک می کنند و من اطمینان کامل 
دارم با حضور مدیر توانمند و کارکشــته 
بزرگ شــده در میدان های سخت دکتر 
قالیبــاف و نماینــدگان انقلابی که حتماً 
آنها هم کمک می کنند مشــکلات مردم 

را بتوانیم کمتر کنیم.
وی در خصــوص پیشــگیری از وقــوع 
جرم بیــان کرد: در زمینه پیشــگیری از 
وقوع جرم بســیار امید دارم که با کمک 
همکاران عزیزم بتوانیم زمینه های فساد و 
رانت را برطرف کنیم؛ اما اگر بســتر فساد 
و رانت وجود داشــته باشــد مبارزه مؤثر 
نیســت و هر مقدار که تــلاش کنیم اگر 
بسترها وجود داشته باشد این مبارزه کامل 
نخواهد بود حتی اگر مجازات های بسیار 
بازهم مبارزه کامل  باشیم  سنگین داشته 

نخواهد بود.

رئیسجدیدقوهقضائیه:

بایددردورهجدیدسازوکارگسترشآزادیهایمشروعایجادشود

اخبار

رئیس جمعیت هلال  احمر گفت: آمادگی هلال احمر در برابر 
بحران  ها باید تا آخرین لحظه قبل از استقرار دولت جدید به 
حد مطلوبی بالا باشد، چراکه وقوع حادثه ارتباطی با مسائل 

سیاسی در کشور ندارد.
به گزارش خبرگزاری مهر، کریم همتی امروز در نخســتین 
جلســه ســتاد ملی عملیات اضطراری جمعیت هلال احمر 
با بیان اینکه این مانور در نخســتین ســاعات کاری اداری 
برگزار شــد، گفت: این مانور را در اولین ساعت صبح که به 
صورت غیرمعمول رخ می دهد برگزار کردیم و به همه اعضا 
فراخوان حضور دادیم تا عملیات اضطراری را تمرین کنیم.

وی با بیان اینکه همواره علــم، تخصص و تجربه افراد در 
بحران ها باعث مدیریت بهتر آن می شود، گفت: افرادی که 

در این ســاعت، دور میز مرکز کنترل و هماهنگی عملیات 
جمعیت هلال احمر حضور دارند، شایسته ترین کسانی هستند 
که ما می توانیم در بحران ها روی آن ها حساب کنیم.رئیس 
جمعیت هلال احمر با بیان اینکه هدف از برگزاری این مانور، 
ارزیابی کامل از توان هلال احمر در بحران ها اســت، افزود: 
مانورها طوری برگزار شود تا توان هلال احمر را در آنها محک 
بزنیم، محک واقعی برای انجام مانورهای تیرماه جزو اهداف 
ما اســت که هماهنگی های لازم در این خصوص بر عهده 
دبیرکل و رئیس سازمان امدادونجات گذاشته شده است.همتی 
با بیــان اینکه هر فرد باید جایگزین اول و دوم برای حضور 
در بحران ها داشــته باشد، ادامه داد: مکانیسم برگزاری مانور 
باید به گونه ای طراحی شود که سیستم بتواند افراد جایگزین 

را تعیین کند تا اگر افراد امکان حضور نداشــتند به سرعت 
جایگزین شوند، همچنین تلفنی غیر از تلفن همراه برای افراد 
تعیین شود که امکان دسترسی همه جانبه وجود داشته باشد و 
برخی مدیران به تلفن ثریا دسترسی داشته باشند تا در هنگام 
بروز حادثه و قطع شــدن راه هــای ارتباطی از آن طریق به 
آن ها دسترسی داشته باشیم.وی با بیان اینکه آمادگی کشور 
در برابر وقوع حوادث ارتباطی به تغییر دولت ها ندارد، گفت: 
هلال احمر به هیچ وجه یک نهاد سیاسی نیست و باید آمادگی 
جمعیت هلال احمر در برابر بحران ها تا آخرین لحظه قبل از 
استقرار دولت جدید به حد مطلوبی بالا باشد، زیرا طبیعت با ما 
هماهنگ نمی کند و وقوع حادثه ارتباطی با مسائل سیاسی در 
کشور ندارد، مانورهای تیرماه به همین دلیل اجرا خواهد شد.

آمادگی کشور در برابر وقوع حوادث ارتباطی به تغییر دولت  ها ندارد

آمار ابتلا و فوتی ها رو به افزایش است

پیامک به افراد فوت شده برای تزریق واکسن کرونا
درحالیکه بســیاری از سالمندان بدون دریافت پیامک 
به مراکز واکسیناسون مراجعه کردند، برخی از متوفیان 
سالیان گذشته از طریق پیامک به مراکز واکسیناسیون 

دعوت شده اند. 
واکسیناســیون سالمندان جدا از دغدغه هایی همچون 
نگرانــی از عــوارض واکســن ها، شــلوغی مراکــز 
واکسیناسیون، بی نظمی در اطلاع رسانی به مراجعین، 
معضــلات تاخیر در تزریق دوز دوم مســائلی دیگر را 

پیش روی خانواده های آنان قرار داده است.
اما آنچه به گفته وراث برخی از فوت شــدگان سالیان 
گذشته عجیب است، پیامک وزارت بهداشت مبنی بر 
دعوت به واکسیناســیون سراسری این متوفیان است 
این درحالی اســت که بســیاری از افرادی که در قید 
حیات هســتند بدون دریافت پیامک بر اساس اولویت 
بندی ســنی خود به مراکز مراجعه کرده اند. اما برخی 
متوفیان به شکلی رسمی و با دریافت پیامک به مراکز 

واکسیناسیون دعوت شده اند.
در همین این راســتا خانم کمالــی ادعا می کند که تا 
به حال وزارت بهداشــت ٥ بار مادر فوت شده من رو 
دعوت به واکسیناسیون کرده است، این در حالی است 
که مادر من در سال ۹٤ فوت شده اند، مگر ثبت احوال 
اطلاعــات هویتی افراد را در اختیار ندارد. شناســنامه 
ایشان همان ابتدا باطل شده است چگونه ممکن است 

اطلاعات افراد متوفی ثبت نشده باشد.
آقای حســنی در این مورد گفت: با توجه به اینکه پدر 
همسر بنده سال گذشــته فوت شده اند، اما همچنان 
از طریق پیامک از ســوی وزارت بهداشت برای انجام 
واکسیناســیون به مراکز بهداشت دعوت می شوند.آیا 
وزارت بهداشت اطلاعاتی از متوفیان در اختیار ندارد؟

در این راســتا سیف اله ابوترابی ســخنگوی سازمان 
ثبت احوال کشــور در مورد این موضوع که چرا افراد 

متوفی همچنان از ســوی وزارت بهداشت برای انجام 
واکسیناســیون به مراکز بهداشــت دعوت می شوند، 
گفت:وزارت بهداشت بانک اطلاعاتی خودش را دارد. 
اگر چه از طریق ثبــت احوال بانک اطلاعاتی هویتی 
افراد را در اختیار دارد، اما به نظر می رســد با توجه به 

مشکل به وجود آمده از آن استفاده نمی کند.
-افزایش وحشتناک آمار ابتلا و فوتی

نادر توکلی معاونت درمان ســتاد کرونا استان تهران 
گفت: به دنبال تحقیقی که هفته گذســته از بیماران 
بالای٧۰سال که بستری شــده بودند صورت گرفت، 
مشــخص شد، همواره تهدید را داشتیم و تهدید جنبه 
اطلاع رسانی عمومی دارد. برخی معتقد بودند که افراد 
مسن واکسیناسیون نشوند. اما درصد فوت افرادی که 
واکســن دریافت کرده اند ۱۱.٧ درصد و در افرادی که 

واکسن دریافت نکرده اند ۱۹.۸درصد است.
وی افــزود: درصــد بهبودی در افرادی که واکســن 
دریافت کرده اند ٧۰.٢ درصد و در افرادی که واکســن 
دریافت ننموده اند ٧٤.٥ درصد اســت. درحال حاضر 
وضعیت ۱۸ درصد از افراد واکسینه شده و ٥.٧درصد از 
افراد واکسینه نشده به دلیل بستری بودن نامشخص 
اســت.توکلی افزود: از ٢۰٥ بیمار بستری شده بالای 
٧۰ســال، ۱۸٢ بیمار )معادل۸۹درصد( واکسن کووید 
دوز اول و ٢٣ بیمــار )معادل۱۱درصــد( هر دو دوز را 
دریافت کرده اند و از ٢۰٥بیمار بســتری شده بالای 
٧۰ســال که واکســن دریافت کرده انــد ۱٤٤بیمار 
)معادل۱٢درصد(  ٢٤بیمار  ترخیص،  )معادل٧۰درصد( 
فوت نموده انــد. تعداد٣٧بیمار هنوز در بیمارســتان 
بســتری هســتند.وی افزود:از ٢۰٥بیماربستری شده 
بالای ٧۰سال که واکسن دریافت کرده اند،۱٣٣بیمار 
)معادل٦٥درصد( بســتری در بخش عادی، ٧٢بیمار 
)معادل٣٥درصد( در بخش ویژه بســتری شــده اند و 

از ٢۰٥بیمار بستری شــده بالای ٧۹سال که واکسن 
دریافت کرده اند،۱٣٢بیمار )معادل٦٤درصد( واکســن 
سینوفارم،٥٧بیمار، )معادل٢۸درصد( واکسن استرازنکا 
و ٧بیمار )معادل ٤درصد( واکسن اسپوتینک و ۹بیمار 

)معادل٤درصد( سایر واکسن ها را دریافت نموده اند.
توکلی در ادامه گفت: درصد فراوانی از بستری شدگان 
و فوت شــدگان گروه ســنی ٧۱_۸۰ سال و بالای 
۸۰ســال بعد از واکسیناسیون از هفته پایانی خردادماه 
روند نزولــی گرفته اند و این رونــد نزولی علی رغم 
شروع پیک پنجم کماکان ادامه دارد. با وجود افزایش 
مختصر در تعداد بستری شدگان این گروه های سنی، 
تعــداد فوت شــدگان در هر دو گروه ســنی در حال 

کاهش است.
وی افزود:در ســه هفته اخیر شاهد افزایش مراجعین 
بیمــاران بســتری بوده ایم. متاســفانه  ســرپایی و 
افزایــش مبتلایــان کرونــا در هفته هــای اخیــر، 
افزایش۱٣.٥درصدی فوت شدگان در هفته های اخیر 

را رقم زد.
توکلی در ادامه گفت: متاســفانه در سه هفته متوالی 
شــاهد افزایش مراجعین کرونــا )۱٢۰۰نفر در هفته 
چهارم خرداد و ٢۸۰۰نفر در هفته اول تیر و ۸۱۰۰نفر 
در هفته گذشــته(بوده ایم که این میــزان افزایش به 
ترتیب ٣.٦و۸.٦و٢٢،۹درصد افزایش کل مراجعین در 
سه هفته متوالی را نشــان می دهد. با توجه به اینکه 
رونــد افزایش به صورت تصاعدی اســت، در صورت 
عدم رعایت تدابیر خاص در هفته آتی افزایش شــدید 

مراجعین کرونا را خواهیم داشت.
توکلی گفت:بیشــترین میزان بستری کرونا در طول 
موج چهارم در تاریخ٣۰فروردین)۱٦٦۰نفر(و کمترین 
در تاریخ۱٤خرداد)٤۸۱نفر(بــوده اســت و پس از این 
تاریخ بســتری شــدگان کرونا روند صعودی به خود 

گرفته اســت. این رقم در دهم تیر به مرز۹۰۰ نفر در 
روز رسیده است.

وی افزود: آمار مراجعین ســرپایی در مناطق اســتان 
تهران نشــان می دهد که در ســه هفتــه اخیر تعداد 
مراجعین سرپایی در تمام نواحی شمال، شرق، مرکز، 
غرب و جنوب شهر تهران و همچنین کلیه شهرستان 
های اطراف تهران افزایشــی بوده است.اما در شمال 

تهران بیشترین میزان افزایش را داشته ایم.
وی افزود: مقایســه جدول فوت شــدگان کووید در 
هفتــه اول و دوم تیرماه بیانگــر افزایش تعداد فوت 
در تمام گروه های ســنی بالای٧۹ اســت و بیشترین 
ضریب افزایش فوت مربوط به گروه سنی زیر۱۰سال 
است که در هفته دوم نسبت به هفته اول رشد سیصد 

درصدی را نشان می دهد.
-سیستان در وضعیت بحرانی!

یــک عضو مجمــع نمایندگان اســتان سیســتان و 
بلوچســتان خواســتار راه اندازی فوری بیمارســتان 
های ســیار برای کمک به مردم در سطح استان شد.  
اسماعیل حسین زهی نماینده مردم خاش در مجلس 
شــورای اسلامی در صفحه شــخصی خود در توئیتر، 

نوشت:
»اوضاع  سیستان و بلوچســتان از مرز فاجعه رد شده 
اســت؛ امکانات فعلی بیمارستان ها و مراکز بهداشتی 
نیز کافی نیســت؛ از نیرو های مســلح درخواست می 
کنم با راه اندازی فوری بیمارستان های سیار به کمک 

مردم بشتابند.«
موج پنجم کرونا در اســتان سیســتان و بلوچستان با 
شــیوع نوع دلتا ویروس از چندی پیش آغاز شــده و 
نمایندگان اســتان در این مدت نسبت به وقوع فاجعه 
انســانی و لزوم توجه ویژه به استان برای کنترل این 

موج تذکرات متعددی داده اند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

یادداشتانرژی

سکوهای گازی دریای خزر 
ایمن هستند

شــرکت ملی نفــت آذربایجان )ســوکار( اعلام 
کرد که ســکوهای گازی دریای خــزر با وجود 

گزارش های آتش سوزی ایمن هستند.
به گزارش خبرگزاری رویترز از باکو، شرکت ملی 
نفت آذربایجان روز یکشــنبه )۱٣ تیرماه( اعلام 
کرد که ســکوهای گازی این کشــور در دریای 
خزر با وجود گزارش رســانه ها درباره آتش سوزی 

گسترده در منطقه، ایمن هستند.
فیلم ها و عکس های منتشرشده نشان می داد که 
دود از منطقه فراساحلی نزدیک به ساحل متصاعد 

شده است.
خبرگزاری ریا )RIA( روســیه به نقل از شرکت 
سوکار اظهار کرد که فوران گِل دلیل احتمالی این 
اتفاق بوده اســت و هیچ توضیحی درباره رخداد 

آتش سوزی ارائه نداد.
ابراهیم احمدوف، ســخنگوی سوکار در این باره 
گفت: هیــچ حادثه ای در میدان هــای دریایی و 
ســازه های صنعتی تحت کنترل سوکار رخ نداده 

است و کار به طور عادی ادامه دارد.
کمیته حمایت از حقوق کارگران نفت آذربایجان 
اعلام کرد که آتش ســوزی در میدان گازی امید 

و در یک سایت اکتشاف قدیمی رخ داده است.
سوکار این مسئله را رد کرد.میدان های فراساحلی 
منبع اصلی تولید گاز آذربایجان هستند که بیشتر 

آن به اروپا صادر می شود.

افزایش 24 درصدی اجرای 
شبکه گازرسانی در گلستان

مدیرعامل شــرکت گاز گلســتان از افزایش ٢٤ 
درصدی اجرای شبکه گازرســانی در این استان 

خبر داد.
به گزارش شــانا به نقل از شرکت ملی گاز ایران، 
علی طالبی گفت: شــرکت گاز استان گلستان در 
سه ماه نخست امسال شاهد افزایش ٢٤ درصدی 
در بخش اجرای شبکه گازرســانی، افزایش ٢٥ 
درصدی نصب انشــعابات، افزایش ۱٧ درصدی 
جذب مشترکان و رشد ٢٥ درصدی ظرفیت سازی 
بــرای صنایع  بــود.وی ادامــه داد: نحوه تأمین 
لوله های فــولادی و پلی اتیلن به عنوان پیش نیاز 
اجرای شبکه گازرســانی نیز مورد توجه است تا 
با تأمین به موقــع آنها، وقفه ای در انجام پروژه ها 
به وجود نیایــد، همچنین تصمیم های لازم درباره 
وضع پروژه های اجرایی اســتان برای رفع موانع 
و تســریع عملیات اجرایی گرفته شــده اســت.

مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان همچنین بر 
ارائه برنامه زمان بندی درباره روستاهای باقیمانده 
فاقد گاز که قابلیت گازرســانی دارند و نیز انجام 
پروژه هــا مطابــق برنامه زمان بنــدی و کاهش 

تأخیرها تأکید کرد.

اجرای 135 کیلومتر 
شبکه گذاری گاز در کرمانشاه

مدیرعامل شــرکت گاز اســتان کرمانشاه اعلام 
کرد که در سه ماه نخســت امسال ۱٣٥ کیلومتر 
شبکه گذاری گاز طبیعی در این استان اجرایی شده 

است.
به گزارش شــانا به نقل از شــرکت ملی گاز ایران، 
سیروس شهبازی با بیان اینکه توسعه گازرسانی در 
روستاها، اولویت نخست شرکت گاز استان کرمانشاه 
است، گفت: در سه ماه نخست امسال ۱٢٧ کیلومتر 
شبکه گذاری در بخش روســتایی و هشت کیلومتر 
برای تکمیل باقیمانده شبکه داخلی شهری انجام شده 
است.وی افزود: این مقدار از شبکه گذاری زمینه نصب 
٢۱٧٦ انشــعاب را در سطح اســتان فراهم کرده که 
۱۸٣٦  انشعاب در بخش روستایی و ٣٤۰ انشعاب در 
بخش شهری انجام شده که بالتبع، زمینه بهره مندی 
٣۹٢۸ اشــتراک جدید در اســتان را رقم زده است.

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه تصریح کرد: 
اکنون در استان کرمانشاه ۹۹ درصد جمعیت شهری 
با گازرسانی به ٢۹ شهر و ۸٢ درصد جمعیت روستایی 
با گازرســانی به ۱٦۹٤ روستا از گاز طبیعی بهره مند 
هستند.شهبازی در پایان اظهار کرد: کار گازرسانی به 
٣۱۸ روستای دیگر همراه با شهرهای نوسود، ریجاب 
و شبکه داخلی ازگله در حال انجام است که با تکمیل 
این پروژه ها، ضریب گازرســانی به روستاها به ۹٤ و 

درصد نفوذ کل استان به ۹۸ درصد می رسد.

توپک رانی خطوط لوله در 
سکوی سلمان

  ٢SKC ٢  وSKB عملیات توپک رانی سکوهای
که از ســکوهای سرچاهی مجموعه سکوی گازی 
سلمان هستند با استفاده از توپک های ٢۰ اینچ از 
نــوع FOAM PIG در کوتاه تریــن زمان و با 

موفقیت انجام شد.
به گزارش شــانا به نقل از شرکت نفت فلات قاره 
ایران، علی شیخ حســنی، جانشین رئیس تعمیرات 
سکوی گازی سلمان گفت: عملیات توپک رانی از 
موارد مهــم و مورد نیاز در صنایــع نفت و گاز و 
از مراحل عملیاتی انجام شــده برای بهره برداری، 
نگهداری و حفاظت از خطوط لوله اســت. خطوط 
لوله پس از مدتی که ســیال در آنها جریان دارد، 
بازدهی خود را از دست می دهند و این عملیات با 
اهداف مختلف در طول مدت زمان سرویس دهی 
خطوط لوله از هنگام ســاخت و نصب خط لوله تا 

زمانی که از آن استفاده می شود، انجام می گیرد.

در خوزستان برای تامین آب 
شرب مشکل داریم

استاندار خوزستان با بیان اینکه باید از کشت شلتوک در 
مناطق مختلف استان جلوگیری شود و نیروی انتظامی 
در این زمینه با قــدرت ورود کند، گفت: وقتی از بالا 
از تالاب هورالعظیم بازدید داشــتیم مشخص بود که 
آب زیادی رهاسازی شــده است اما آبی که به تالاب 

می رسد، بسیار کم است.
قاسم سلیمانی دشــتکی در نشست شورای هماهنگی 
مدیریت بحران خوزســتان با موضوع بررسی شرایط 
خشکســالی و توزیع آب در بخش هــای مختلف در 
حوضه رودخانه دز که امروز )۱٤ تیرماه( در اهواز برگزار 
شد، با اشاره به مصوبه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
کشور در خصوص تخصیص ۱۰ مترمکعب در ثانیه آب 
به شرکت نیشکر هفت تپه، اظهار کرد: ستاد تسهیل 
کشــور باید برای مصوبات خود از اســتان خوزستان 
اســتعلام کند و در این خصوص نظر ســتاد مدیریت 
بحران، شورای کشاورزی و ستاد تسهیل را جویا شود.

به گزارش ایسنا، وی افزود: ستاد تسهیل کشور نمی تواند 
بدون هماهنگی استان خوزستان تصمیم گیری کند و 
مصوبه داشته باشــد زیرا برای چنین مسائلی باید در 

درون استان بحث و کار کارشناسی انجام شود.
استاندار خوزستان گفت: نمی توان بدون نظر خوزستان، 
در مرکز تصمیم گیری کرد. ما مصوبه ســتاد تسهیل 
و رفع موانع تولید کشــور در خصوص تخصیص ۱۰ 
مترمکعبی ســهمیه آب به نیشکر هفت تپه را اجرایی 
نمی کنیم و مصوبات ســتاد مدیریت بحران اســتان 

خوزستان را اجرایی خواهیم کرد.
سلیمانی دشــتکی با بیان اینکه ســتاد تسهیل کشور 
حتما باید در خصوص تخصیص آب به نیشــکر هفت 
تپه از استان خوزستان اســتعلام می کرد، افزود: ستاد 
تسهیل کشــور نمی تواند بدون توجه به مسائل استان 
تصمیم گیری کند و ما در این زمینه مصوبات ســتاد 
بحران خوزستان را اجرایی خواهیم کرد زیرا برای هر 
نوع بهره برداری و تخصیص آب باید در ستاد مدیریت 

بحران استان تصمیم گیری شود.
وی گفــت: در بحث تخصیص آب به نیشــکر هفت 
تپه، پیشــنهاد می کنیــم که ســتاد مدیریت بحران 
اســتان خوزستان، موضوع را بررسی کند و آنچه میان 
شرکت های نیشکری و سازمان آب و برق نتیجه گیری 

می شود، اجرایی شود.
استاندار خوزستان با اشــاره به بازدید هوایی از تالاب 
هورالعظیم بیان کرد: باید از کشت شلتوک در مناطق 
مختلف اســتان خوزستان جلوگیری شــود و نیروی 
انتظامی در این زمینه با قــدرت ورود کند. به ویژه در 
شهرستان های حمیدیه و کارون باید با جدیت از کشت 
شلتوک جلوگیری شود زیرا اگر آب به هورالعظیم نرسد، 

در این تالاب فاجعه بزرگی رقم خواهد خورد.
سلیمانی دشتکی با بیان اینکه اگر تالاب هورالعظیم از 
بین برود، کل خوزســتان مصیبت پیدا می کند، گفت: 
وقتی از بالا از تالاب هورالعظیم بازدید داشتیم مشخص 
بود که آب زیادی رهاســازی شده است اما آبی که به 
تالاب می رسد بســیار کم است. آبی که در بالا دست 
حمیدیه وجود داشت در مقایسه با پایین دست حمیدیه 
حتی از نصف کمتر بود و این مســاله برای هورالعظیم 

مشکل ساز می شود.
وی افزود: کشت شلتوک برای خوزستان فاجعه است. 
اکنون آب شرب نداریم و واقعا در این خصوص مشکل 

داریم.
استاندار خوزستان تصریح کرد: باید به دنبال مطالبات 
و خســارت کشــاورزان نیز باشــیم و در این زمینه 
پیگیری هایی انجام شــده است اما کشاورزان نیز باید 

با ما همکاری داشته باشند.

سهم 2.2 درصدی 
محصولات پلیمری در 
صادرات غیرنفتی ایران

 رییس هیات مدیره انجمن ملی صنایع پلیمر ایران گفت: 
صنایع پلیمر ٢.٢ درصد از صادرات غیرنفتی را تشکیل 
می دهند، این در حالی است که ظرفیت نصب شده بیش 
از ٢۰ میلیون تن بوده و از این ظرفیت حدود ۱٥ میلیون 

تن خالی است.
به گزارش ایسنا، ســعید ترکمان در نخستین همایش 
بین المللی توسعه صادرات صنایع پلیمری، اظهار  کرد: 
صنعــت پلیمر ۱.٥ درصد از تولید ناخالص داخلی و ٣.٦ 
درصد از اشتغال کشور را تشــکیل می دهد.وی افزود: 
قیمت تمام شده مهم ترین مانع صادرات صنایع پلیمری 
اســت. همان طور که مشخص است تولیدکنندگان با 
قیمت های بالایی مــواد اولیه خود را تامین می کنند و 
این موضوع مزیت رقابتی را از آنها برای قیمت های تمام 
شــده در بازارهای صادراتی می گیرد. به گفته ترکمان 
زمانی نفت مهم ترین صادرات کشــور بوده است، اما 
پتروشــیمی پس از مدتی وارد جریان صادرات شد و به 
ارزآوری کشــور کمک کرد.رییس هیات مدیره انجمن 
ملی صنایع پلیمر اظهار کرد: اکنون زمان آن رسیده است 
که صنایع تکمیلی با ارزش افزوده بیشتر صادرات خود را 
تقویت کنند.ترکمان با بیان اینکه رقم واردات در کد ٣۹ 
از ۱.۹ میلیارد دلار به ۱.٢ میلیارد دلار کاهش پیدا کرده 
اســت و این موضوع در کنار افزایش صادرات می تواند 
نویدبخش پیشرفت هر چه بیشتر باشد، ادامه داد: در سال 
٢۰٢۰ شاهد افت صاردات پلیمری پتروشیمی بودیم که 
به حجم حدود ٢.٥ میلیارد دلار رسیده است.این در حالی 
است که صادرات صنایع تکمیلی حدود ٢.٧ میلیارد دلار 
بوده است.ترکمان اظهار کرد: صنایع تکمیلی می توانند 
بازاری جذاب برای صنایع پتروشــیمی باشند و در عین 
حــال می توانند صادرات و ارزآوری را برای کشــور به 
نحو احسن انجام دهند.رییس هیات مدیره انجمن ملی 
صنایع پلیمر با بیان اینکه کمترین قیمت ها در جهان به 
جنوب شرق آسیا باز می گردد و بیشترین صادرات مواد 
اولیه به آن منطقه می رود و رقبای صنایع پایین دستی 
در چین با قیمت های پایین تر مواد اولیه را به دست می 
آورند و توان رقابت را از تولیدکنندگان داخلی می گیرند، 
گفت: قیمت تمام شده مهم ترین مانع صادرات صنایع 

پلیمری است.

 ٦ طرح صنعت آب و برق در ٥ اســتان 
اصفهــان، کرمــان، خراســان جنوبی، 
مرکزی و مازندران با اعتبار ٧هزار و ٧۹۰ 
میلیارد ریالی فردا با حضور وزیر نیرو در 
#هرهفته_ پویــش  هفته  چهاردهمین 
الف_ب_ایران به بهره برداری می رسد.

به گزارش روز دوشــنبه ایرنــا از پایگاه 
)سه شنبه  فردا  نیرو،  وزارت  اطلاع رسانی 
پانزدهــم تیرماه( »رضــا اردکانیان« ٦ 
طرح صنعت آب و برق را در استان های 
اصفهــان، کرمــان، خراســان جنوبی، 
مرکزی و مازندران با اعتبار ٧٧۹ میلیارد 

تومان افتتاح خواهد کرد.
در نخســتین طرح، آبرسانی به شهرهای 
باغ بهادران و باغشاد و روستاهای مسیر 
در استان اصفهان با اجرای ۱۸ هزار متر 
طــول خط لوله انتقــال آب و دو باب به 
ظرفیت ۱۱۰۰ مترمکعب با تحت پوشش 
قرار دادن ۱٥ هزار نفر و ســرمایه گذاری 
بالغ بر ٤۱.۸ میلیارد تومان به  بهره برداری 

می رسد.
آبرســانی به ٤٥ روستای استان اصفهان 
دومین طرح آبی آماده افتتاح است که با 
٤٤.۱۱ کیلومتر خطوط انتقال بیش از ٢٣ 
هزار نفر را تحت پوشــش قرار می دهد. 
چهار  بهره برداری،  آماده  طرح  ســومین 
نیروگاه تجدیدپذیر در استان های بوشهر، 
به ظرفیت  لرســتان  و  کرمان، همــدان 
٤.٢ مــگاوات بــا ٤۱.٦ میلیــارد تومان 

سرمایه گذاری است.
همچنین طــرح تجهیــز و بهره برداری 
از معــدن روباز زغال مزینــوی نیروگاه 
طبــس در اســتان خراســان جنوبی با 
ظرفیت اســتخراج حدود دو میلیون تن 
زغال سنگ در سال برای تامین سوخت 
نیروگاه با اعتبار ٤٧۹ میلیارد تومان دیگر 
طرح آماده بهره برداری پویش چهاردهم 
پویش #هرهفته_الف_ب_ایران است.

در اســتان مرکزی، طرح بازتوانی سامانه 
خنک کن کمکــی نیروگاه شــازند نیز 

با افزایــش توان تولیــدی توربین بخار 
بــه میــزان ٢۰ الی ٢۸ مــگاوات باعث 
صرفه جویــی ٢٧ هزار مترمکعب مصرف 
آب می شــود. این طرح بــا ۱۰۹ میلیارد 

تومان آماده افتتاح است.
آخریــن طرح آماده افتتــاح، فاز اول آب 
شــیرین کن نیروگاه شهید سلیمی نکا به 

روش Ro با اعتبــار ۸٥ میلیارد تومان 
اســت که با اســتفاده از روش غشایی 
اســمز معکــوس)Ro( بــه ظرفیت ٦ 
هزار مترمکعب در شــبانه روز برای عدم 
استفاده از سفره های زیرزمینی دشت نکا 
جهت اســتفاده بخش کشــاورزی آماده 

شده است.

به گزارش ایرنا، ســومین مرحله پویش 
هر هفتــه #الف ب-ایران کــه از نیمه 
دوم سال ۹۸ مرحله نخست آن آغاز شده 
بود امسال و در آخرین سال کاری دولت 

تدبیر و امید پیگیری شد.
این مرحله از ابتدای امســال تاکنون هر 
هفته شــاهد افتتاح طرح های متعدد در 

صنعت آب و برق بوده است.
در نیمه دوم ســال ۹۸، تعداد ٢٢٧ پروژه 
با سرمایه گذاری ٣٣ هزار میلیارد تومانی 
به ثمر رســید که آخرین پروژه ها در ٢۰ 

اسفند همان سال افتتاح شد.
سال ۹۹ نیز این پویش با ابعاد بزرگتری 
شــروع و در ابتدای سال اعلام شد ٢٥۰ 
طرح با ســرمایه گذاری ٥۰ هزار میلیارد 
تومان افتتاح می شــود، اما با اســتقبالی 
که به وجود آمــد و ظرفیتی که تا پایان 
ســال وجود داشــت، تعداد ٣۰٧ طرح با 
سرمایه گذاری ۸۱ هزار میلیارد تومان به 

ثمر رسید.

باحضوروزیرنیروودرهفتهچهاردهمپویش#هرهفته_الف_ب_ایران:

افتتاح۶طرحآبوبرقباسرمایهگذاری۷هزارو۷۹۰میلیاردریالی

اخبار

 رییس ســندیکای صنعت برق گفت: تبادل الکتریکی با 
ظرفیت بالا با کشورهای همســایه، سریع ترین راه حل 

مشکلات کنونی برق و صنایع وابسته به آن است.
به گزارش ایرنا، »علی بخشــی« روز دوشنبه در نشست 
خبری افزود: اگرچه با تعدادی از کشورهای همسایه این 
تبادل وجود دارد، اما ظرفیت آن آنقدر نیســت که بتواند 
مشــکلات را برطرف کند گرچه همین میزان هم کمک 

کوچکی است.
رییس هیات مدیره ســندیکای صنعت برق خاطرنشان 
کرد: اگر قرار اســت تبدیل به کشــور قطب برق منطقه 
شویم باید نسبت به افزایش ظرفیت تبادل ها اقدام کرده 

و همواره در این زمینه فعال باشیم.

بخشــی افزود: تبادل الکتریکی با کشــورهای همسایه 
کمک خواهد کرد در زمانی که ما نیاز بیشــتری به برق 
داریم از توان آنها استفاده کرده و زمانی هم که آنها نیاز 
بیشتری دارند ما صادرات مان را افزایش دهیم و این کار 
هــم ارز آوری خوبی به همراه خواهد داشــت و هم به 

افزایش امنیت انرژی خواهد انجامید.
وی گفــت: تبــادل الکتریکی بــرق با ظرفیــت بالا با 
کشــورهای همسایه می تواند مشــکلات فعلی صنعت 
برق را نیز تاحــد زیادی کاهش داده و رونق این صنعت 
بیشــتر شود.رییس هیات مدیره ســندیکای صنعت برق 
میزان فعلی تبادل الکتریکی با ترکمنســتان و جمهوری 
آذربایجان را ناچیز دانســت و ادامه داد: این تبادل خیلی 

نمی تواند مشکلات را کاهش دهد.
نجفی گفت: صنعت برق همچنــان با موضوع مطالبات 
معوق مالی دست به گریبان است، علاوه بر این، مشکل 
جدیــدی که این صنعت را درگیــر کرده تخصیص های 
نامناســب و غیر منطقی اســت که باری بر مشــکلات 
این صنعت اضافه کرده اســت.وی بــه میزان مطالبات 
بخش خصوصی از وزارت نیرو اشــاره کرد و خاطرنشان 
ساخت: در حال حاضر ۱۰ هزار میلیارد تومان وزارت نیرو 
به بخش خصوصی بدهکار اســت در حالــی که تنها با 
تخصیص هزار میلیارد تومان به سازندگان و پیمانکاران 
کوچک و و متوســط، امکان نجات همه این شــرکت ها 

فراهم خواهد شد.

تبادل برق با کشورهای همسایه، سریع ترین راه  رفع مشکلات برقی

با اجرای پروژه نیروگاه زغال سنگ سوز طبس محقق می شود

صرفه جویی ۱.۲ میلیارد متر مکعبی گاز در کشور

سخنگوی صنعت برق هشدار داد:

اوج گرفتن مصرف علت خاموشی های خارج از برنامه

مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتــی درباره میــزان صرفه جویــی در مصرف گاز با 
استفاده از زغال سنگ برای تولید برق در نیروگاه طبس 
گفت: برای تولید ٦٥۰ مگاوات دو میلیون تن زغال سنگ 
حرارتی سالانه با ارزش ٥۰۰۰ کیلوکالری نیاز داریم که 
اگر قرار بود گاز مصرف شود معادل ۱.٢ میلیارد متر مکعب 

خواهد بود.
به گزارش ایسنا، علیرضا نصراللهی در نشست خبری با 
اشاره به هزینه و افزایش تولید نیروگاه زغال سنگ طبس 
گفت: این نیروگاه ٦٥۰ مگاوات ظرفیت و قابلیت توسعه 
در دو فاز را دارد، با استفاده از سوخت زغال سنگ ما هیچ 

سوخت دیگری در نیروگاه مصرف نخواهیم کرد.
وی میزان سرمایه گذاری در این پروژه را در دو سال اول 
نزدیک ٦۰۰ میلیارد تومان و طی مدت چهار سال ۱٥۰۰ 
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: نیروگاه طبس در سال 

۱٤۰٣ وارد مدار خواهد شد.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتی با اشــاره به آلایندگی زغال سنگ برای سوخت 
نیروگاه گفت: هیچ نگرانی بابت آلایندگی وجود ندارد زیرا 
از سیستم مدرن و پیشرفته استفاده می شود که ذرات معلق 
را حذف می کند و میزان گوگرد زغال سنگ نیز همزمان 
با ســوخت خارج و از دودکش نیروگاه صرفا co٢ خارج 
می شــود، گازهای دیگر نیز نه در سطح استاندارد ایران 
بلکه در سطح استاندارد جهانی است. تمامی پارامترهای 
زیست محیطی در این نیروگاه در نظر گرفته شده است.

نصرالهی با بیــان اینکه طبس در آینده تبدیل به قطب 
انرژی خواهد شد، اظهار کرد: ۱.٧ میلیارد تن ذخیره زغال 
سنگ داریم که قابلیت بزرگی برای منطقه دارد و با این 
نیروگاه توانســته ایم ارزش زغال سنگ را مطرح کرده و 

نگرانی بابت خام فروشی را نیز رفع کنیم.
وی با بیان اینکه در سبد انرژی کشور باید از تمامی منابع 
قابل استحصال برای تولید برق استفاده کنیم، گفت: به 
همان اندازه کــه گاز و انرژی های تجدید پذیر اهمیت 
دارند، اســتفاده از زغال سنگ نیز می تواند مصرف گاز را 
کاهش دهد تا در پتروشیمی ها مصرف کنیم و همچنین 

تولید برق مطمئن داشته باشیم ضمن اینکه منبع سوخت 
و مصرف کنار هم باشد به لحاظ پدافند غیرعامل دارای 

اهمیت است.
وی با بیان اینکه با استفاده از زغال سنگ در تولید برق 
نیازی به ســوخت منابع نخواهیم داشــت، گفت: برای 
پسماند زغال سنگ نیز پروژه های خوبی تعریف شده که 

ارزش افزوده بالایی خواهد داشت.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتی با اشــاره به اینکه در کشــور ما زغال سنگ در 
جایگاه مناسبی به لحاظ ارزش قرار ندارد افزود: در تمام 
کشــورهای پیشرفته از این ســوخت با ظرفیت بالایی 
استفاده می کنند مثلا در آمریکا ٢۸ درصد تولید برق  در 
لهستان ۹۰ درصد و در چین ٣٦ درصد از تولید برق زغال 

سنگ جهت تولید برق استفاده می شود.
به گفتــه نصرالهی طبق برنامه ریزی های انجام شــده 
قرار اســت ٥۰۰۰ مــگاوات نیروگاه بــا مصرف زغال 
ســنگ جانمایی شود که به همان میزان در مصرف گاز 

صرفه جویی خواهد شد.
وی بــا بیان اینکه نیروگاه نکا بزرگترین نیروگاه بخاری 
شــمال کشور است، اظهار کرد: این نیروگاه شامل چهار 
واحد ٤٤۰ مگاواتی اســت اما از سالیان گذشته مشکل 
نیروگاه تولید و مصرف آب بوده که ما با اجرای یک آب 
شیرین کن در کنار نیروگاه که فردا به افتتاح می شود این 

محدودیت را برطرف خواهد شد.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتی با بیان اینکه عایدی این اقدام اطمینان از تولید 
و رفع محدودیت اســت، گفت: فردا پروژه های برقی در 
استان های مرکزی، خراسان و مازندران در راستای ارتقای 
تولید برق کشــور به اجرا می رسد، این سه پروژه بزرگ 
در راســتای رفع محدودیت نیروگاهی فردا بهره برداری 

می شود.
نصرالهی گفت: برای پروژه نیروگاه زغال سنگ سوز در 
خراستان جنوبی مطالعات گسترده ای انجام شد عملیات 
اجرایی از یک ســال پیش آغاز شد و همزمان بازگشایی 
معدن و شناسایی پیمانکار را داشتیم که بر این اساس فردا 

معدن بازگشایی خواهد شد.
وی به پروژه نیروگاه شازند اراک اشاره و اظهار کرد: این 
نیروگاه به لحاظ جغرافیایی دارای اهمیت اســت با توجه 
به باد شــدید و درجه حرارت بالا در منطقه کاهش تولید 
را داشتیم که با اجرای یک طرح دانش بنیان و مطالعات 
یک دهه روی سیستم های خنک کن به طرحی رسیدیم 
که بدون شک برای اولین بار در دنیا انجام می شود به این 
ترتیب که یک سیستم خنک کن موازی با سیستم قبلی 
نصب خواهد شد و اثرات کاهش توان تولید با این سامانه 

ضبط می شود.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتی با بیان اینکه با اجرای پروژه سیســتم خنک کن 
نیروگاه شازند ٢۸ مگاوات از ظرفیت محدود شده نیروگاه 
برمی گردد، اظهار کرد: با اجرای این سامانه ٢٧ هزار متر 

مکعب در سال در مصرف آب صرفه جویی می شود.
نصرالهی با بیان اینکه این طرح برای ســایر واحدهای 
نیروگاهی نیز در دســتور کار قرار خواهد گرفت و ارتباط 
برق حرارتی با دانشــگاه ها را افزایش خواهد داد، گفت: 
طرح های یاد شــده تاثیر بسزایی در پایداری شبکه برق 

خواهند داشت و قابلیت اطمینان را بالا می برند.
وی ادامه داد: نیروگاه نکا بزرگترین نیروگاه حرارتی کشور 
با ظرفیت بیش از ٢۰۰۰ مگاوات است که عمر آن به ٤۰ 

سال می رسد.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتی هزینه اجرای پروژه آب شیرین کن برای نیروگاه 
را ۸٥ میلیارد تومان عنوان و اظهار کرد: در نیروگاه شازند 
نیــز ٢۸ مگاوات به ظرفیت برمی گردد که بابت آن ۱۱۰ 

میلیارد تومان هزینه شده است.
وی با اشاره به هزینه و افزایش تولید نیروگاه زغال سنگ 
طبــس نیز گفت: این نیروگاه ٦٥۰ مگاوات ظرفیت دارد 
و قابلیت توســعه در دو فاز را دارد، با استفاده از سوخت 
زغال سنگ ما هیچ سوخت دیگری در نیروگاه مصرف 

نخواهیم کرد.
نصرالهی میزان سرمایه گذاری در این پروژه را در دو سال 
اول نزدیک ٦۰۰ میلیارد تومان و طی مدت چهار ســال 

۱٥۰۰ میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: نیروگاه طبس در 
سال ۱٤۰٣ وارد مدار خواهد شد.

وی با اشــاره به آلایندگی زغال ســنگ برای سوخت 
نیروگاه گفت: هیچ نگرانــی بابت آلایندگی وجود ندارد 
زیرا از سیستم مدرن و پیشرفته استفاده می شود که ذرات 
معلق را حذف می کند و میزان گوگرد زغال ســنگ نیز 
 coهمزمان با سوخت خارج و از دودکش نیروگاه صرفا ٢
خارج می شــود گازهای دیگر نیز نه در سطح استاندارد 
ایران بلکه در ســطح اســتاندارد  جهانی  است. تمامی 
پارامترهای زیست محیطی در این نیروگاه در نظر گرفته 

شده است.
مجری طرح نیروگاه های ســیکل ترکیبی شرکت برق 
حرارتــی با بیان اینکه طبــس در آینده تبدیل به قطب 
انرژی خواهد شد، اظهار کرد: ۱.٧ میلیارد تن ذخیره زغال 
سنگ داریم که قابلیت بزرگی برای منطقه دارد و با این 
نیروگاه توانســته ایم ارزش زغال سنگ را مطرح کرده و 

نگرانی بابت خام فروشی را نیز رفع کنیم.
نصرالهی با بیان اینکه در سبد انرژی کشور باید از تمامی 
منابع قابل استحصال برای تولید برق استفاده کنیم، گفت: 
به همان اندازه که گاز و انرژی های تجدید پذیر اهمیت 
دارند اســتفاده از زغال سنگ نیز می تواند مصرف گاز را 
کاهش دهد تا در پتروشیمی ها مصرف کنیم و همچنین 
تولید برق مطمئن داشته باشیم ضمن اینکه منبع سوخت 
و مصرف کنار هم باشد به لحاظ پدافند غیرعامل دارای 

اهمیت است.
وی با بیان اینکه با استفاده از زغال سنگ در تولید برق 
نیازی به ســوخت منابع نخواهیم داشــت، گفت: برای 
پسماند زغال سنگ نیز پروژه های خوبی تعریف شده که 

ارزش افزوده بالایی خواهد داشت.
وی با اشاره به اینکه در کشور ما زغال سنگ در جایگاه 
مناسبی به لحاظ ارزش قرار ندارد افزود: در تمام کشورهای 
پیشرفته از این سوخت با ظرفیت بالایی استفاده می کنند 
مثلا در آمریکا ٢۸ درصد تولید برق  در لهستان ۹۰ درصد 
و در چین ٣٦ درصد از تولید برق زغال سنگ جهت تولید 

برق استفاده می شود.

سخنگوی صنعت برق با بیان این که سه روز بسیار گرم را پیش رو داریم، گفت: روز 
گذشته نیاز مصرف به ٦٥ هزار و ۹۰۰ مگاوات رسید که تاکنون در صنعت برق سابقه 
نداشــته است اما با توجه به گرمای پیش رو، احتمال این که این میزان حتی از ٦٦ 

هزار مگاوات نیز فراتر رود، وجود دارد.
به گزارش ایسنا، مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به این که نیروگاه های کشور توان 
تولید بیش از ٥٥ هزار مگاوات را ندارند، خاطرنشان کرد: هم اکنون شاهد فاصله ۱۱ 
هزار مگاواتی تولید و مصرف برق هستیم که این میزان فاصله تولید و مصرف را باید 
با فعالیت ها و برنامه های جابجایی بار صنایع و مشترکان عمده پر کنیم و یا اگر امکان 

پذیر نباشد، ناچار از اعمال خاموشی خواهیم شد.
او درخصوص دلایل خاموشــی های خارج از برنامه شب گذشته نیز اظهار کرد: به 
منظور حفظ پایداری شبکه، رله های فرکانسی بکار گرفته شده است و هنگامی که 
تراز تولید و مصرف از حد استاندارد فراتر برود و امکان کنترل مصرف وجود نداشته 
باشــد، این رله ها به صورت خودکار بکار افتاده و برق تعدادی از مشترکان را قطع 

می کنند.
وی با عذرخواهی از مشترکان به دلیل بروز این گونه خاموشی های خارج از برنامه، 
تصریح کرد: در صورتی که رله های فرکانسی به درستی عمل نکنند، شاهد خاموشی 
گسترده ای در کشور خواهیم بود و به همین دلیل به این رله ها جهت حفظ پایداری 

شبکه برق کل کشور نیازمندیم.
سخنگوی صنعت برق در عین حال با اشاره به این که در روزهای گذشته نیز تعدادی 
از واحدهای نیروگاهی در مجموع به ظرفیت ٢۰۰۰ مگاوات از مدار تولید خارج شد، 
یاداور شــد: هم اکنون تمام تاسیسات ما تحت فشار شدیدی قرار دارند بنابراین در 
این شــرایط حفظ پایداری شبکه سراسری نیازمند همکاری و کاهش مصرف همه 
مشترکان است.رجبی مشهدی با بیان این که سال گذشته پیک مصرف برق ٥۸ هزار 
و ٢٥٣ مگاوات بود، یاداور شد: کمبود بیش از ۱۰ هزار مگاواتی برق با صرفه جویی 
و مدیریت بار قابل جبران اســت اما  ساخت نیروگاه امری زمان بر است که حتی با 
فرض داشتن زمان مناسب، ٢۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه برای ساخت این میزان 

نیروگاه نیاز خواهیم داشت.وی رشد متعارف مصرف برق را ٤ تا ٥ درصد عنوان کرد 
و گفت: این درحالی است که امسال شاهد حداقل ۱٤ درصد افزایش مصرف هستیم 
که پاسخگویی آن براحتی مقدور نیست.رجبی مشهدی از مهمترین دلایل این میزان 
افزایش مصرف را ناهنجاری دمایی توصیف کرد و خاطرنشان ساخت: در این شرایط 
شاهد افزایش یکباره و شدید دما درهمه نقاط کشور هستیم که باعث افزایش استفاده 
از وسایل سرمایشی در کنار استفاده از سایر وسایل برقی می شود.وی افزایش مصرف 
برق بخش صنعتی و کشاوزی و اضافه شدن یک میلیون مشترک جدید به شبکه 
برق را از دیگر دلایل بالا رفتن مصرف برق عنوان کرد و افزود: این درحالی است که 
امسال شاهد پدیده ای به نام استخراج رمز ارز هم هستیم که به دو بخش غیرمجاز و 
مجاز تقسیم بندی می شوند.رجبی مشهدی ادامه داد: مراکز مجاز که براساس دستور 
رئیس جمهور تا پایان شهریور تعطیل هستند ولی مراکز غیرمجاز اگرچه تاکنون بیش 
از ٣٥۰۰هزار مرکز کشف شده اند اما همچنان نیازمند افزایش مبارزه و جمع آوری و 

شناسایی این مراکز غیرمجاز هستیم.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس یادداشت

طرح »قانون بانک مرکزی« 
دست دولت را از بیت المال 

کوتاه می کند
یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: طرح قانون 
بانک مرکزی این امکان را به بانک مرکزی خواهد داد 
تا در مقابل خواسته های تورمی دولت ها مقاومت کرده و 

نقدینگی را در کشور کاهش دهد.
جعفر قادری عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
شــورای اســلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان 
اینکه طرح قانون بانک مرکزی بســیاری از مشکلات 
و معضلات فعلی نظام بانکی را حل خواهد کرد، گفت: 
این طرح بانک مرکزی را از بانک متعلق دولت به بانک 

حاکمیت تبدیل خواهد کرد.
وی با اشــاره به اینکه دخالت دولــت در وظایف بانک 
مرکزی در هیچ کشــوری مرسوم نیست افزود: در ادوار 
مختلف، همیشه دست دولت در جیب بانک مرکزی و 
به عبارت دیگر مردم بوده اســت. نمایندگان مجلس با 
تصویب این قانون، نباید اجازه دهند تا به بهای افزایش 
تــورم و کاهش قدرت خرید مــردم، دولت برنامه های 

اجرایی خود را پیش ببرد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به دلایل تأمین مالی پروژه های عمرانی از جیب 
مردم گفت: در حال حاضر بانک مرکزی در اختیار دولت 
است و دولت هر زمان که بخواهد می تواند از منابع بانک 

مرکزی برای اجرای پروژه ها استفاده کند.
وی با بیان اینکه بدترین شیوه تأمین مالی، مالیات تورمی 
است، افزود: این بدان معناست که دولت از طریق ایجاد 

تورم منابع مالی پروژه های خود را تأمین می کند.
قادری ادامه داد: بانک مرکزی باید مجموعه ای مستقل 
از دولت باشد تا بتواند در مقابل زیاده خواهی های دولت 
قد علم کند و اجازه برداشــت از منابع مردم را ندهد. در 
واقع منابع بانک مرکزی باید برای تقویت تولید در کشور 
استفاده شود. همچنین حفظ ارزش پول و جلوگیری از 
افزایش بی رویه نرخ ارزهای خارجی، ایجاد اشــتغال و 
برقراری عدالت اجتماعی از دیگر وظایف بانک مرکزی 

است.
وی بــا بیان اینکــه وظیفه دولت ها سیاســت گذاری، 
برنامه ریزی و نظارت است، افزود: رئیس جمهور باید از 
مدل های مناسبی نظیر سرمایه گذاری مردم و مشارکت 
آنان برای تأمین مالی طرح ها و پروژه ها استفاده کند و 
به نظر می رسد که حتی طرح های زیرساختی نیز توسط 

بخش خصوصی و غیردولتی قابل اجراست.
نماینده مجلس شــورای اســلامی در پایان با انتقاد از 
جوســازی ها و حاشیه ســازی ها علیه این طرح گفت: 
اداره کشور با شیوه فعلی و مورد پسند منتقدان طرح، با 
کمترین تخصص و دانش امکان پذیر است و هرکسی 
می تواند کشور را به این شکل اداره کند. با تصویب این 
طرح اختیارات بانک مرکزی برای مقابله با خواسته های 
غیرمنطقی دولت افزایش خواهد یافت و از افزایش تورم 
و نقدینگی برای رسیدن به اهداف کوتاه مدت جلوگیری 

خواهد شد.
بــه گزارش خبرنگار مهر، در تاریخ ٢۹ فروردین ۱٤۰۰، 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی طرح 
قانون بانک مرکزی را با عنوان »طرح مسئولیت، اهداف، 
ساختار و وظایف بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران« 

به هیأت رئیسه مجلس تقدیم کرد.
همچنین نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه 
علنی روز ٢٦ اردیبهشــت، با ۱۹۹ رأی موافق، ٢٥ رأی 
مخالف و ٣ رأی ممتنع از مجموع ٢٥۰ نماینده حاضر در 
جلسه علنی با کلیات طرح مسئولیت، اهداف، ساختار و 
وظایف بانک مرکزی موافقت کردند. گفتنی است فرآیند 
تصویب نهایی این طرح در ادامه به صورت دو شــوری 
پیگیری شده و جزئیات آن قرار است در آینده نزدیک، 
در کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی مورد 

بررسی قرار گیرد.
این طرح در ٧۹ ماده و ۱۱ فصل تدوین شــده است و 
همه قوانین مرتبط با اهداف، اختیارات، ساختار و وظایف 
بانک مرکــزی را در برمی گیرد. به گفته کارشناســان 
طرح قانون بانک مرکــزی، رابطه مالی و نقش دولت 
در سیاست گذاری پولی را اصلاح می کند. به طوری که 
بانک مرکزی دیگــر موظف به خرید ارز دولت نبوده و 
بنابر تشخیص کارشناسی خود و با هدف کنترل تورم و 

حفظ ارزش پول ملی ارز خریداری می کند.

31 تیرماه، آخرین مهلت 
ایفای تعهدات ارزی صادرات 

سال  ۹8
رییس کل ســازمان توسعه تجارت ایران گفت: آخرین 
مهلت ایفای تعهدات ارزی صادرات سال ۱٣۹۸ در ٣۱ 
تیرماه و برای سال ۹۹ در ٣۱ شهریور ماه سال جاری به 

پایان می رسد و این مهلت تمدید نخواهد شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان توســعه 
تجارت ایران، حمید زادبوم اظهار داشت: صادرکنندگان 
سال ۱٣۹۸ فارغ از مدت چهارماهه ایفای تعهدات ارزی 
٢۸ ماه و صادرکنندگان ســال ۹۹، نیز به مدت ۱۸ ماه 

فرصت ایفای تعهدات ارزی داشتند.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران افزود: انعطاف در 
روش های بازگشت ارز حاصل از صادرات و آزادی عمل 
صادرکنندگان در ایفای تعهــدات ارزی خود، موجبات 

تسریع در ایفای تعهدات ارزی را فراهم کرده است.
رئیس کمیته اقدام ارزی تصریح کرد: صادرکنندگان سال 
۹٧ نیز تا پایان تیرماه سال جاری فرصت دارند نسبت به 
مراجعه به دبیرخانه کمیته اقدام ارزی و تشکیل پرونده در 
خصوص احراز ارز حاصل از صادرات اقدام کرده تا پس 
از بررسی در کمیته ذیل بند ٢ بخش الف بسته سیاستی 
برگشت ارز حاصل از صادرات سال های ۱٤۰۰-۱٣۹٧ 
در خصوص چگونگی ایفای تعهــدات ارزی این گروه 
از صادرکنندگان تصمیم گیری شــود.زادبوم تاکید کرد: 
صادرکنندگانی که در موعد مقرر نسبت به ایفای کامل 
تعهدات ارزی خود اقدام نکنند، مشمول محدودیت های 

مندرج در بسته سیاستی خواهند شد.

دوران طلایی بیت کوین ماندگار 
است؟

طی روزهای گذشته شاهد رونق بیت کوین بودیم هرچند 
بنا به اظهــار نظر برخی از کارشناســان این روند دوام 

چندانی نخواهد داشت.
به گزارش پول نیوز، گفتنی اســت که در بســیاری از 
کشورهای دنیا پذیرش بیت کوین در حال افزایش است. 
تا جایی که برخی از افراد به جای طلا در عروسی های 

هند بیت کوین هدیه می دهند.
گفتنی است که در صرافی غیرمتمرکز یونی سوآپ با نام 

UNI شاهد رشد۹ درصدی توکن هستیم.
رمزنــگاری  هــای  شــاخص  پلتفــرم  هــای  داده 
 ،UNI نشــان می دهد که قیمت CoinGecko
 Uniswap توکن حاکمیت بومی صرافی غیرمتمرکز
، طی ٢٤ ســاعت گذشــته ۹ درصد افزایش یافته و به 
در   Uniswap است.رشــد  رســیده  دلار   ٢۰.٦
ایــن هفته، در میــان چیزهای دیگر، بــه دنبال ادغام 
CoinMarketCap در پروتکل مالی غیرمتمرکز 
اســت. CoinMarketCap در ٢۹ ژوئن)۸ تیر(، 
ویژگی مبادله مبتنی بر Uniswap را راه اندازی کرد 
و به هر کســی اجازه داد توکن های مبتنی بر اتریوم را 

مستقیماً در سایت تعویض کند.
داده های DeFi Pulse نشــان می دهد که مبلغ 
٥.٤٧ میلیــارد دلار در پروتــکل Uniswap قفل 
شده اســت و آن را به ششمین پروتکل با ارزش تبدیل 
کرده اســت. Uniswap ، زمانی که توکن حاکمیت 
خود را در سپتامبر ســال ٢۰٢۰)شهریور ۱٣۹۹( معرفی 
کرد، دومین پروتکل بزرگ بــود. زمانی که این پلتفرم 
UNI٤۰۰ )ارزش در آن زمان ۱٥۰۰ دلار و هم اکنون 
به ارزش ۸،٣٢۰ دلار میباشــد( به هر کیف پولی که با 

پروتکل آن تعامل داشت، واریز شد.
به طور کلی باید در نظر داشت در حالی که بیتکوین ثابته 
چندتا از التکوین ها مقداری رشد کرده اند. همچنین در 
این شــرایط ریپل مجدد به ٧۰رسید وآوی ٤درصد رشد 

کرد.
در پایان باید خاطرنشان کرد که دامیننس بیت کوین باز 

مقداری کاهشی بوده است.

اجرای نسخه نویسی 
الکترونیکی و نظام ارجاع را با 

جدیت به جلو می بریم
مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران گفت: اجرای 
نســخه نویسی الکترونیکی و نظام ارجاع را با جدیت به 

جلو می بریم.
به گزارش پول نیوز، محمد مهدی ناصحی در نشســت 
ویدئو کنفرانس بررســی آخرین وضعیت اجرای نسخه 
نویسی الکترونیکی دراستان ها گفت: اجرای نظام ارجاع 
و نسخه نویسی الکترونیکی در سطح ملی بسیارسنگین 
اســت و این پروژه ها در اکثر کشورها حداقل یک دهه 
زمان به خود اختصاص می دهد، لذا درکشــورما نیز این 
مساله طی این مدت براساس تکالیف قانونی انجام شده 

است.
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، با اشاره به برخی 
مشکلات ایجاد شده برای پزشــکان و بیماران در این 
زمینه افزود: علی رغم وجود برخی مشــکلات، اقدامات 
مناسب و مهمی برای اجرای آن تاکنون صورت گرفته 
است، خوشبختانه ســختی ها و مشکلات اولیه تا حد 
بسیاری رفع شده و درحال حاضر باید برای دستیابی به 

موفقیت تلاش ها افزایش پیدا کند.
وی با بیان اینکه تعاملات وهمکاری ها باید درشــرایط 
فعلــی جامعه برای جلوگیری از ایجــاد هرگونه چالش 
افزایش پیدا کند تاکید کرد: دربحث نظام ارجاع نیز باید 
به جای صحبت های بدون پشتوانه علمی فعالیت ها و 
اقدامات علمی را بیشتر درنظر بگیریم، بدون تردید نظام 
ارجاع بخشــی از مطالبات نظام بیمه ها است که اگر به 
درستی اجرا شود، بخش بسیاری از مشکلات حل خواهد 
شــد؛ لذا انتظار می رود که این پروژه نیز با جدیت پیش 

رود.
مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران، نســبت به 
هماهنگی بیشتر در میان مدیران سازمان ، درخصوص 

اجرای موفق طرح ها و پروژه ها تاکید کرد.

اقدامات انسان دوستانه صندوق 
تأمین خسارت های بدنی قابل 

تقدیر است
برای هفتمین ســال پیاپی صورت های مالی صندوق 
تأمین خســارت های بدنی از سوی سازمان حسابرسی 

کل کشور بدون بند و شرط تصویب شد.
اقدامات انسان دوســتانه صندوق تأمین خسارت های 

بدنی قابل تقدیر است
به گــزارش پول نیوز، غلامرضا ســلیمانی ضمن ابراز 
خرسندی از عملکرد خوب صندوق تأمین خسارت های 
بدنی در کمک به هموطنان به خصوص اقشار ضعیف و 
آسیب پذیر جامعه در مجمع این سازمان گفت: گزارش 
های واصله از صندوق تأمین خسارت های بدنی بیانگر 
اقدامات خوب و انسان دوســتانه این صندوق بوده که 
حاصل زحمات جباری)مدیرعامل پیشــین ( و بهزادپور 

مدیرعامل فعلی این سازمان است.
ســلیمانی در ادامه افزود: امیــدوارم با اصلاح آیین نامه 
ســرمایه گذاری صندوق تامین خســارت های بدنی و 
همچنین بهره گیری از نیروهای کارآمد و توانمندی که 
دارد بتواند در حوزه ســرمایه گذاری بیش از پیش موفق 
باشد و برای تأمین هزینه های خود نیازمند منابع دولتی 
نباشــد، کما اینکه طرح های خوبی نیز در حوزه سرمایه 
گذاری ارائه شــده اســت که پس از اصلاح آیین نامه 

سرمایه گذاری اجرایی می شود.
رئیس کل بیمه مرکزی، صندوق تأمین خســارت های 
بدنی را حامی صنعت بیمه دانست و گفت: خوشبختانه 
از طریق این صندوق توانسته ایم کمک حال زیاندیدگان 
جرحی ناشی از حوادث رانندگی و ورشکستگی شرکت 

های بیمه باشیم.

معتقد  تهران  دانشــگاه  اقتصاد  اســتاد 
است: بازار ارز تحت تاثیر عوامل داخلی 
و خارجــی متعدد دســتخوش نوســان 
می شــود و بــی تردید مســیر حرکت 
مذاکــرات و احیا یا عــدم احیای برجام 
می تواند وضعیت بازار ارز را روشن کند. 
بازار ارز این روزها دســتخوش نوسانی 
افزایشی اســت و عبور دلار از مرز ٢٥ 
هزار تومان در صرافی های بانکی مساله 
مهمــی برای بســیاری از تحلیلگران و 
ناظران تلقی می شود. این اتفاق در حالی 
رخ می دهد که برخی انتظار کاهش نرخ 
ارز و به ثمر رســیدن مذاکرات در مدت 

زمانی کوتاه تر را داشتند.
معتقد  اقتصادی  تحلیلگر  بغزیان،  آلبرت 
اســت: مهمترین چالش دولت سیزدهم 
کــه بایــد دربــاره آن تصمیم گیــری 
شــود، نرخ ارز اســت. آلبرت بغزیان در 
گفت وگو بــا خبرآنلاین درباره مهمترین 
چالش هــای اقتصادی دولت ســیزدهم 
اظهار کرد: نرخ ارز باید مشخص شده و 
در محدوده ای حفظ شــود تا بتوان بقیه 
کارها را با تثبیت نــرخ ارز ادامه داد.به 
گفته وی اصلاح سیاستهای ارزی یکی 
از مهمترین اولویت های اقتصادی ایران 

است.
استاد اقتصاد دانشگاه تهران تاکید کرد: 
در غیــر این صورت بحث ســوداگری 
در ســایر بازارها باقــی خواهند ماند و 
نمی توان به ســمت تولیــد و بهبود این 

بخش حرکت کرد.

ایــن اقتصاددان گفت: دولت ســیزدهم 
باید تکلیف برجام را نیز مشــخص کند 
یعنی مذاکرات را نهایی کنند نباید اجازه 
داد امیدواری ها و یــا بدگمانی ها باعث 
شود تا نوســانات در بازار مشاهده شود 
زیرا اکنون شــاهد بالا و پایین شــدن 
قیمت ها در بازار تحت تاثیر انتشار اخبار 

از مذاکرات برجام هستیم.
ایــن کارشــناس اقتصادی بیــان کرد: 
در گام بعــدی با مســاله مهم کالاهای 
اساسی باید توجه کرد زیرا با تثبیت نرخ 
ارز، قیمت گذاری کالاهای اساســی باید 
انجام شــود و این روند بر اساس ارزی 
اختصاص  ایــن کالاها  تامین  برای  که 
می یابد، از حالت ثبات برخوردار شــود. 
برای نمونه تاکنون نتواسته ایم بازارهای 
تخم مرغ، گوشت، مرغ و ... را ساماندهی 

کنیم.

وی دربــاره نرخ منطقــی ارز در دولت 
ســیزدهم اظهار کرد: نرخ منطقی یک 
بحث است و ثبات نرخ ارز بحث دیگری 
است یعنی در بحث تثبیت ، نرخ ارز باید 
رو به کاهش باشد و نه رو به افزایش و 
باید توجه داشت این مساله به سرانجام 
تصویب برجام و امکان ورود درآمدهای 
ارزی کشــور بســتگی دارد. به عبارت 
دیگــر با به ســرانجام رســیدن برجام 
مشــخص می شــود چه میزان درآمد 

ارزی و ذخیره ارزی داریم.
بغزیــان گفت: تحت تاثیر این شــرایط 
بایــد نرخ ارز به کمتر از ۱٥ هزار تومان 
برســد و به اعتقاد بنده نرخ ارز کمتر از 
۱٥ هزار تومان می تواند سبب امیدواری 
به کاهش قیمت ها در بازارهای مختلف 
شود در غیر این صورت چسبندگی فعلی 

قیمت ها ادامه خواهد یافت.

وی بیان کرد: همان طور که ذکر شد در 
غیر این صورت شــاهد ادامه چسبندگی 
قیمت هایــی که اکنون در بــازار وجود 
دارد، نــرخ کمتــر از ۱٥ هــزار تومان 
می تواند موجب ثبات قیمت، اشــتغال و 
رشــد اقتصادی را تضمین کند و صرفا 
برمبنای صادرات  این گونه نیست که ما 
و واردات در مورد نرخ ارز تصمیم گیری 

کنیم.
این اقتصاددان گفت: نــرخ ارز نباید تا 
این حد بالا می رفت که پایین آوردن آن 
موجب مقاومت می شد زیرا کاهش نرخ 
ارز در پایین آمدن قیمت ســایر کالاها 
بسیار موثر است اما عده ای از بالا بودن 

نرخ ارز سود می برند.
وی بیــان کــرد: بــه نظر بنــده برای 
اینکه امیدی بــرای کاهش قیمت ها در 
بازارهای مختلف وجود داشــته باشد و 
از حالت  برخی کالاهای  به  دســتیبابی 
رویا بودن خارج شود، باید نرخ ارز را به 

زیر ۱٥ هزار تومان کاهش داد.
از  برخــی  نظــر  اظهــار  دربــاره  وی 
کارشناســان اقتصادی مبنــی بر حجم 
بالای نقدینگی در جامعه و اینکه دولت 
ســیزدهم میراث دار حجــم عظیمی از 
نقدینگی خواهد بود و راهکار این دولت 
در برابر این مســاله توضیح داد: اعتقاد 
ندارن حجم نقدینگی در کشور بالاست 
بلکه به نظر بنده به دلیل اینکه قیمت ها 
بالاســت؛ نقدینگی افزایش یافته است. 
به عبارت دیگر قبلا برای خرید گوشت 

٤۰ هــزار تومان هزینــه می کردیم اما 
اکنــون باید ٢۰۰ هــزار تومان پرداخت 
کنیــم بنابراین باید پرســید ۱٦۰ هزار 
تومــان مابه التفاوت ایــن قیمت از کجا 
باید تامین شــود؟ بنابراین نقدینگی به 
خاطر تورم اســت و بخشــی از تورم به 
دلیل نقدینگی اســت و مــواردی مانند 
کمبود ارز و گران شدن آن و ... موجب 

افزایش نرخ تورم در جامعه شده است.
وی ادامــه داد: نقدینگی که از ســوی 
دولــت ایجاد شــده به افزایــش تورم 
کمک کرده است ولی افزایش قیمت ها 
نمی تواند با نقدینگی پایین همراه شــود 
و به حتــم موجب بالارفتــن نقدینگی 
اینکه چه  تاکید کرد:  بغزیان  می شــود. 
کنیم تا نقدینگی را کنترل کنیم راه حلی 
جز هدایــت نقدینگی به ســمت تولید 
نداریم و تا زمانی که بازارهای موازی و 
سوداگری وجود دارد، نقدینگی به سمت 

تولید حرکت نمی کند.
وی بیــان کــرد: عمــده نقدینگی نزد 
گام  نخستین  در  بنابراین  بانک هاســت 
بایــد بانک ها مجــاب کنیم تــا از آن 
ســاختمان های مــازاد و امــلاک خود 
خلاص شــوند و آنهــا را تبدیل به پول 
کــرده و پول را به تولیدکننده وام دهند. 
وی تاکید کرد: مشــکل اصلی ما تولید 
است و نقدینگی به سمت تولید نمی رود 
و راهکار این اســت که بانک از هیأت 
مدیره هایی تشکیل شوند که برای تولید 

دل بسوزانند.

تعیینسیاستارزیمهمترینچالشاقتصادیدولتسیزدهماست

نرخمنطقیدلاردرایرانچقدراست؟

اخبار

بالغ بر ۹ میلیارد و ٢۰۰ میلیارد تومان سفته و برات 
در اردیبهشت ماه ســالجاری در تهران فروخته شد 
که در مقایســه با ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به 

ترتیب ۱۰۰.۹ و ٤۱.٢ درصد افزایش یافت.
به گزارش ایســنا، عــلاوه برایــن در دو ماه اول 
ســالجاری نیز حــدود ۱٣ میلیــارد و ٧۹۰ میلیون 
تومان ســفته و برات در شهر تهران فروخته شـــد 
که در مقایسه با دوره مشابه سال قبل ٦۹.٣ درصد 

افزایش نشان می دهد.
همچنین، در اردیبهشـت مـــاه ۱٤۰۰ معادل ٣۰۰ 
برگ ســفته و برات به مبلغی معادل ۱٥ میلیارد و 
٣٤۰ میلیون تومان در شــهر تهران برگشت خورد 

که در این ماه شــاخص های تعداد و مبلغ ســفته و 
برات واخواست شـده بـه ترتیـب به اعداد ٤٣.٥ و 
۸٣.٢ رسید که در مقایسه با ماه قبل از لحاظ تعداد 
۱٦.٣ درصد کـاهش و از لحاظ مبلـغ ٣٢.٧ درصد 
افزایش داشت و نسبت به ماه مشابه سال قبـل هر 
دو شــاخص مذکور به ترتیب ٥٧.۸ و ٢٦.۱ درصد 

کاهش نشان می دهد.
طبــق اعــلام بانک مرکزی، شــاخص متوســط 
مبلغ یک برگ ســفته و برات واخواســت شده در 
اردیبهشــت ماه نیــز به عدد ۱۹۱ رســید که عدد 
شــاخص مذکور در اردیبهشــت ماه سال گذشته 

معادل ۱۰۹.٢ بوده است.

علاوه براین، در دو ماه اول سال ۱٤۰۰ معادل ۸۰۰ 
برگ سفته و برات به مبلغی معـادل ٢٦ میلیـارد و 

۹۱۰ میلیون تومان در شهر تهران برگشت خورد.
در این دوره متوســط شــاخص های تعداد و مبلغ 
ســفته و برات واخواست شــده به ترتیب به اعداد 
٤٧.۸ و ٧٣ رســید که نســبت به دوره مشابه سال 
قبــل از لحاظ تعداد ٢٦.٦ درصد کاهش و از لحاظ 

مبلغ ۱٢.۸ درصد افزایش نشان می دهد.
از ســوی دیگر، شاخص متوســط مبلغ یک برگ 
سفته و برات واخواست شده در دو مـــاه اول سـال 
۱٤۰۰ به عدد ۱٥٥.۸ رسید که عدد شاخص مذکور 
در دوره مشابه سال گذشته معادل ۸٥.٧ بوده است.

فروش سفته و برات بیش از 2 برابر شد 

همکاری بانک صادرات ایران و مرکز وکلا و کارشناسان قوه قضائیه
مدیرعامل بانک صادرات طی نشســتی با رئیس 
مرکز وکلا، کارشناســان رســمی و مشــاوران 
خانواده قــوه قضائیه تفاهم نامــه همکاری امضا 

کرد.
به گــزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از بانک 
ایــن بانک به منظور  ایران، مدیرعامل  صادرات 
توســعه تعامــلات و ارائه انواع خدمــات مالی و 
بانکی، اســتفاده از ظرفیت های علمی، آموزشی، 
خدمات حقوقی، ارتقای فرهنگ صلح و ســازش، 
قضائی  پرونده هــای  ورودی  کاهــش  به  کمک 
و پیشــگیری از آثــار منفــی قراردادهای ناقص 
اعتباری و تســهیل ارائه خدمات طی نشستی با 
رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
خانواده قــوه قضائیه تفاهم نامــه همکاری امضا 

کرد.
حجت اله صیــدی در آئین امضای این تفاهم نامه 
که با حضور علی بهــادری جهرمی، رئیس مرکز 
وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه 
قضائیه برگزار شــد، ضرورت توجه به جنبه های 
حقوقــی فعالیت های اقتصادی و تأثیر آن بر آحاد 
جامعه را خاطرنشان کرد و گفت: این جلسه آغاز 
یک همکاری بســیار مهم اســت. جنبه حقوقی 
فعالیت هــای اقتصادی به انــدازه جنبه اقتصادی 
آنهــا اهمیت دارد. به ویــژه در بنگاه های بزرگ 
کار اقتصــادی آثار مهمی دارد. در بانک ها نیز به 
دلیل داد و ســتد پول و جریــان نقدینگی آثار به 
مراتب مهم تری را در اقتصاد کشــور، آحاد جامعه 
و در ســطح اقتصــاد خرد بر بنگاه هــا و مدیران 
آنها می گذارد. به همین دلیل نیاز اســت که این 

همکاری آغاز شود.
وی با بیان اینکه سالانه هزاران پرونده اعتباری 
توســط هیئت عامــل و مدیران ســطوح پایین تر 
بانک مورد بررســی قرار می گیــرد، تاکید کرد: 
پرونده های اعتباری کلان توســط کارشناســان 
خبــره اعتباری بررســی و تأیید می شــود اما به 
دلیــل آثار حقوقی قطعاً به وکیل نیاز دارد و برای 
تأمیــن مالی پروژه های بــزرگ نیز برای رعایت 

نیاز است. ملاحظات حقوقی، به مشاوره 
صیــدی اظهار کرد: قــرارداد ناقص موجب بروز 
در همه شــئون  بنابراین،  مشــکلات می شــود 
می توانیــم از همکاری مرکز وکلا، کارشناســان 
رســمی و مشــاوران قوه قضائیه استفاده کنیم و 
امکان اســتفاده از ظرفیت آموزشــی این مرکز 

اهمیت ویژه ای دارد.
وی با بیــان اینکه قوه قضائیه بــا وجود قضات 

شــریف و مدیران برجســته و فرهیخته روزهای 
درخشــانی را پشت ســر می گذارد، گفت: اقتصاد 
کشور در روزهای حساسی قرار دارد و امیدواریم 
با نشــاطی که همزمان با آغاز به کار دولت جدید 
در جامعه ایجاد شــده، با همــکاری و همراهی 
بیشتر شاهد بالندگی کشور باشیم. در این شرایط 
مســئولیت بانک برای تأمیــن مالی و تخصیص 

است. سنگین تر  منابع 
ایــران همچنین برای  مدیرعامل بانک صادرات 
پرداخــت تســهیلات بــه وکلا، کارشناســان و 
مشــاوران این مرکز اعلام آمادگی کرد و اظهار 
امیدواری کرد شــروع این همــکاری بین بانک 
صادرات ایران و این مرکز منشأ خیرات و برکات 

باشد. اقتصاد کشور  برای 
علی بهــادری جهرمــی نیز در این نشســت با 
اســتقبال از ایــن تفاهم نامه، همــکاری متقابل 
بانک صادرات ایران و مرکز وکلا، کارشناســان 
رســمی و مشــاوران قــوه قضائیه بــه ویژه در 
حوزه های آموزشی را مورد تاکید قرارداد و افزود: 
امکان اســتفاده از حوزه های تخصصی و حقوقی 
و تجربه هــای موجود در بانک صــادرات ایران 
فرصت مناسبی برای کارشناسان و وکلای مرکز 
به حساب می آید. مرکز وکلا، کارشناسان رسمی 

و مشــاوران قوه قضائیه حدود ٥۰ هزار عضو در 
سراسر کشور دارد که شــامل٣٢ هزار وکیل، دو 
هیئت مدیــره در هر اســتان )٦٢ هیئت مدیره در 
کل کشــور(، ۱٤هزار کارشــناس رسمی و سایر 

مشاوران عضو مرکز است.
وی افزود: در عرصه حقــوق عامه این مرکز بار 
مسئولیت مهمی بر دوش دارد. طی دو سال اخیر 
همکاری هــای مهمی در این مرکــز با نهادهای 
بــزرگ دولتــی و عمومــی برای ســاماندهی و 
نظام مند کردن خدمات کارشناسی صورت گرفته 
و برای ارجاع پرونده ها ســامانه ای طراحی شــد 
تــا خدمات حقوقی با دقت و ســرعت بیشــتری 
ارائه شــود. در مجموعه هایی که زیان آنها زیان 
عموم مردم و ســود آنها سود عموم مردم است، 
همکاری هایی تعریف شــده تا در عرصه حقوقی 

به مردم کمک کنیم.
رئیس مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
قوه قضائیه دیوان داوری را از جمله ظرفیت های 
مناســب این مرکز عنوان کــرد و افزود: توصیه 
می کنیــم در تمامــی قراردادهای اســتخدامی، 
تســهیلات، ســپرده گذاری و ... در بخشــی از 
قرارداد، این مرکز بــه عنوان مرجع داوری ثالث 
و بی طرف در نظر گرفته شود. این داوری توسط 

وکلا و کارشناســان خبره و برجســته در سراسر 
کشــور به صورت ســازمانی انجــام، نظارت و 
هدایت خواهد شــد. این مرکز امکان ســرعت و 
دقت بیشتر و برقراری صلح و حل و فصل موارد 
را به نحو مطلوبی فراهم کرده است و برای ارائه 

خدمات آمادگی کامل دارد.
وی از وجود یک سیســتم نظارتــی برای پایش 
همه خدمات ارائه شــده توسط این مرکز خبر داد 
و گفت: همــه کارها به صورت متمرکز توســط 
ســامانه انجام می شــود و تحت نظارت است و 
نظرات کارشناســی پس از تأیید یک کمیته ویژه 
تحویل می شــود. در طول ســال گذشته با وجود 
انجام بیش از ۱۰ هزار کار کارشناسی، یک مورد 

تخلف گزارش نشده است.
در ایــن نشســت تفاهم نامــه همــکاری بانک 
صادرات ایران و مرکز وکلا، کارشناســان رسمی 
و مشــاوران خانواده قوه قضائیه توسط حجت اله 
صیدی و علی بهادری جهرمی به امضا رسید. بر 
اساس این تفاهم نامه بانک صادرات ایران ضمن 
رعایــت سیاســت های اعتباری و بررســی های 
متداول کارشناســی و اعتبارســنجی نســبت به 
پرداخت تســهیلات خرید دفتــر کار به مبلغ ٣۰ 
میلیارد ریال در تهران و کلانشــهرها، ٢۰ میلیارد 
ریــال در مراکز اســتان ها و ۱٥ میلیارد ریال در 
ســایر شهرســتان ها به وکلا، کارشناسان رسمی 
و مشــاوران خانواده این مرکز اقدام خواهد کرد. 
همچنیــن پرداخت تســهیلات بــه منظور خرید 
تجهیــزات و مــواد مصرفی وکلا، کارشناســان 
رســمی و مشــاوران در قالب عقد مرابحه خرد 
و اعطــای کارت اعتباری مرابحــه به کارمندان 
اداری مرکز و دفاتر اســتانی بــا بازپرداخت ٣٦ 
ماهــه و بر اســاس نرخ مصوب شــورای پول و 
اعتبار در دســتور کار بانک قــرار خواهد گرفت. 
ارائه انواع خدمات بانکداری الکترونیک، نصب و 
راه اندازی دســتگاه های پایانه فروش و طراحی و 
پیاده سازی ســامانه مدیریت حساب های متمرکز 
نیــز از دیگر خدمات بانک بــه این مرکز خواهد 

بود.
همچنین بر اســاس این تفاهم نامه بانک می تواند 
برای کارشناســی املاک، اجاره، خرید و فروش 
و تهاتر آنها، مشــارکت در ساخت و داوری های 
تخصصــی از خدمات کارشناســان رســمی این 
مرکز در ٣۱ اســتان کشــور با دارا بودن بیش از 
هزار صلاحیت کارشناســی در حدود ۸۰ رشــته 

شود. بهره مند  تخصصی 
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

یادداشتاقتصادکلان

مسکن ملی اقساطی 
غیرقانونی است

به تازگی بعضی اتحادیه هــا فراخوان هایی برای 
فروش مسکن ملی اقساطی داده اند که وزارت راه 
و شهرســازی اعلام کرده این موضوع غیرقانونی 

است و از شرکت مذکور نیز شکایت شده است.
به گــزارش ایســنا، اواســط خردادمــاه ۱٤۰۰ 
پیامک هایــی درخصــوص فروش مســکن ملی 
اقســاطی با پیش پرداخــت ۹۰ میلیون تومان و 
اقساط ماهیانه ٧ میلیون به برخی افراد ارسال شد. 
به دنبال بررســی ها از منشأ ارسال این پیامک ها 
مشخص شد یک شــرکت تعاونی آنها را ارسال 
کرده اســت. درخصوص جزئیات طرح عنوان شد 
این پروژه ارتباطی با طرح اقدام ملی مســکن که 
در حومه شهرها احداث می شود ندارد و مربوط به 

داخل شهر تهران است.
با این حال وزارت راه و شهرســازی، به کارگیری 
نام مســکن ملی از ســوی شــرکت ها را نوعی 
سوءاســتفاده از طرح اقدام ملی مسکن دانسته و 

از شرکت مذکور شکایت کرده است.
محمود محمودزاده ـ معاون وزیر راه و شهرسازی 
ـ در ایــن خصوص گفته اســت: ایــن مجموعه 
شــرکت ها با اقدامات غیرقانونــی پروژه هایی را 
پیش فروش کرده اند که کاملا غیرقانونی اســت 
و در ایــن خصوص هیچگونه مجوزی از ســوی 
وزارتخانــه بــه آنها ارایه نشــده اســت. این در 
حالی اســت که طبق قانون، هرگونه پیش فروش 
ساختمان و مسکن می بایست دارای مجوز رسمی 

از وزارت راه و شهرسازی باشد.
محمــودزاده تصریح کرد: هم میهنان به این قبیل 
اقدامات اعتماد نکنند و  این کار ارتباطی با وزارت 
راه و شهرســازی ندارد. در این خصوص شکایت 
حقوقی انجام شده و امیدواریم این به موضوع در 

اسرع وقت رسیدگی حقوقی شود.
بر اساس این گزارش، بعد از فروش امتیاز مسکن 
ملی که از اواخر ســال ۱٣۹۸ به گوش رســید و 
غیرقانونی اعلام شــد، حالا مسکن ملی اقساطی 
هم به نوعی حاشــیه جدیدی است که طرح اقدام 
ملی مســکن با آن درگیر شــده است. اما مسکن 
ملی واقعی از سوی وزارت راه و شهرسازی دنبال 
می شــود و تا کنون پنج مرحله ثبت نام برای آن 
انجام شده اســت. قیمت علی الحســاب هر متر 
مسکن ملی بر اســاس آخرین قیمت ها از هزینه 
تولید ٣.٧ میلیون تومان است که ممکن است در 
آینــده افزایش یا کاهش پیدا کند که البته کاهش 

آن بسیار بعید به نظر می رسد.
در حال حاضر ٥٣۰ هزار واحد اقدام ملی مســکن 
در مرحلــه اجرا قرار دارد و بــا اینکه قرار بود در 
نیمه اول ســال جاری هر مــاه ٢۰ هزار واحد به 
بهره براری برســد تا کنون خبری از افتتاح نیست 
و تنها مرحله به آبان ماه ۱٣۹۹ و افتتاح ۱۱ هزار 
و ٥٦۰ واحــد برمی گردد. مســئولان وزارتخانه 
قول داده انــد تا پایان تیرمــاه ٢۰ هزار واحد به 

بهره برداری برسد.

بانک ها و سازمان  مالیاتی 
همراه با اصناف تعطیل شوند

رئیــس اتــاق اصناف تهــران در نامــه ای به 
اســتاندار تهران اعلام کرد که برای اثربخشی 
بیشــتر کنترل بیماری کرونــا در صورت لزوم 
باید بانک ها و ســازمان های مالیاتی هم تعطیل 

شوند.
به گــزارش خبرنگار مهر، قاســم نوده فراهانی 
در نامــه ای بــه انوشــیروان محســنی بندپی 
اســتاندار تهران اعلام کرد که با وجود شرایط 
بــد اقتصادی امکان تعطیلــی واحدهای صنفی 
وجود ندارد، اما برای اثربخشــی بیشــتر کنترل 
بیمــاری کرونــا در صورت لزوم بایــد بانک ها 
و ســازمان های مالیاتــی نیز همــراه با اصناف 

شوند. تعطیل 
در نامــه رئیس اتاق اصناف به محســن بندپی 
اســتاندار اســتان تهران در مورخ ۱٤۰۰/۱٣/٤ 
آمده است: احتراماً، همان گونه که مستحضرید 
شرایط اقتصادی صاحبان صنوف و خانواده های 
آنها، به مرحله ای از بحران و آسیب های مختلف 
رسیده اســت که دیگر امکان تعطیلی واحدهای 
صنفی برای فعالان اقتصادی ممکن نیســت و 
از ســوی دیگر فشارهای روحی و روانی آستانه 
تحملی برای صنوف باقی نگذاشــته اســت. لذا 
با توجه به وضعیت بســیار بد فعالان اقتصادی 
به دلیل تعطیلی پی در پی آنها از ســوی ســتاد 
ملی کرونا و افزایش هزینه های صنوف از جمله 
حامل هــای انــرژی، مالیات، هزینه پرســنلی، 
اجاره واحد صنفی، عوارض پســماند شهرداری 
و ده هــا معضل و مشــکل دیگــر، وضعیت را 
به ســمتی هدایت کرده اســت، در این شرایط 
مدیریت و کنترل صنوف را غیرقابل پیش بینی 
کرده است.طبق گزارشــات واصله نارضایتی از 
ادامه تعطیلی صنوف بســیار بالاست و صاحبان 
صنوف و بازاریــان تاکید دارند »همراه اصناف، 
ســازمان ها و ارگان هایی که با حوزه اصناف از 
جمله بانک ها، ســازمان های امــور مالیاتی و... 
نیــز همگام بــا اصناف باید تعطیــل گردند« و 
نباید بار همه مشــکلات و آسیب های ویروس 
کرونا بــه دوش اصناف قرار گیــرد. آنها تاکید 
دارند اگر قرار باشــد تعطیلی طبق روال گذشته 
صرفــاً برای حوزه اصناف اعمال شــود، امکان 
نافرمانی صنوف از رعایت و پذیرش دستورهای 
صادرشده بســیار بالاست و ممکن است همراه 
چالش های خیابانــی و اعتراضات صنفی همراه 
شــود. لذا از محضر جنابعالی درخواست در این 

خصوص ارائه طریق گردد.

برای ترخیص کالاهای 
 اساسی تناسب تخصیص 

ارز وجود ندارد
رئیس گمرک کشــور در جلسه کمیسیون کشاورزی 
مجلس از رســوب یک میلیون و صد هزار تن کالای 
اساسی در گمرکات خبر داد و گفت: در مورد تخصیص 

ارز برای ترخیص این کالاها تناسب وجود ندارد.
به گزار خبرگزاری مهر به نقل از صداوسیما، بعدازظهر 
امروز جلسه کمیسیون کشــاورزی مجلس با حضور 
رئیس این کمیسیون، معاونان وزارت جهاد کشاورزی، 
رئیس گمرک، معاون وزیر راه، نمایندگان دستگاه های 
نظارتی و برخی دیگر از مسئولان و اعضای کمیسیون 
برای بررســی روند ترخیص نهاده های دامی مانده در 

گمرک برگزار شد.
عسگری نایب رئیس کمیســیون کشاورزی مجلس 
در این جلســه گفت: در حال حاضر یکی از مهمترین 
دغدغه های تولید، بی توجهی به توزیع نهاده های دامی 
است که این موضوع روی قیمت محصولات دامی و 

لبنیات تأثیر گذاشته است.
وی افزود: هم اکنون حدود سه و نیم میلیون تن نهاده 
دامی در گمرکات کشــور باقی مانده که نزدیک یک 
میلیون و سیصد هزار تن آن مربوط به شرکت پشتیبانی 
امور دام اســت که در موضوع ترخیص و حمل و نقل 

این نهاده ها مشکلات بسیاری وجود دارد.
عسگری گفت: این مشکلات باعث شده دامداران در 
تأمین نهاده با مشــکل مواجه شوند و متأسفانه شاهد 
آن هســتیم که دام های مولد توســط دامداران حذف 

می شوند.
وی ادامه داد: در بازدید میدانی از گمرکات شــاهد آن 
بودیم که متأســفانه با یک پلاک جعلی کامیون های 
مختلــف نهاده های دامی را به اهواز می برند و در آنجا 
دپو می کنند و این نهاده ها با خاک اره مخلوط شده و به 
دست دامداران می رسد که این موضوع نیازمند نظارت 

بیشتر است.
عسگری گفت: همچنین سیستم های باسکولی نیز دچار 
مشکلاتی هستند و به سامانه گمرک متصل نیستند که 

باید اداره کل بنادر به این مشکل هم رسیدگی کند.
نایب رئیس کمیسیون کشــاورزی افزود: جای سوال 
اســت که چرا شرکت پشــتیبانی امور دام حدود یک 
میلیون و سیصد هزار تن نهاده را در گمرک دپو کرده 
و این نهاده ها بیش از سه ماه است که در آنجا مانده اند.

همچنین در این جلســه عباســی دیگر نایب رئیس 
کمیســیون نیز با انتقاد از کندی حمل و نقل نهاده ها 
از گمرکات به اســتان ها گفــت: در حال حاضر روزی 
هفــت هزار تن نهاده از بنادر منتقل می شــود که اگر 
حمل و نقل با همین ســرعت صورت پذیرد بیش از ٧ 
تا ۸ ماه زمان نیاز است که نهاده های دامی باقی مانده 
در گمرک به دست دامداران برسد که این مدت زمان 

بسیار زیاد است.
وی گفت: باید مسئولان جهاد کشاورزی در همکاری با 
مسئولان حمل و نقل کشوری و گمرک، رسیدن نهاده 

به دست دامداران را سرعت بخشند.
در این جلســه، همچنین، گیلان پور معاون وزیر جهاد 
کشــاورزی گفت: در حال حاضــر ورودی نهاده ها به 
گمرکات کشــور افزایش یافته و بــه میزان مورد نیاز 
دامــداران، نهــاده در گمرکات موجود اســت این در 
حالیست که سال گذشته در همین بازه زمانی سه ماه 

عدم ورود نهاده به داخل کشور را شاهد بودیم.
وی گفــت: یک میلیــون تُن از ایــن نهاده ها که در 
گمرکات مانده اند مشــکل تأمین ارز داشــتند که با 
همکاری بانک مرکزی این مشکل و مسئله ارزی حل 
شده است، اما مشکل دیگر بحث ظرفیت حمل و نقل 

است که باید افزایش یابد.
گیلان پــور افــزود: از هفته آینده دو هزار و ســیصد 
کامیون بــه صورت روزانه حمــل نهاده های دامی را 
انجام می دهند که با ایــن افزایش ظرفیت امیدواریم 
هرچه زودتر نهاده هایی که در سامانه بازارگاه به فروش 

رسیده اند به دست دامداران برسند.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی ادامــه داد: امروز به هر 
دلیلی رانندگان کامیون ها تمایل چندانی برای حمل بار 
از گمرکات ندارند و به نظر می رسد کرایه های بخش 
حمل و نقل باید واقعی شود تا این مشکل برطرف شود.

در جلسه امروز کمیسیون کشاورزی مجلس، طلایی 
مدیرعامل شرکت پشــتیبانی امور دام نیز مهم ترین 
مشــکل بحث تأمین نهاده ها را حمل و نقل دانست و 
گفت: ظرفیت حمل و نقل از بنادر دچار مشکل هستند، 
در حالــی که اگر میزان موردنیــاز کامیون موجود بود 
ظرف ٢٥ تا ٣۰ روز مشکل حمل و نقل برطرف می شد.

وی افزود: در حال حاضر قصد داریم با توافقات صورت 
گرفته، از حمل و نقل ریلــی نیز برای انتقال نهاده ها 

استفاده کنیم تا هرچه زودتر این مشکل برطرف شود.
همچنین، میراشــرفی رئیس گمرک کشور نیز در این 
جلسه با اشــاره به رسوب یک میلیون و صد هزار تن 
کالای اساسی در گمرکات گفت: در مورد تخصیص ارز 
برای ترخیص این کالاها تناسب و توازن وجود ندارد و 
مشــکلات ارزی از مهم ترین علل انبار این کالاها در 

گمرکات است.
وی افزود: با توافقات انجام شــده، به تازگی به گمرک 
اجازه داده شــده کالاهای اساسی نیز مانند کالاهای 
غیراساسی به صورت درصدی ترخیص شوند و با تعهد 
بانک مرکزی برای تأمین ارز، کالاهای مانده در گمرک 
ترخیص شوند که این موضوع به ترخیص نهاده های 

دامی مانده در گمرک کمک خواهد کرد.
میراشــرفی گفت: در بندر امام تعداد باسکول از ٣۰ به 
٧۰ افزایش یافته، همچنین این باسکول ها به سامانه 
گمرک نیز متصل شــده اند تا کار ترخیص به شــکل 

دقیق تری انجام شود.
امانی معاون وزیر راه و شهرســازی نیز در این جلسه 
گفت: پرداخــت با تأخیر کرایــه و همچنین معطلی 
راننده ها برای تحویل نهاده ها از مهم ترین مشکلاتی 
اســت که رغبت آن ها برای حمل نهاده های دامی را 
کاهش داده است.وی افزود: امسال بی سابقه ترین سال 
واردات در بندر امام اســت و هیچیک از دستگاه ها از 
قبل این میزان واردات را با ما در میان نگذاشــته اند تا 
تمهیدات لازم برای تأمین نــاوگان حمل و نقل این 

حجم از بار انجام شود.

 سرپرســت معاونــت امــور معــادن و 
صنایع معدنی نســبت به انتشار مشکوک 
برخی شــایعه ها دربــاره آزادســازی ٦ 
هــزار محدوده و معــدن غیرفعال با تیتر 
»معدن فروشی« در روزهای اخیر، واکنش 

نشان داد.
به گزارش روز دوشــنبه ایرنــا از وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت، »اســدالله 
کشــاورز« در این خصوص گفت:  بیان 
چنیــن مطالبی آن هم در شــرایطی که 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با اقدامات 
علمــی و عملی در تلاش بــرای خروج 
معــادن از حبس و رکود حاکــم بر این 

بخش است، توهم است نه واقعیت.
ایــن مقام مســوول با بیــان اینکه این 
وزارتخانه پس از فرمایشــات رهبر معظم 
انقــلاب مبنی بر توجه بیشــتر به بخش 
معدن نســبت به احصاء معادن غیرفعال 
اقدام کرد، افزود: آزادسازی محدوده های 
معدنی غیرفعال از ٢ ســال پیش تاکنون 
دســتور کار این وزارتخانه بــوده اما به 

دلایلی اجرای آن محقق نشده بود.

وی بیان داشــت: در حقیقت آزادســازی 
از ســال ۹٥  پهنه هــای مطالعه شــده 
انجام می شــده و یکی از تکالیف مستمر 
و متداول معاونت امــور معادن و صنایع 
معدنی بوده اســت و ارتباطی به مزایده ها 

یا ابتدا و انتهای دولت ها ندارد.
کشــاورز، آزادســازی ٦ هــزار محدوده 
و معدن حبس شــده کشــور را اقدامی 
شــجاعانه و خردمندانه دانســت و گفت: 
بیــش از یک ســال از پایــان مطالعات 
برخی از این پهنه ها گذشــته بود و کاملا 
بلاتکلیف بودند؛ این موضوع باعث بلوکه 

شدن بیش از ٣۰۰ هزار کیلومترمربع شده 
بود.

وی تصریح کرد: باید توجه داشــت که با 
آزادســازی و واگذاری این معادن، رونق 
ســرمایه گذاری و اشتغال در بخش معدن 
و همچنین تأمین مواد اولیه بســیاری از 
واحدهای تولیدی سراســر کشــور انجام 

خواهد شد.
این مســوول یادآور شــد: مزایده ٦ هزار 
محدوده معدنــی با تعیین تکلیف نزدیک 
به هفت هزار و ٥۰۰ محدوده بلوکه شــده 
ماده  که مخالفت دســتگاه های موضوع 
٢٤ قانون معادن را داشــتند و همچنین 
لحاظ  به  اکتشافی  پهنه های  آزادســازی 

موضوعی متفاوت است.
وی افــزود: از ۱٣ هــزار و ٥۰۰ محدوده 
معدنی غیرفعال، ٦ هزار محدوده مشمول 
مزایده و هفت هزار و ٥۰۰ محدوه از نظر 
وجود معارض و مخالفت ارگان های ماده 

٢٤ قانون معادن بلوکه بوده اند.
امــور معــادن و  معاونــت  سرپرســت 
صنایع معدنــی ادامــه داد: ســازمان های 
صنعت، معدن و تجارت استان ها در طول 
سال محدوده های معدنی مشمول مزایده 
را به صورت اســتانی و از طریق فراخوان 
عمومی واگذار می کردند که امسال مقرر 
شــد این مهم به صورت کشــوری و از 
طریق سامانه »ستاد« )انجام مزایده ها و 

مناقصات دولت( انجام شود.
وی در ادامــه با بیان اینکــه واگذاری ٦ 
مزایده  بزرگترین  معدنــی  هزار محدوده 
ملی کشــور بوده، افزود: واگذاری معادن 
حبس شــده از طریق مزایده عمومی به 
افــراد دارای اهلیت و صلاحیت، ســبب 

رونق بخش معدن خواهد شد.

بود  مقرر  پارســال  اضافه کرد:  کشــاورز 
هفت هــزار و ٥۰۰ محدوده بلوکه شــده 
که به دلیل مخالفت ارگان های ماده ٢٤ 
قانون معادن قابلیــت واگذاری از طریق 
مزایده را ندارند، آزادســازی شود که این 
امر به دلیل اعتراض ارگان های و مراجع 
ذی ربط مبنی بر بروز فساد در بخش های 
مختلف محقق نشد و از دستور کار خارج 

شد.
امــور معــادن و  معاونــت  سرپرســت 
آزادســازی  چگونگی  به  صنایع معدنــی 
پهنه هــای اکتشــافی نیز اشــاره کرد و 
گفت: آزادســازی پهنه ها پــس از پایان 
مطالعات اکتشافی مجری پهنه و معرفی 
مناطق امیدبخش انجام می شــود که این 
مهم جزو اولویت هــای این وزارتخانه در 

سال های اخیر بوده است.
وی بــا بیــان اینکه براســاس ماده ٣٢ 
آیین نامــه اجرایی قانون معادن نســبت 
به  اکتشــافی  پهنه هــای  واگــذاری  به 
شــرکت های دولتی و غیردولتی توانمند 

برای مطالعه و شناســایی پتانســیل های 
معدنی کشور اقدام شــده، افزود: پس از 
پتانسیل های  شناســایی  و  مطالعه  پایان 
معدنــی و معرفــی مناطــق امیدبخش، 
تعدادی از محدوده ها برای انجام عملیات 
اکتشافی به مجری پهنه و محدوده های 
فراخوان  انجام  به منظور  دیگر  امیدبخش 
عمومی به ســازمان های اســتانی واگذار 

می شود.
وی ادامــه داد: بدیهــی اســت در چنین 
شــرایطی واگذاری بقیه پهنه ها از طریق 
مزایده عمومی به دلیل عدم اطلاع دقیق 
درباره وجود مواد معدنی، مبنای علمی و 

قانونی نخواهد داشت.
کشــاورز در ادامــه با بیــان اینکه طی 
آزادســازی ۱۰۱ پهنه اکتشــافی در ٢٥ 
استان کشور حدود ٢۰٣ هزار کیلومترمربع 
از مساحت بلوکه شده معدنی آزاد خواهد 
اکتشافی  پهنه های  آزادسازی  افزود:  شد، 
کشور هر سال طی برنامه زمان بندی شده 
انجام می شــود و این مهم برای نخستین 

بار در کشور نیست که انجام می شود.
وی با بیان اینکه بلاتکلیفی مســوولان 
وقت در آزادســازی پهنه ها سبب بلوکه 
ماندن بخش وســیعی از مساحت معدنی 
کشور شــده بود، اظهار داشــت: پس از 
اتمــام مطالعات ۱۰۱ پهنه مورد اشــاره، 
امیدبخش حاصل عملیات  ۱٣۸ محدوده 
اکتشــافی معرفی شد که این تعداد حدود 
٦ هزار و ٥۰۰ کیلومترمربع از مســاحت 

کل پهنه ها را شامل می شود.
محدوده هــای  کل  از  ادامــه داد:  وی 
امیدبخــش اشــاره شــده، ٧٧ محدوده 
به مســاحت بیــش از ٢ هــزار و ٧۰۰ 
کیلومترمربــع بــرای برگــزاری مزایده 
عمومی در اختیار ســازمان های صنعت، 
معدن و تجارت استان ها و بقیه در اختیار 
مجریان پهنه های اکتشــافی قرار گرفته 

است.
این مســوول در پایان بــا اعلام آمادگی 
این معاونــت در جهت شفاف ســازی و 
پاســخ گویی بــه شــبهه ها، از اصحاب 
رسانه و مطبوعات خواســت تا به منظور 
انجام رســالت اجتماعی خود نســبت به 
این  ابعاد و دستاوردهای گسترده  تشریح 
طرح عظیم توجه داشــته و قبل از توجه 
به شــایعه ها از صحت و ســقم مطالب و 
محتواهای منتشر شده علم و اطلاع کافی 

پیدا کنند.
بــه گــزارش ایرنــا، بیســت و هفتــم 
اردیبهشت ماه گذشــته آیین آزادسازی ٦ 
هــزار محدوده و معدن غیرفعال کشــور 
با حضور وزیر صنعــت، معدن و تجارت، 
روســای ســازمان های صنعت استانی و 
تشــکل های بخش خصوصی به صورت 

ویدئو کنفرانسی برگزار شد.

سرپرستمعاونتامورمعادنوزارتصنعتمطرحکرد

شایعههایمشکوکمعدنفروشی،ازتوهمتاواقعیت

اخبار

معاون اتــاق اصناف ایران ضمن اشــاره بــه افزایش 
بازرسی ها، گفت: ارزش ریالی پرونده های تخلف صنوف 
در ٣ ماه نخســت امســال بیش از ٥۰٥ میلیارد و ٧۸۰ 

میلیون ریال بوده است.
بهنــام نیک منش در گفت وگو بــا خبرنگار مهر در مورد 
وضعیت بازرسی از اصناف طی سال جاری، اظهار داشت: 
در بهار ســال جاری مأموران اتاق های اصناف سراســر 
کشور، ۹٣٣ هزار و ٣٧٧ بازرسی از واحدها انجام دادند.

معاون بازرســی و نظارت اتاق اصناف ایران افزود: این 
در حالی است که طی بهار سال گذشته تعداد بازرسی ها 
٧٣٢ هزار و ٥۱٦ مورد بود، بنابراین میزان بازرسی ها در 

٣ ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه پارسال رشد 
٢٧ درصدی داشــته است. همچنین میزان بازرسی ها در 

سال ۹۸ ٦٢۰ هزار و ۱٢٣ مورد بوده است.
وی ادامه داد: همچنین طی بهار سال جاری ٣۸ هزار و 
٤٤۱ مورد پرونده تشــکیل شد و تعداد ٤٥ هزار و ٢۱٣ 
مورد نیز شکایت دریافت کردیم که به ترتیب ٢۹ درصد 
و ٣٦ درصد نســبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش 

را نشان می دهد.
نیک منش تصریح کرد: البته در مورد شکایات باید اشاره 
شود که تخلف عدم صدور صورت حساب در بهار امسال 
نسبت به بهار پارسال کاهش ٣ درصدی و تخلف مربوط 

به تقلب کاهش ٧ درصدی داشته است.
معاون بازرســی و نظارت اتاق اصنــاف ایران، در مورد 
ارزش ریالی پرونده های متشــکله در این مدت، گفت: 
ارزش ریالی پرونده ها در ٣ ماه نخســت امسال بیش از 
٥۰٥ میلیارد و ٧۸۰ میلیون ریال بوده که نسبت به ٣ ماه 

نخست پارسال، ٣٦ درصد افزایش داشته است.
نیک منــش همچنیــن روز گذشــته در گفت وگویی با 
خبرنگار مهر از برخورد بــا متخلفین کرونایی خبر داده 
و گفتــه بود باز بودن واحدهای گروه شــغلی ٢، ٣ و ٤ 
تخلف بــوده و با متخلــف برخوردهایی همچون پلمب 

صورت می گیرد.

50 میلیارد تومان پرونده تخلف برای صنوف تشکیل شد

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

مکاتبه جدید سازمان راهداری با گمرک برای ترخیص کامیون های سه ساله

نجفی منش خبر داد

طلب ۶۰ هزار میلیارد تومانی قطعه سازان از خودروسازان

 رییــس ســازمان راهــداری و حمل و نقل جــاده ای از 
مکاتبــه جدید با گمرک برای ترخیص کامیون های ســه 
سال ساخت خبر داد و گفت: مشکل قراردادهای نوسازی 
کامیون با کارخانه های »ماموت« و »ایران خودرو دیزل« 

حل شد.
به گزارش ایرنــا، »داریوش امانی« امروز )دوشــنبه( در 
نشســتی آنلاین در خصوص آخرین تصمیم گیری برای 
ترخیص کامیون های سه ســال ساخت که حدود ٢ سال 
است در گمرک مانده، گفت: گلایه وزیر راه و شهرسازی 
از ترخیص نشــدن به موقع کامیون هــا بود که در مکاتبه 
جدیــد با گمرک به این نتیجه رســیدیم کــه کامیون ها 
ترخیص و عملیات شــماره گذاری و اســقاط به صورت 

هم زمان انجام شود.
به گفته امانی، بــرای ترخیص کامیون هــا از گمرک به 
هماهنگی چند دستگاه نیازمند بود که به همین دلیل روند 

ترخیص طولانی شد.
وی توضیح داد: سال گذشته برای واردات ٢ هزار دستگاه 
کامیون ثبت ســفارش شد و تاکنون ٣٥۰ دستگاه کامیون 
زیر ســه سال ترخیص و شــماره گذاری شده اند و باقی 
نیز در حال طی فرایندهــای قانونی ترخیص از گمرکات 

هستند.
این مســوول اضافه کــرد: همچنان برای ثبت ســفارش 

واردات کامیون های جدید در حال اقدام هســتیم تا تعداد 
دیگری کامیون دارای شــرایط قانونی به شــرط اسقاط 

دست کم یک کامیون فرسوده ثبت سفارش شوند.
امانی در پاســخ به این ســوال که چرا از برنامه نوسازی 
عقب هســتید و وزیر راه هم به تازگی از کارخانجاتی که 
قراردادهای نوســازی را به موقع انجام ندادند گلایه کرده 
است، توضیح داد: سال گذشــته در دو قرارداد جداگانه در 
مجموع برای نوســازی ٦ هزار دســتگاه کامیون با شبکه 

بانکی و سازندگان تفاهم شد که در حال اجراست.
وی اضافه کرد: در بحث ناوگان مسافری نیز سال قبل با 
ایران خودرو قراردادی منعقد شد که تاکنون ۱٤۰ دستگاه 
آن تحویل شــده و در حال تنظیم قــرارداد جدیدی برای 

ساخت و تحویل ٢ هزار دستگاه دیگر هستیم.
این مسوول افزود: در بحث نوسازی ناوگان مینی بوس های 
جاده ای، با توجه به تحریم های موجود در این بخش با دو 
شرکت داخلی تولیدکننده مینی بوس هم همکاری کردیم 
که با یک شــرکت برای ساخت ٥۰۰ دستگاه مینی بوس 
قرارداد منعقد شــد و با شــرکت دیگر هم در حال مذاکره 

برای انعقاد قرارداد هستیم.
معاون وزیر راه دربــاره دلایل تاخیر اجرای این قراردادها 
گفت: از آنجایی که میزان اقساط ماهانه با درآمد رانندگان 
همخوانی نداشــت، بهره بانکی در قــرارداد ایران دیزل 

خــودرو از ۹ درصد به ٦ درصد رســید و اکنون ۸۰ درصد 
هزینه وســیله نقلیه به صورت وام به راننده با بهره بانکی 

٦ درصد داده می شود.
بر اساس توضیحات امانی، اکنون برای نوسازی ناوگان از 
محل تولید داخل، ۸۰ درصد هزینه کامیون به صورت وام 

کم بهره ٦ درصدی به رانندگان داده می شود.
وی بیان داشــت: در قــرارداد با ماموت نیز مشــکلی را با 
ســازمان بهینه سازی مصرف ســوخت داریم و احتیاج به 
تفاهم مجدد با این سازمان داشتیم که این تفاهم انجام و 

پس از یک ماه به امضای سازمان مربوطه رسید.
رییس ســازمان راهداری و حمل و نقــل جاده ای درباره 
اعتــراض برخی کامیــون داران کامیون هــای حمل مواد 
ســوختی، ضمن تکذیب مجدد اعتــراض و اعتصاب این 
صنف، افزود: هیچ گزارشــی مبنی بر اعتراض و اعتصاب 
نداشتیم، مشــکل رانندگان نفت کش ها کرایه حمل پایین 

بود که از ابتدای سال کرایه ها اضافه شده است.
وی گفت: مشــکل کمبــود ســوخت در روز جمعه هفته 
گذشــته گزارش شد که دلیل اصلی آن اختلال در سامانه 
هــای وزارت نفت بود و درســریع ترین زمان ممکن این 

مشکل نیز بر طرف شد.
به گفته امانی، کمیته پایش سال گذشته هر هفته با هدف 
حل مشــکل کامیون داران برگزار می شــد که در پی رفع 

مشکلات ساختاری، امســال هر دو هفته یک بار تشکیل 
می شــود و اکنون بیمه تامین اجتماعی رانندگان جدید را 

در دستور کار دارد.
رییس ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در پاسخ 
به ســوالی درباره میزان تصادفات جاده ای و عمر ناوگان 
اتوبوس، گفت: در بین سال های ۹۱ تا ۹۹ کاهش سالیانه 
تلفات جاده ای را شاهد بودیم، تا جایی که در بخش برون 

شهری ٢.۸ دهم درصد کاهش تلفات داشتیم.
وی گفت: در بخش ناوگان اتوبوس کشــور نیز میانگین 

عمر ناوگان اتوبوسی ۱۱ سال است.
رییس ســازمان راهداری و حمل و نقــل جاده ای درباره 
ســانحه اتوبوس ســربازان معلم گفت: بلافاصله پس از 
گــزارش پلیس در خصوص این حادثه، شــرکت متخلف 

را تعطیل کردیم و کارت هوشمند راننده ها غیرفعال شد.
امانی افــزود: به مدیران اســتانی تاکیــد کردیم نظارت 
مستقیم بر عملکرد شرکت های اتوبوس رانی داشته باشند 
و نظارت جدی بر عملکرد مدیــران فنی مورد تاکید قرار 
گرفت، به هر حال در حادثه اتوبوس سربازان تخلف مدیر 

فنی محرز بود.
وی ادامه داد: در این راستا ســامانه ای را طراحی خواهیم 
کرد که نظارت بر عملکرد مدیران فنی شرکت  های حمل 

و نقل جامع تر و دقیق تر باشد.

رئیس انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه ســازان خودروی کشور ضمن 
تاکید بر عدم توان پرداخت بدهی خودرو سازان به قطعه سازان از انباشت این میزان 

بدهی به ٦۰ هزار میلیارد تومان خبر داد.
به گزارش ایسنا، محمدرضا نجفی منش در نشست خبری امروز )دوشنبه( انجمن 
همگن قطعه سازی که به صورت مجازی و با موضوع موانع توسعه صنعت قطعات 
خودرو، برگزار شد، اظهار کرد: به سبب قیمت گذاری دستوری خودروسازان توان 
پرداخت بدهی های خود را ندارند و در حال حاضر زنجیره تامین خودروسازان برای 
نجات از مســیر پیش رو دست به دامن فرمانداری ها و استانداری شده اند. در حال 
حاضر زیاندهی خودروسازان افزایشی است و در صورت ادامه دار بودن این زیان، 
صنعت خودرو با چالش مواجه خواهد شد.رئیس انجمن صنایع همگن قطعه سازان 
ضمن تاکید براینکه سیاســت گذاران بایستی تصمیمی جدی برای قیمت گذاری 

خــودرو اتخاذ کننــد در رابطه با اصلی ترین چالش صنعت قطعه ســازی گفت: 
بزرگترین مشکل صنعت قطعه سازی کشور تعیین مدیریت در خودروسازی توسط 
دولت ) با سهم ۱٤ درصدی در خودروسازی( است. بهتر است دولت اجازه دهد بار 
دیگر خودروسازی به بخش خصوصی سپرده شود. برای پیشرفت صنعت خودرو 
و جلوگیری از زیاندهی بیشــتر این صنعت، لازم اســت دولت دست از مدیریت 
برداشــته و این صنعت را به بخش خصوصی واگذار کنــد.وی با بیان اینکه در 
حال حاضر برای ارزبری هر خودرو ۱٥۰۰ تا ۱٧۰۰ یورو اســت که ٣٧ درصد آن 
مربوط به مواداولیه و خارج از اختیار خودروساز است و ٣۰ درصد هم شامل قطعات 
الکترونیک می شود؛ اظهار کرد: لازم است در داخلی سازی این موارد هم وارد عمل 
شــویم. گروه صنعتی ایران خودرو ٥٦۰ یورو و گروه خودروسازی سایپا ٥۰۹ یورو 
ارزبری دارند که طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، مقرر شده تا داخلی سازی 

٣۰۰ میلیون یورویی در ســال انجام شود؛ در صورت تحقق داخلی سازی بالغ بر 
۹۰ درصدی، دیگر تحریم معنایی نخواهد داشت.نجفی منش ضمن اشاره به اینکه 
یک خودرو CKD میزان ارزبری حدودا ٦۰۰۰ تا ۸۰۰۰ یورویی دارد، در حالیکه 
واردات یــک خودروی کامل ۱۰ تا ٢۰ هزار یورو مصــرف ارزی به همراه دارد، 
از تمایل شرکت های خارجی ها برای همکاری در مجموعه صنعت خودروسازی 
)خودروسازی و قطعه سازی( خبر داد و گفت: باتوجه به اینکه خارجی ها نسبت به 
سرمایه گذاری در ایران اقدام کرده و بازار ایران، بازار خوبی برای آن ها خواهد بود، 
برای ادامه همکاری با قطعه ســازان و خودروسازان داخلی از زمان تلاش ها برای 
احیای برجام و برداشته شــدن احتمالی تحریم ها، تماس های متعددی از سوی 
خودروسازان و قطعه سازان خارجی با تولیدکنندگان ایرانی گرفته شده و برای اعلام 

رسمی این تمایل منتظر احیای برجام هستند. 



آذرپنــدار  –محمدحســین  یاســوج 
خبرنگارروزنامه مملکت ؛

مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز 
مدارس کهگیلویه وبویراحمدبااعلام این 
خبر در حاشیه آیین بهره برداری از این 
فضای آموزشــی گفت: مدرسه پروین 
اعتصامی باشــت با شش کلاس درس 
، دو ســالن مجهز به همــه امکانات از 
جمله تجهیزات گرمایشی و سرمایشی 
دو زمانه با مشــارکت بنیاد برکت اجرا 

شده است.
مدرسه 6 کلاســه خیری برکت پروین 
اعتصامی شــهر باشت با حضور حاجی 

زاده معاون هماهنگی امور عمرانی ، حسینی فرماندار باشت ، 
مدیران کل آموزش و پرورش و نوسازی مدارس و تنی چند از 

مسئولین استانی و شهرستانی به بهره برداری رسید.
پیــروز کرمی مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
کهگیلویه وبویراحمد در حاشیه آیین بهره برداری از این فضا 
آموزشی تصریح کرد: مدرسه  پروین اعتصامی باشت در قالب  
6 کلاس درس ، دو  ســالن و مجهز به همه امکانات از جمله 
تجهیزات گرمایشــی و سرمایشــی ۲ زمانه با مشارکت بنیاد 

برکت اجرا شده است.
وی اظهارکرد:عملیات اجرایی مدرســه 6 کلاسه باشت سال 
۱۳۹۸ در زمینی به 5000متر مربع  و با زیر بنای ســاختمان 
آموزشــی ۱0۳7 متر مربع با محوطه سازی ۳000 متر مربع 
، یک چمن ورزشــی و ساختمانهای ســرایداری و سرویس 

بهداشتی آغاز شد.
کرمی گفت: این طرح با ۴5میلیارد ریال سرمایه گذاری احداث 

شــده که نیمی از آن ازطرف اداره کل نوسازی و بقیه ازطرف 
بنیاد برکت کهگیلویه و بویراحمد تامین شده است.

به گفته این مسئول بیش از چهار هزار دانش آموز در مدارس 
شهری و روستایی باشت به علم آموزی مشغول است.

این تعداد دانش آموزان در ۲5 باب مدرســه شــهری و ۱00 
مدرسه روستایی در قالب ۳00 کلاس درس مشغول تحصیل 

هستند.
مدیرکل ســتاد اجرایی فرمان حضرت امــام در کهگیلویه و 
بویراحمــد در این آییــن اظهار کرد:براســاس تفاهم نامه با 
نوســازی مدارس قرار بود  ۴۹مدرسه در قالب  ۲۴۱ کلاس 

در استان اجرا شود.
شــایان نادری تصریح  کرد: این طرح ها  با ۲6۳میلیارد ریال 

اعتبار پیش بینی شده است.
این مسئول در پایان تاکید کرد: از این تعداد ۳۴ طرح از سال 
۱۳۹5 تاکنون احداث و در حال بهره برداری است و  ۱5 طرح 

دیگر نیز در مراحل پایانی اجراست
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معاون خرید ذوب آهن اصفهان :
به میزان تخصیص مواد اولیه  

 تعهد عرضه محصول
 در بورس ایجاد شود

احســان عالیخانــی چگنی: معاون   – اصفهان 
خرید شــرکت ذوب آهن اصفهان خواســتار آن 
شــد تا به میزان تخصیص مــواد اولیه به واحد 
های تولید کننده فــولاد، تعهد عرضه محصول 

در بورس ایجاد شود.
 محمد جعفر صالحی در همایش تعامل ســنگ 
آهــن و فــولاد در تالار بــورس در محل هتل 
المپیک افزود: ذوب آهــن بزرگترین تولید کننده 
مقاطع تبدیل فولاد در غرب آســیا است و امروز 
بــا تولید ریل ملی و محصولات با ارزش افزوده 
بالاتر در تلاش اســت تا جایگاه واقعی خودش 

بیابد. را 
وی بیان داشــت: ذوب آهن ســه ورودی برای 
تولیــد چدن دارد، در ســالهای گذشــته کمیته 
پشــتیبانی زغال ســنگ در ایمیدرو بــه قیمت  
گذاری می پرداخت، اما از سال ۹7 پذیرفته شد 
قیمت زغال  سنگ به شــمش خوزستان متصل 
شــود و ضریب ۲6.5 درصد بــرای آن در نظر 

شد. گرفته 
صالحی خاطرنشــان کرد: همین مسئله در سال 
گذشــته افزایــش هزینه حــدود ۱500 میلیارد 
تومانــی را بــرای ذوب آهن به دنبال داشــت، 
سیاســتگذاریی که امروز همه به نوعی معترض 

به آن هستند اما راهی بی بازگشت است.
وی بیان داشــت: این مســئله ســبب شد تا در 
سال های گذشته شــرکت های معدنی به سمت 
فولاد ســازی و فولاد ســازان به فاز اکتشــاف 
معدن ورود کنند، از جمله ذوب  آهن به موضوع 
اکتشــاف ورود کــرد که کاری هزینــه بر و پر 
ریسک است که در اصل باید توسط حاکمیت و 

نه توسط بخش خصوصی انجام شود.
صالحــی بیان داشــت: مطابق اعلام ســازمان 
زمیــن شناســی ۲ میلیــارد و 7۱۹ میلیون تن 
ذخیره ســنگ آهن داریم که اگر با روش فعلی 
پیــش برویم، پیش بینی می شــود کمتر از ۱۴ 
سال دیگر ســنگ آهن داشته باشیم، در حالیکه 
برنامــه 55 میلیون تنــی تولید فولاد را داریم و 
باید مشــخص شــود چگونه قرار است به این 

تامین شود؟ منظور خوراک 
وی، اکتشــافات کمتــر از 5 تــا 7 متری را در 
کشورمان یادآور شد که در مقایسه با اکتشافات 
عمومی بیش از ۲00 متر در جهان بســیار ناچیز 
اســت و تصریح کرد: نیازمند اقدامات جدی در 

این زمینه از سوی دولت هستیم.
معــاون خریــد شــرکت ذوب آهــن، برخی از 
محدودیت های این شــرکت را در ادامه یادآور 
شد و گفت: تامین سنگ آهن دانه بندی با عیار 
60 درصد آهن، عدم بهره مندی از یارانه انرژی 
مشــابه واحدهای فولادی، فعالیت با 70 درصد 
ظرفیت اســمی و قرار داشــتن نام شرکت ذوب 
آهن و کالاهای زغال ســنگ و کک در لیست 

تحریم ها، از جمله مشکلات است.
وی بیان داشــت: مطابق مصوبه سال ۹۸ ذوب 
آهن ســالیانه نیازمند یک هزار و 750 تن سنگ 
آهن دانه بندی اســت اما امروز کسی جوابگوی 

ما نیست .
صالحــی یادآور شــد: معاونــت معدنی وزارت 
صمت بیــن 75 تا ۸0 درصد نیــاز معدنی مواد 
اولیه فولاد ســازان را تامین مــی کند، اما این 
مســئله برای ذوب آهن هیچ وقت به ۱0 درصد 
هم نرســیده اســت. به گفته وی، تاکنون هیچ 
فکری برای زغال سنگ و تولید فرومنگنز نشده 

اند. تعطیل  فرومنگنز کشور  کارخانجات  و 
این مســئول ذوب آهن تصریح کرد: اگر برای 
خشکســالی و بی آبی فکری نشــود مصیبت به 

بار خواهد آورد.
وی در خصــوص بورس کالا نیز خاطر نشــان 
کرد: ذوب آهن نخســتین خریــد در بورس را از 
طریــق حراج باز انجــام داده و اعتقاد کامل به 
شــفاف شــدن قیمت هــا در کل زنجیره فولاد 

داریم.

تشکیل  اولین دفتر توسعه 
 پایدار، مدیریت مصرف

 و مطالعات اجتماعی کشور 
در آبفای اصفهان 

اولین دفتر توســعه پایــدار، مدیریت مصرف و 
مطالعات اجتماعی صنعت آب و فاضلاب کشور 

آبفای استان اصفهان تشکیل شد  در 
اصفهان – احسان عالیخانی چگنی:  مدیرعامل 
آب و فاضلاب استان اصفهان در مراسم معرفی 
مدیر این دفتر گفت: اهمیت مسئولیت اجتماعی 
و رویکرد تخصصی در حوزه مطالعات اجتماعی 
از اهــداف مهم تشــکیل دفتر توســعه پایدار، 

اجتماعی است.   مدیریت مصرف و مطالعات 
هاشــم امینی، پیــش بینی و ارزیابــی تأثیرات 
اجتماعی طرح هــا و برنامه ها را  یکی از اهداف 
راه اندازی این دفتر برشــمرد و اظهار داشــت: 
مطالعه مسائل اجتماعی مرتبط با  اجرای پروژه 
های آبفا در ســطح استان یکی از رویکرد های 

مهم این بخش است. 
وی  با بیان این که چشــم انداز اجتماعی طرح 
هــا و برنامــه ی آبفا باید در این دفتر ترســیم 
شــود، افزود: با مطالعــات اجتماعی که در این 
دفتر انجام خواهد شد، باید راهبردهایی برای به 
فعالیت های  اجتماعی  پیامدهای  رساندن  حداقل 
عمرانی و توســعه ای درون و برون شهری آبفا 

تمدید گواهینامه سیستم 
مدیریت انرژی ویرایش 2018 

در شرکت گاز استان اصفهان
اصفهــان – احســان عالیخانی چگنــی:  مدیر 
عامل این شرکت، با اشاره به اهمیت روز افزون 
مدیریت انرژی در کشــور، در این رابطه، افزود: 
با توجــه به محدودیت منابع انرژی فســیلی در 
کشــور، ضروری اســت تا ضمن برنامه ریزی و 
بهینه ســازی مصرف انرژی در شرکت، حداکثر 
اســتفاده ممکن از انــرژی هــای تجدید پذیر 

پذیرد. صورت 
سیدمصطفی علوی، با بیان اینکه پیامدهای هدر 
رفت انرژی در کشــور موجب خسران اقتصادی، 
اجتماعی و محیط زیســتی می گردد، به رعایت 
الگوی مصــرف تاکید کرد و بــا توجه به اتخاذ 
رویکردهای جدید در شرکت، اجرای طرح های 

بهینه سازی را خواستار شد.
مهنــدس علوی، افــزود: موضوع بهینه ســازی 
مصرف انرژی علاوه بر الزامات کشــوری ابلاغ 
شده یک مســئولیت اجتماعی اســت؛با مصرف 
بهینه  انرژی خصوصاً در ســازمان های دولتی،  
می توان اســتمرار توزیع پایدار انرژی در بخش 

صنعت و خانگی را فراهم ساخت.
وی، با اشــاره به برنامه ریــزی و اجرای طرح 
های بهینه ســازی مصرف انرژی در میان سایر 
ذینفعــان، نظیــر؛ ارزیابی تعــداد  ۱۴۲5 اداره 
دولتــی، اجرای طــرح بهینه ســازی موتورخانه 
های مشترکین و... گفت: دامنه فعالیت مدیریت 
انرژی در کل ذینفعان توســعه یافته و به تناسب 
هــر ذینفــع هدفگــذاری لازم انجام شــده لذا 
ضروریســت که برای تحقق این اهداف تمامی 
بخش های ســازمان نقش خــود را بخوبی ایفا 
نمایند.  در ادامه، رییس بهینه سازی مصرف گاز 
نیز در جلســه افتتاحیه ممیزی با ارائه گزارشی از 
انجام شــده در سیستم مدیریت  اقدامات  برخی 
انرژی و رفع عدم انطباق های سیستمی مذکور، 
آمادگی کامل شــرکت گاز استان برای ورود به 

را اعلام نمود. فرایند ممیزی صدور گواهینامه 
پژمان روحی، با اشــاره به اینکه سیستم مدیریت 
انرژی برای اولین بار در ســال ۱۳۹۲ در شرکت 
گاز استان اصفهان مســتقر گردید، سیر تحویل 
سیســتم مدیریتــی مذکور بر اســاس ویرایش 
۲0۱۱ را تشریح نمود  و افزود: بر اساس رویکرد 
اتخاذ شــده در این ممیزی، جدیدترین ویرایش 
سیســتم مدیریــت انــرژی )ISO 5000۱ ( مد 
نظر قرار گرفته اســت که تغییرات قابل توجه و 

موثری را نسبت به ویرایش قبلی دارد.
وی، بیان داشت: در این فرایند تمامی واحدهای 
ســتادی و عملیاتی شــرکت تحت ممیزی قرار 
گرفتــه و کلیه عناصر سیســتم مدیریتی انرژی 
ارزیابی شــدند که در نتیجه این شــرکت بدون 
 )OFI( عدم انطباق اصلی و شــش توصیه بهبود
انرژی  مدیریت  گواهینامه سیســتم  اخــذ  برای 
)ISO5000۱ ( مطابــق ویرایــش ۲0۱۸ معرفی 

شد.

 هزار و 1۶0هکتار
 از عرصه های طبیعی 

کردستان طعمه حریق شد
ســنندج - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری کردستان 
گفت: امسال یک هزار و ۱60 هکتار از عرصه های طبیعی 
اســتان دچار آتش سوزی شده که 60درصد آن به مریوان 

اختصاص دارد.
سعدی نقشبندی اظهار داشت: امسال ۱0۲فقره آتش سوزی 
در جنگلهای طبیعی استان رخ داده که ۱6 فقره در بانه، ۱0 
فقره در سروآباد و ۴6 فقره در مریوان بوده است. وی افزود: 
در پی این آتش ســوزی ها ۳۲.6 هکتار جنگل در بانه، 5۸ 
هکتار در سرواباد و 7۲۸.۱ هکتار در مریوان دچار آسیب و 
خسارت شد. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری کردستان 
به وقوع یک فقره آتش سوزی در جنگلهای دست کاشت در 
بانه به مساحت ۳50 مترمربع هم اشاره کرد و افزود: ۲5 فقره 
آتش سوزی در مراتع استان هم اتفاق افتاده که بیشترین آن 
با ۹ فقره به سقز اختصاص دارد و 6 فقره در کامیاران، چهار 
فقره در قروه، سه فقره در سنندج، یک فقره در سروآبادیک 

فقره بیجار و یک فقره در بانه بوده است.
نقشبندی بیشترین مساحت آسیب دیده از آتش را مربوط 
به کامیاران با ۹۳ هکتار اعلام و اظهار داشــت: در مجموع 
۳۱۳.۲ هکتار از مراتع استان دچار آتش سوزی شده که ۸۱ 
هکتار در بیجار، 66 هکتار در سروآباد، ۲7.۱6 هکتار در سقز، 
۱۹ هکتار در قروه، ۱6هکتار در سنندج و ۱۱ هکتار در بانه 

بوده است.
وی گفت: چهار فقره آتش سوزی در اراضی جنگلی استان 
اتفاق افتاده که ۲0 هکتار در کامیاران و هفت هکتار و 65۱ 

مترمربع در مریوان در آتش سوخته است.
از مساحت ۲ میلیون و ۹۳7 هزار هکتاری استان کردستان، 
بیش از ۳7۴ هزار هکتار آن را جنگل تشــکیل می دهد، 
جنگل های این استان که جزو جنگل های زاگرس شمالی 
به حساب می آیند، در طول بیش از 50 هزار سال گذشته 
تشکیل شده و به لحاظ محافظت از منابع آب و خاک، تولید 
محصولات فرعی، ذخایر ژنتیکی، مصارف درمانی، توانایی 
های اکوتوریســتی و ارزش های زندگــی، دارای اهمیت 
زیادی اســت. جنگل های این استان که بخشی از جنگل 
های غرب کشور را تشکیل می دهد بیشتر اطراف شهرهای 
بانه و مریوان واقع شــده و بعد از جنگل های شمال کشور 
در رتبه دوم اهمیت قرار دارند. روابط عمومی اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان کردستان ضمن دعوت از مردم 
و دوســتداران و همیاران طبیعت به مشارکت فعال در امر 
حفاظت از منابع طبیعی جنگلها و مراتع استان، از شهروندان 
خواســت هرگونه تخریب و تصرف، قطع چوب خودرو و 
غیرمجاز، آتش سوزی در جنگل ها و مراتع را به شماره تلفن 
۱50۴ و سامانه ۱۳۹ به صورت شبانه روزی اطلاع رسانی 
کرده در صورت مشــاهده آتش سوزی ضمن اعلام سریع 
محل به سامانه تلفنی ۱50۴ تا رسیدن نیروهای ویژه اطفای 
حریق به محل با توجه به طی مسیر با رعایت کامل نکات 

ایمنی از گسترش آتش جلوگیری کنند.

 همدان- مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
اســتان همدان با بیان اینکه هــزار و ۲00 
تعاونی در این اســتان فعال است گفت: این 
تعاونی ها بــرای ۱۳ هزار و ۲۸۹ نفر فرصت 

شغلی ایجاد کردند.
احمد توصیفیان افزود: از مجموع تعاونی های 
استان 56 درصد تولیدی، ۲۸ درصد خدماتی 

و ۱6 درصد توزیعی است.
وی با بیــان اینکه از مجموع هــزار و ۲00 
تعاونی اســتان، 675 تعاونــی تولیدی، ۳۴0 
تعاونی خدماتی و ۱۸5 تعاونی توزیعی وجود 
دارد اظهار داشــت: حدود یک میلیون و 500 
هزار نفر از جمعیت استان همدان عضو تعاونی 

ها هستند.
توصیفیان خاطر نشــان کرد: توسعه بخش 
تعــاون نه تنها بهره وری را افزایش می دهد 
بلکــه منجر به کاهش هزینــه های تولید و 

قیمت تمام شده می شود اظهار داشت:
وی، رشد اقتصادی، اشتغال مولد، یکپارچگی 
اجتماعــی، تقویــت کارآفرینــی و مدیریت 

و تمرکــز ســرمایه های کوچــک در قالب 
سرمایه های کلان را از اهداف مهم تشکیل 

شرکت های تعاونی در کشور دانست.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان 
همدان اظهار داشــت: تعاونی به عنوان یک 
نظام کارآمد اقتصــادی و اجتماعی می تواند 
برای تامین نیازهای اقشار جامعه مفید باشد 

و آرامش و تحرک را در آنان تقویت کند.
توصیفیان با اشاره به ویژگی های کار جمعی 
گفت: بر اساس سیاست های کلی اصل ۴۴، 
دولــت در بخش تعاون، با اســتفاده از روش 
هایی مانند تخفیف مالیاتی، ارائه تســهیلات 
اعتباری، حمایت از طریق مؤسســات مالی و 
نیز اقدام مؤثر بــرای کارآفرینی مولدّ، زمینه 
را بــرای فعالیت های اقتصادی در مســاله 

خصوصی سازی گسترش می دهد.
به گفتــه وی تعاون و همکاری در رشــد و 
شــکوفایی جامعه نقش بســزایی دارد و با 
گسترش فرهنگ تعاون، وحدت و همدلی در 
جامعه حاکم و ابتکارها و نوآوری ها شــکوفا 

می شود. مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان همدان عنوان کرد: بهبود توانمندی و 
رقابت پذیری تعاونی ها می تواند هم وضعیت 
اقتصاد داخلی را تقویت کند و هم شــرایط را 
برای مشــارکت فعال مردم در عرصه های 
اقتصادی و خصوصی ســازی فراهم آورد و 
با برطرف ساختن بســیاری از مشکلات، به 
رشد و توســعه امور اقتصادی در جامعه می 

انجامد. توصیفیان با اشاره به اینکه تعاونی ها 
در فرآیند رشــد و تعالی اجتماعی، فرهنگی، 
اقتصادی و سیاسی جامعه تأثیر بسزایی دارند، 
در اصل ۴۴ قانون اساسی به طور مشخص، 
تعاون را یکی از بخش های ســه گانه نظام 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران معرفی می 

کند.
وی خاطرنشــان کرد: از آنجا که تعاونی ها 

در فرآیند رشــد و تعالی اجتماعی، فرهنگی، 
اقتصادی و سیاسی جامعه تأثیر بسزایی دارند، 
در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران به 

صورت گسترده به آن پرداخته شده است.
به گفته وی اصــل ۴۴، مهم ترین اصلی در 
قانون اساســی در مورد تعاونی ها آمده است 
که در آن به طور مشخص، تعاون را یکی از 
بخش های سه گانه نظام اقتصادی جمهوری 

اسلامی ایران معرفی می کند.
توصیفیان یادآور شــد: در جهان امروز، برای 
کســب توفیق در همه مســائل اقتصادی و 
فرهنگی باید همکاری باشــد تــا بتوان به 
مقاصد عالی دســت یافت و به منظور ایجاد 
این همــکاری، در اصل۴۴ قانون اساســی، 
بخش تعاونــی اقتصاد جمهوری اســلامی 
ایران، مطرح و شــرح و تفصیــل آن در ۱۳ 
شــهریور  ۱۳70، به تصویب مجلس رسید و 
در این راســتا، وزارت تعاون به منظور اعمال 
نظارت دولت و حمایت و پشتیبانی از بخش 

تعاونی در تاریخ ۱0 دی ۱۳70 تشکیل شد.

تعاونی های همدان برای ۱۳ هزار و ۲۸۹ نفر فرصت شغلی ایجاد کردند

اخبار

اراک - معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان مرکزی گفت: ۲۱7 هزار 
تن کالا به ارزش ۱7۴ میلیون دلار امسال از این استان 

به نقاط مختلف جهان صادر شد.
 جعفر اصغری   افزود: بخــش عمده ای از محموله های 
صادراتی اســتان مرکزی در ســال جاری به کشورهای 
ســی آی اس )جمهوری آذربایجان، ارمنستان، ازبکستان، 
بلاروس، روسیه، قرقیزســتان و قزاقستان(، هند و چین 

صادر شده است. 
وی ادامه داد: انواع هیدروکربورها، شمش، میلگرد آجدار، 
شیشــه، بلورجات، پلی اتیلن ســبک و سنگین، ایزوگام، 

شــمش آلومینیوم، مقاطع فولادی، مواد غذایی، کاشی، 
ســرامیک از جمله کالاهای صادر شده از استان در سال 

جاری است.
معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت سازمان صنعت، 
معدن و تجارت اســتان مرکزی اظهار داشــت: صادرات 
یک میلیارد دلار انواع کالاهای غیر نفتی از این اســتان 
در ســال جاری هدفگذاری شده که تا کنون بیش از ۱7 
درصد این برنامه محقق شــده و با توجه به اینکه عمده 
صادرات استان در نیمه دوم ســال انجام می شود بدون 
شــک تحقق برنامه از پیش تعیین شده دور از دسترس 

نیست. 

اصغــری بیان کرد: پنج کشــور روســیه، ارمنســتان، 
قرقیزســتان، قزاقســتان و بلاروس که به کشــورهای 
اوراسیا معروف هستند و کشورهای سی ای اس از شرکای 
اقتصادی استان مرکزی در سیاست های ابلاغی وزارت 
صمت به عنوان کشــورهای هدف صادرات این اســتان 

ارزش گذاری شده اند.
وی اضافه کرد: کشــورهای هند و چین از هم دیرباز از 
شــرکای تجاری استان مرکزی بوده اند و در سال جاری 
۹7۳ هــزار تن کالا به ارزش ۸۳۸ هــزار دلار به این ۲ 
کشور صادر شده و عمده کالاهای صادر شده شامل مواد 

پتروشیمی و کالاهای صنعتی بوده است. 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان:

صادرات 174میلیون دلار کالا از استان مرکزی 

خبر

مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان:
جذب ۶0 میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی برای کرمانشاه 

هدفگذاری شده است
کرمانشــاه- مدیرکل امور اقتصاد و دارایی 
استان کرمانشــاه با بیان این که جذب 60 
میلیــون دلار ســرمایه گذاری خارجــی را 
برای امســال هدف گذاری کرده ایم، گفت: 
۲سرمایه گذار خارجی از عراق و سوئد قرار 
است با ســفر به استان در جریان قابلیت ها 
و ظرفیت های کرمانشــاه قرار بگیرند که 

امیدوارم به ورود سرمایه منتهی شود.
امیرحمزه حیدریان افزود: یکی از آن ها یک 

ســرمایه گذار عراقی اســت که قرار است در حوزه کشاورزی استان ســرمایه گذاری کند؛ همچنین 
گروهی از کشــور سوئد قرار است برای اطلاع از ظرفیت های بخش صنعت به استان سفر کنند که 
پس  از آمدن آن ها ما قابلیت ها و ظرفیت های بخش کشــاورزی و صنعت را به این ســرمایه گذاران 

ارائه خواهیم کرد که امیدوارم به نتیجه و ورود سرمایه منتهی شود.
 او گفت: برای تحقق هدفگذاری ســال ۱۴00 باید همه مســئولان و دســتگاه های استان از جمله 
مجمع نمایندگان پای کار باشند و اقدام به معرفی سرمایه گذار خارجی کنند تا ما بتوانیم در استان با 

ارائه ظرفیت ها و پتانسیل های سرمایه گذاری اقدام به جلب نظر و سرمایه آن ها کنیم.
ازسرگیری پروژه های سرمایه گذاری خارجی در استان

مدیرکل اقتصاد و دارایی استان کرمانشاه درباره آخرین وضعیت احداث کارخانه ۱00 میلیون یورویی 
کاشی و سرامیک توسط سرمایه گذار چینی هم عنوان کرد: پس از وقفه ای که به دلیل شرایط شیوع 
کرونا در پیشــبرد این طرح ایجاد شد، ما به ســرمایه گذار یک فرجه ۲ ماهه برای ازسرگیری پروژه 
داده ایم که پس از رفع شدن موانع بازگشت، هم اکنون نماینده حقوقی آن در کرمانشاه حضور دارد و 

در حال مهیا کردن کارهای بازگشت تیم بزرگ مهندسان شرکت است.
حیدریان درباره طرح ۱0 میلیون یورویی »کارخانه تولید ســیلیکون و منگنز« توسط شرکت چینی 
»فروآلیاژ متحد شــرق آســیا« نیز گفت: این پروژه هم  اکنون ۸0 درصد پیشــرفت فیزیکی دارد و 

سرمایه گذار آن قول داده  است که تا مهر ماه پروژه را به  طور کامل به بهره برداری برساند.
به گفته  او  »پروژه فرآوری و ســورتینگ روده و احشــا انواع دام« توسط یک سرمایه گذار آلمانی 
نیز مشــکل ساختمان داشــت که هم اکنون با همکاری شرکت شــهرک های صنعتی، شهرداری و 

دامپزشکی در حال پیگیری و مرتفع شدن است و در مرحله کارهای اداری قرار دارد.
حیدریان درباره طرح ســرمایه گذاری یک شــرکت آلمانی برای احــداث »کارخانه تولید پنل های 
خورشیدی« نیز اظهار کرد: این پروژه قرار است در سه راهی بیا شوش در مسیر جوانرود ساخته شود 
که مشــکل آب داشت اما مقرر شد شرکت آب منطقه ای آن را رفع کند با این حال اگر این مشکل 

حل نشود باید به جایی که مشکل آب نداشته باشد، منتقل شود.
او با بیان این که این پروژه هزار و ۳00 شغل در استان ایجاد خواهد کرد، گفت: میزان سرمایه گذاری 

آن در فاز اول ۹۲ میلیون یورو خواهد بود.
براساس گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال ۱۳۹۹، ۱5۸ طرح با سرمایه گذاری خارجی 
به ارزش ۲ هزار و ۴6۹ میلیون دلار در کشور به  تصویب  رسیده که سهم صنعت ۹0 و نیم درصد و 

سهم معدن و تجارت نیز به  ترتیب ۴.۴ و 5.۱ درصد بوده  است.
در بین استان هایی که مقصد سرمایه گذاران خارجی بوده اند، رتبه های برتر همواره در اختیار استان 
های صنعتی بوده است و استانی مانند کرمانشاه تا ۲ سال پیش هیچ جایگاهی نداشت اما در سالهای 

۱۳۹۸ و ۹۹ به رتبه های مطلوبی دست پیدا کرد.
آب و خاک مناســب و کافی، همسایگی با اقلیم کردســتان و بخش عربی عراق، تراکم جمعیتی با 
ترکیب مناســب جمعیت جوان و تحصیلکرده، وجود زیرســاخت های مناسب از جمله سه کارخانه 
پتروشیمی تغذیه کننده، فرودگاه بین المللی و ریل قطار، ظرفیت بالای بخش دامداری و کشاورزی 
برای صنایع تبدیلی، ظرفیت های بهداشــتی و درمانی توسعه توریسم سلامت، وجود چهار هزار اثر 
تاریخی و قابلیت های بالای گردشگری، وجود گمرک های فعال، مناطق ویژه اقتصادی و استقبال 
مدیریت ارشد استان از هر نوع سرمایه گذاری از مهمترین امتیازات استان ۲ میلیون نفری کرمانشاه 

برای جذب سرمایه گذاران بویژه خارجی است.
موقعیت جغرافیایی استان به گونه ای است که یک جمعیت ۱۸ میلیونی را به فاصله ۲ تا سه ساعت 
تحت الشعاع خود دارد و حدود 50 درصد از صادرات ایران به عراق از این استان انجام می شود که 

فرصت مناسبی برای صادرات به کشور عراق است.
همچنین استان کرمانشاه ۳7۱ مرز مشترک با کشور عراق دارد و در امتداد این مرزها ۲ مرز رسمی 

و پنج بازارچه مرزی فعال است.

 ارائه ۸۷۰ مورد خدمت حقوقی و قضایی
 به مددجویان کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد

یاسوج –محمدحسین آذرپندار خبرنگارروزنامه مملکت ؛
مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد با اعلام این خبر 
اظهار داشت: از ابتدای سال گذشته تاکنون ۸70 مورد خدمت 

حقوقی و قضایی به مددجویان این نهاد ارائه شده است.
قباد مبشــری، مدیرکل کمیته امــداد کهگیلویه و بویراحمد 
بــا تبریک هفته قوه قضائیه گفت: ارائــه خدمات حقوقی و 
قضایی، راهنمایی و مشــاوره مددجویان در این زمینه یکی 

از برنامه های این نهاد است.
این مسئول گفت: بسیاری از مددجویان به دلیل عدم آگاهی 
از حقــوق قانونی خود و ســردرگمی در پیچ وخم های اداری 
به محض روبرو شــدن با مشکلات حقوقی و قضایی قادر به 
احقاق حق وحقوق خود نبوده و با مشــکلات مختلف مواجه 

می شوند و حقوقشان از دست می رود.
وی تصریح کرد: کارشناســان حقوقی کمیته امداد به عنوان 
یــک مدافع حقوق نیازمندان، علاوه بر اینکه در زمینه عمل 
بــه  وظایف خود در انجام امور حقوقی این نهاد، تلاش وافر 
دارند جهت حـــمایت از مـــددجویان موردحمایت و سـایر 
افـراد نیازمند که از بضاعت مالی لازم برخوردار نیستند، با در 
نظر گرفتن مقررات ، ضمن راهنمایی و مشاوره، پیگیر مسائل 
حقوقی و قضایی خانواده های مددجویان بوده  و تا حد امکان 

در احقاق حقوق آنان تلاش می کنند.
وی افزود: از ابتدای ســال گذشته تاکنون ۸70 مورد خدمت 
حقوقــی و قضایی رایــگان برای مددجویــان کمیته امداد 

کهگیلویه و بویراحمد ارائه شده است.
مبشری خاطرنشان کرد: از مجموع خدمات انجام شده برای 

مددجویان، به ۸0 نفر از مددجویان این نهاد خدمات مشاوره 
حقوقی ارائه شد.

وی ارائــه خدمات حقوقی به دعــاوی مددجویان را از دیگر 
برنامه های حوزه حقوقی کمیته امــداد عنوان و اظهار کرد: 
در ایــن خصوص برای 5۴۱ پرونده مددجویی در دادگاه ها تا 

حصول نتیجه، خدمات حقوقی ارائه شده است.
این مســئول درادامه اضافــه کرد: همچنیــن ۳۴۹ نفر از 
مددجویــان تحت حمایت از خدمات رایــگان دفاتر خدمات 
قضایی در اســتان مطابق با تفاهم نامه برخوردار شده اند که 
در این خصوص بیش از  ۲۳ میلیون تومان هزینه شده است.
مبشری در پایان با اشاره به اینکه با احقاق حقوق مددجویان 
به دنبال توانمندســازی این قشر از جامعه هستیم تا کمک 
بســزایی در کاهش آســیب های اجتماعی صــورت گیرد، 
گفــت: هدف از ارائه خدمات حقوقی بــه مددجویان تقویت 
اعتمادبه نفس مددجویان در مواجهه با مشــکلات حقوقی و 
قضایی، جلوگیــری از تضییع حقوق نیازمندان و حفظ بنیان 

خانواده در بین مددجویان است.
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 کاخ های افشاری
 از دل کاوش های 

کلات نادری بیرون آمد
کاخ های دوره افشاریه و گورستان های پیش  از تاریخ 
با فرهنگ اقوام کوچ روی اوراسیا، از میان کاوش های 
باستان شناسی در محدوده دژ طبیعی کلات نادر بیرون 

آمد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه 
میراث فرهنگی و گردشگری، حامد طهماسبی زاوه ـ 
سرپرســت هیأت باستان شناسی این منطقه، با باین 
این که در بررسی های انجام شــده، تاکنون ۱٢٧ اثر 
تاریخی شناســایی شــده که بازه زمانی عصر مفرغ 
تا دوره قاجار را در برمی گیرد، افزود: در این بررســی 
کاخ های دوره افشاریه در روستای گرو، روستای قله 
زو و روستای خلج برای نخستین بار شناسایی شدند. 
همچنین، چندین محوطه تاریخی در روستای گرو و  
روســتای قله زو مورد شناسایی و مطالعه قرار گرفته 

است.
او ادامه داد: در این بررسی گورستان پیش  از تاریخی 
)عصر مفرغ و عصر آهن(، آسیاب ها، آسبادها، سیستم 
آبرسانی با استفاده از تنبوشه های سفالی، قنات، چندین 
مجموعه ذخیره آب )آب انبارها و حوض انبارها و بند 
تاریخی( پنج دروازه اصلی )ارغوان شاه، نفطه، دهچه، 
چوب بست و کشــتنی(، چندین راه فرعی تاریخی، 
راه های ســنگ فرش پله ای، یک معــدن تاریخی 
ســنگ در روســتای نفطه، دیوارهای تاریخی، برج 
و باروها، قلعه ها، مســاجد، حمام ها، پل ها و باغ های 
تاریخی شناسایی شده است.این باستان شناس گفت: 
گورستان های پیش  از تاریخی شناسایی شده، بخشی 
از فرهنگ اقوام کوچ روی اوراسیا را نشان می دهد که 
تاکنون در نیمه شــرقی ایران گزارش نشده بود و در 
این بررسی برای نخستین بار در خراسان بزرگ و در 
محدوده کلات مورد شناسایی قرار گرفت.به گفته او، 
این فرهنگ پیش از این در کشــورهای حوزه دریای 
کاســپین و در ایران در آذربایجان شــرقی و اردبیل 
شناسایی شده بود.سرپرســت هیأت باستان شناسی 
اظهار کرد: ادامه مطالعات باستان شناسی در محدوده 
دژ طبیعی کلات می تواند به ارائه اطلاعات منحصر 
بفردی از اقوام مهاجر اوراسیا در طول ادوار عصر مفرغ 
و آهن منجر شود و همچنین اطلاعات ذی قیمتی در 
مورد معماری تدافعی دوره افشاریه و قاجاریه در اختیار 
علاقه مندان بــه فرهنگ و تاریخ این مرز و بوم قرار 
دهد.طهماسبی زاوه یادآور شد: بررسی باستان شناسی 
محــدوده دژ طبیعــی کلات بــا ضــرورت انجام 
مطالعات هدفمند باستان شناســی در پهنه فرهنگی 
تاریخی دژ طبیعی کلات نادر و با مجوز پژوهشــگاه 
میراث فرهنگی و گردشــگری و همکاری اداره کل 
میراث فرهنگی استان خراسان  رضوی آغاز شده است.

گزارش

بهدلیلعدمآنتندهیتلفنهایهمراههمزمانباقطعیبرق

وزیرارتباطاتعذرخواهیکرد
وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات درباره 
علت قطعی تلفن های همــراه همزمان با 
قطعی برق گفت: باتــری دکل های تلفن 
همراه، برای دو ســاعت پاسخگوی قطع 
برق هســتند، اما در برخی نواحی، هشت 
ســاعت برق مستمر شــهری در دسترس 
نیست. در تلاش برای بهبودیم و از مشکل 

به وجودآمده پوزش می طلبیم.
به گزارش ایســنا، افزایش مصرف برق در 
ایــن روزهای گرما، منجــر به قطعی های 
مکرر در شــهرهای مختلف کشــور شده 
و ایــن موضوع، قطعــی  آنتن های موبایل 
و اینترنت را هم به دنبال داشــته است. از 
 ،BTS آنجایی که باتری های سایت های
وظیفه تاب آوری برای تامین برق تجهیزات 
و آنتن را دارند که البته تاب آوری سایت ها 
به بازه دو تا چهار ساعته محدود است و اگر 
قطعی برق ادامه پیدا کند، این سایت ها هم 
خاموش می شوند.  در حال حاضر استفاده 
اینترنــت عموم مردم در ایــران، از دیتای 
موبایل اســت و قطعی آنتن های موبایل، 
می تواند ناشــی از قطعی برق باشد که این 

روزهــا به دلیل افزایــش مصرف برق رخ 
داده، این در حالی اســت که با قطع شدن 
برق، دستگاه های مودم هم از کار می افتند 
و این یعنی اینترنت ثابت هم در این شرایط 
قابل استفاده نیست و قطعی برق، مشکلات 
قطعی اینترنــت را هم برای کاربران ایجاد 

کرده است.
در این راســتا محمدجــواد آذری جهرمی 
در توئیتر در پاســخ به یکی از کاربران که 
گفته بود بهتر نیست شرکت ها برای عدم 
وجــود آنتن در زمان قطع برق پاســخگو 
باشــند، کلیه BTSهای مخابراتی دارای 
UPS هســتند و اگر نیســتند باید علت 
داشته باشد، گفت: همه باید پاسخگو باشند. 
باتری دکل هــای تلفن همــراه، برای دو 
ساعت پاسخگوی قطع برق هستند؛ پس از 
دشارژ کامل، نیازمند هشت ساعت اتصال 
به شــارژر هســتند تا به طور کامل شارژ 
شوند. متأســفانه در برخی نواحی، هشت 
ســاعت برق مستمر شــهری در دسترس 
نیست. در تلاش برای بهبودیم و از مشکل 

به وجودآمده پوزش می طلبیم.

چرا باید برق شــهری بیش از دو 
ساعت قطع باشد؟

او همچنین در پاســخ بــه کاربر دیگری 
که پرســیده بود چرا باید در سال ٢۰٢۱ 
برق شــهری بیــش از دو ســاعت برود، 
توضیح داد: فرکانس مثل ترازوی شــبکه 
برق  اســت.  وقتی مصرف از تولید پیشی 

گرفــت، فرکانس افت می کنــد و وقتی 
تولیــد از مصرف بیشــتر شــد، فرکانس 
افزایــش پیــدا می کند. مغز شــبکه برق 
وظیفه تثبیت فرکانــس را دارد و مجبور 
اســت وقتی مثل این روزها مصرف بیش 
از تولید شد، بار شــبکه را کم کند. اینکه 
چرا در ســال ٢۰٢۱ مصــرف ایران بیش 

از تولید اســت، دلایل متعددی دارد.  اول 
در مصرف، امســال به دلیل شرایط جوی 
و گرمای بی ســابقه، رشد مصرف بیش از 
میزان پیش بینی شده است.  دوم در تولید، 
 سرمایه گذاری در ایجاد نیروگاه های جدید 
مطابــق پیش بینی ها نبوده اســت، دلیل 

عمده هم کمبود منابع است.
آذری جهرمــی درباره علــت کمبود منابع 
هــم بیان کــرد:  اول تحریم هــا که مانع 
بزرگ جذب ســرمایه گذاری خارجی است. 
 دوم اینکه صنعت برق به دلیل تعرفه های 
دســتوری، اقتصاد خودایســتایی ندارد و 
وابســته به منابع دولتی است. مشخصا در 
تامین منابع هم مشــکلات عدیده وجود 
دارد. در کنــار همه اینهــا باید به کاهش 
بارش هم پرداخت، نیروگاه های برق آبی به 
دلیل حفظ منابع آبی با حداکثر ظرفیت خود 
در مدار نیستند.  البته مساله برنامه تعمیرات 
نیروگاه ها و از مدار خــارج بودن برخی از 
نیروگاه ها هم مســاله ای طبیعی اســت و 
عملا توان جبران کمبود تولید نیروگاه های 

برق آبی را ندارند.

برخی برنامه های فرهنگی و هنری در حالی به صورت 
حضوری برگزار خواهد شــد که کرونا دلتا با ســرعت 
بالای انتقال خود وضعیت پایتخت را به قرمز رســانده 

است.
به گزارش ایســنا، در روزهای گذشــته با افزایش آمار 
مبتلایان به کرونا، بیش از ۹۰ شــهر کشور در وضعیت 
قرمز قرار گرفتند و با اعلام رسمی ورود به موج پنجم 
کرونا تمام مشاغل بجز آنچه در گروه خدمات ضروری 

دسته اول قرار می گیرند باید تعطیل شوند.
البته این بار مثــل دفعه های قبل دســتورالعمل های 
جداگانه و مشــخصی بــرای حرفه هــای گوناگون از 
سوی دستگاه های مربوط صادر نشده و تاکید بر توقف 
فعالیت ها نیز مثل گذشــته نیســت. احتمالا به همین 
دلیل اســت که سینماها همچنان به فعالیت خود ادامه 
می دهند و سازمان سینمایی بخاطر فشارهایی که برای 
اکران یک فیلم جدید وجود داشــت، به طور مستقیم 
دســتور به تعطیلی سینماها نداده و مدیرکل نظارت بر 
عرضه و نمایش آن صرفا تاکید کرده که »ستاد کرونای 
هر اســتان، درباره رنگ بندی یا نوع فعالیت هر یک از 
مشاغل از جمله ســینما هر تصمیمی بگیرند، همه به 
آن پایبند خواهیم بود و انجمن ســینماداران و سازمان 

سینمایی بر این امر نظارت دارند.«
بــا این حال ســالن های تئاتر - بویــژه دولتی ها - و 
نمایشگاه های تجسمی خیلی زود با قرمز شدن پایتخت 
تعطیل شدند ولی در همین شرایط با وجود توصیه هایی 
که دربــاره رعایت پروتکل ها و ســرعت بالای انتقال 
بیماری مطرح می شود، برخی برنامه ها کماکان مفصل 
و با دعوت از مهمان و ســخنرانی و حتی حضور گروه 

سرود برگزار می شوند.
نمونه قابل ذکر در این باره آیین اختتامیه هنرواره ملی 
»روایت جهاد« است که عصر امروز ۱٤ تیرماه با معرفی 
برگزیدگان در بخش های مختلف در تالار سوره حوزه 

هنری برپا می شود.
در این برنامه که اهالی رسانه هم برای پوشش خبری 
آن دعوت شده اند،  قرار است علاوه بر اهدای جوایز و 
معرفی برگزیدگان، سردار فتحیان مشاور وزیر بهداشت، 
رئیس بیمارستان بقیه الله، حجت الاسلام قمی رئیس 
سازمان تبلیغات اسلامی و دو نفر دیگر سخنرانی کنند 

و یک گروه سرود از مازندران هم اجرا داشته باشد.
فراخوان این جشــنواره که اختتامیه آن در شرایط قرمز 
کرونایی برگزار خواهد شــد، همزمان با اولین سالگرد 
شهادت حاج قاسم ســلیمانی، »با هدف ثبت و ضبط 
نقش آفرینــی مردم و کادر درمان در عرصه مواســات، 
کمک های مؤمنانه و مبارزه علیه ویروس کرونا، به همت 
قرارگاه مشــترک جبهه مردمی انقلاب اسلامی منتشر 
شــد« و  در بخشی از یادداشــت دبیر جشنواره - سید 
مرتضی دارابی - آمده است: »اتفاقات کم نظیر انسانی در 
دوران کرونا و خلق زیبایی ها در عرصه همدلی و یاری 
رساندن به اقشار مختلف آن  هم در سخت ترین شرایط 
تحریمی که کشورمان با آن مواجه است، تعجب جامعه 
جهانی را به همراه داشته است. بسیاری از دشمنان این 
آب و خاک امید داشــتند که به واسطه حضور ویروس 
کرونا و تحریم، شــرایط کشور دچار بحران های شدید 
شود؛ اما به لطف پیام رهبر معظم انقلاب برای حضور 
نیروهای جبهه مردمی انقلاب، جهادگران و خیرین در 
عرصه مواسات و کمک های مؤمنانه در سراسر کشور، 
این اتفاق به طور ویژه و چشــمگیر رقم خورد و باعث 
شــد این بحران تا حد ممکن کنترل شود؛ هرچند که 
دولت مستقر با برنامه ریزی مناسب تر می توانست کمک 

بیشتری دراین خصوص انجام دهد!«
طبق برنامه اعلام شده برای این جشنواره به تفکیک در 
بخش شــعر و داستان ٤٧۹ اثر، بخش تجسمی ٣ هزار 
٦٥۹ اثر، در بخش رسانه و گزارش خبری ۱۱۹ اثر، در 
بخش موسیقی ۱۰٦ اثر و در بخش هنرهای تصویری 

٤٢۱ اثر داوری شده اند.
جامعه هنری کشــور در یک سال گذشته بخاطر شیوع 
کرونا با تعطیلی یا تغییر شــکل برگزاری بســیاری از 
برنامه ها و رویدادهای خود مواجه شد و در این بین یک 
اتفاق مثبت روی آوردن به ابزارهای دیجیتال و آنلاین 
برای برپایی برنامه ها بود کــه اتفاقا در مواردی باعث 
افزایش مخاطب آن رویداد شــد. اما در همین عرصه 
شــاهد بودیم که برخی سازمان ها به شکلی عجیب در 
برابر برگزاری آنلاین برنامه های خود مقاومت کردند و 
به اجرای فیزیکی حتی با حضور اندک مدعوین اصرار 
داشــتند و پس از گذشــت بیش از یک سال هنوز هم 

تغییری نکرده اند.

صف واکسن در ارمنستان!
سفر تعداد بسیاری از هموطنان به ارمنستان برای تزریق واکسن کرونا و درآمد چشمگیر گمرکی ایران از این سفرها، 

سوژه انتشار کارتونی از مهدی عزیزی شد.

کاریکاتور

اخبار

دولت جدید کدام نگاه را به میراث 
فرهنگی در پیش می گیرد؟

میراث فرهنگی نیازمند چشــم اندازی تازه اســت 
امــا کدام مدیریــت و با چه رویکــردی می تواند 
این چشــم انداز را ایجاد کند؛ رویکرد سیاست زده 

و اقتصادی؟
به گزارش خبرنــگار مهر، رضا دبیری نژاد - موزه 
دار در یادداشتی که آن را در اختیار خبرگزاری مهر 

قرار داد نوشت:
»اگــر حوزه میراث فرهنگی را از زمان ادغام آن با 
گردشگری در نظر بگیریم تاکنون که به وزارتخانه 
تبدیل شــده، ۱۰ رئیس را طی کمتر از ۱۸ ســال 
بر مسند صدرات خود داشــته یعنی متوسط کمتر 
از دو ســال و این گونه اســت که باید گفت روند 
مدیریــت آن ناپایدار بوده، حاصــل رویکردهای 
تخصصی نبــوده و خارج از حیطــه موضوعی بر 
آن تحمیل شــده است. طی همین مدت دو ادغام 
و ســپس تبدیل به وزارت را نیز به همراه داشــته 
اســت. این در حالی اســت که میراث فرهنگی به 
مثابه یک حــوزه تخصصی که موضوعی پایدار را 
در بر می گیرد نیازمند پایداری در مدیریت است تا 
بتواند بار شکننده این حوزه را به آرامی پیش ببرد و 
منتقل کند و از این رو نباید دچار گسست نیز شود، 
درحالی که ناپایداری مدیریت عالی آن سبب شده 
میراث فرهنگی به مرحله گسست نسلی تخصصی 
و کارشناســی هم برسد و نسل نخست کارشناسی 
آن به زودی از آن خارج شــده و بدون آنکه انتقال 

نسل تخصصی را تجربه کند، جذب شده باشد.
حاصل این مسیر دو دهه علاوه بر سیاست زدگی 
و رویکرد غیرتخصصی آن بوده اســت که میراث 
فرهنگی را در سایه گردشگری قرار داده و به دلیل 
رویکرد بیرون گرای گردشگری در مقابل رویکرد 
درون گرای میراث فرهنگی، حوزه دوم روز به روز 
حاشیه نشین و ضعیف تر شده است. در نظر داشته 
باشــیم که رویکرد صنعتی و اقتصادی گردشگری 
و بــه تبع آن بــر رویکرد فرهنگی حــوزه میراث 
فرهنگی غلبه یافته، در نتیجه میراث فرهنگی هم 
تــلاش کرده برای آنکه عقــب نماند از خود توان 
اقتصادی نشــان دهد این گونه اســت که میراث 
فرهنگی در میانه دوگانه اقتصادی و فرهنگی کم 

کم بخشی از توان خود را از دست داده است.
وقتی رویکرد اقتصادی دولت های گذشــته را در 
نظر می گیریم که فرهنگ را کمتر مورد توجه قرار 
داده، میراث فرهنگی بیشــتر ضربه خورده است و 
حــالا در گفتگوها و رویکرد ایــن وزارتخانه کمتر 
صحبت از رویه فرهنگی می شــنویم چون اولویت 
جامعه و دولت ها چیز دیگری است و کمتر مدافعی 
در سطح عالی و ملی برای دفاع از میراث فرهنگی 
وجــود دارد و اگــر مطالبه ای هســت محدود به 
حوادث روزمره یا نگاهی سطحی است در حالی که 
دولت ها مدعی هویت هستند و می خواهند جلوی 
گسست جوان ها و نسل های جدید را بگیرند؛ همه 

اینها تنها از طریق میراث فرهنگی اتفاق می افتد.
میراث فرهنگی در شــرایط حاضر بیش از هر چیز 
نیازمند نگاهی نو و رویه تازه ای اســت که بتواند 
موقعیت فرهنگی خود را به سطح ملی ارتقا دهد و 
بتواند نیازهای خود را در تقابل های سیاسی و سایه 
سنگین اقتصاد مطرح کند و سهم خود را بخواهد. 
این موضوع با رویکرد سیاسی و نگاه ابزاری برای 
میــراث فرهنگی و طرح های خیالی دور از واقعیت 
که آن را به شعارهای نشــدنی تبدیل می کند، به 
دست نمی آید. میراث فرهنگی در مدیریت امروزی 
خود نیازمند الگوهای تازه اســت و الگوها با درک 
درســت فرهنگی و اجتماعی حاصل می شود و در 
تغییر کوتاه مدیریت های ســازمانی این شناخت و 

طرح اندازی حاصل نمی شود.
میراث فرهنگی نیازمند چشم اندازی تازه است اما 
کدام مدیریت و با چه رویکردی می تواند این چشم 
انداز را ایجاد کند؛ رویکرد سیاست زده و اقتصادی؟ 
اکنون دولت جدید در مرحله آزمونی تازه اســت تا 
نشــان دهد چگونه می خواهد به میراث فرهنگی 
نگاه کنــد؛ آیا همان رویه دولت های قبلی را ادامه 
می دهد یا با درک شــرایط اجتماعی چشم اندازی 

فرهنگی را پیش روی این حوزه می گذارد؟«

 حامد بهداد »باب مارلی«
 می شود

حامد بهداد هفته گذشته با محمد صادق رنجکشان 
تهیه کننده فیلم ســینمایی »بــاب مارلی« برای 

حضور در این فیلم به توافق رسید.
به گزارش ایســنا، طبق خبر رسیده، فیلم سینمایی 
»باب مارلی« به کارگردانی داود خیام و نویسندگی 
مشترک این کارگردان و علی زرنگار که مضمونی 
اجتماعی دارد اوایل نیمه دوم سال در جنوب کشور 

مقابل دوربین خواهد رفت .
پروانه ســاخت این فیلم اواخر اردیبهشــت ماه از 
سوی سازمان ســینمایی صادر شــد. پیش تولید 
»بــاب مارلی« مدتی اســت که با حضور حســن 
مصطفــوی با عنــوان مدیــر تولید پــروژه آغاز 
 شــده و مذاکره با دیگر عوامــل و بازیگران این

 فیلم ادامه دارد.
»باب مارلــی« یکی از برجســته ترین چهره های 
معاصــرِ جامائیــکا، خوانندهٔ صاحب ســبک رِگِی، 
ترانه ســرا، نوازندهٔ گیتار و فعــال اجتماعی بود که 
مشخص نیست در این فیلم چگونه به آن پرداخته 
خواهد شد. و دســت اندرکاران این پروژه جزییات 

بیشتری منتشر نکردند.

برنامه هایی که کرونا هم حریفشان نمی شود

روابط عمومی اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کهگیلویه و بوراحمد

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد در نظر دارد پروژه هایی با مشخصات به شرح ذیل را از طریق مناقصه عمومی 
یک مرحله ای به پیمانکاران واجد شرایط و رتبه بندی شده که دارای گواهینامه تشخیص صلاحیت معتبر و ظرفیت کاری آزاد می باشند از طریق 
درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir واگذار نماید. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار فراخوان مناقصه در سامانه ۱۴۰۰/۰۴/۱۴ می باشد.

محل دریافت اسناد مناقصه از دریافت تا تحویل از طریق درگاه مذکور انجام خواهد شد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه )پاکت تضمین شرکت در مناقصه( از طریق 

آدرس یاسوج میدان معلم اداره کل نوسازی مدارس استان کهگیلویه و بویر احمد   به شماره تماس۳۳۲۳۵۴۳۶ -۰۷۴ انجام می پذیرد.

ارسال به صفحه 
اعلان عمومی

مهلت ارسال پاکتها مهلت دریافت اسناد
پیشنهادی

زمان اعتبار پیشنهادهازمان بازگشایی

دوشنبه 1400/04/14 
ساعت 8

پنجشنبه 1400/04/17 
ساعت 17

دوشنبه 1400/04/28 
ساعت 17

سه شنبه 
1400/04/29

1400/06/26 ساعت 14

1- ضمانتنامه بانکی معتبر را ضمن ثبت در سامانه ستاد، اصل ضمانتنامه را به همراه اصل گواهی ایمنی کار را در یک پاکت قرارداده و به صورت 
لاک و مهر شده ) پاکت ممهور به مهر شرکت و نام پروژه و شماره تماس و ادرس( به دبیرخانه این اداره کل تحویل داده شود ۲- تاریخ تسلیم پاکت 

تا تاریخ ۱۴۰۰/۰۴/۲8 ساعت ۱۳
2- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد و شرلیط مناقصه مندرج است.

3- هزینه آگهی روزنامه بر عهده برنده مناقصه میباشد.
 آگهی مناقصه در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR و همچنین در سایت پایگاه ملی مناقصات 

به آدرس http:// iets.mporg.ir قابل روئیت می باشد.

مدت 
پیمان

رشته 
پیمانکاری مبلغ تضمین محل تامین اعتبار محل 

اجرا برآورد اولیه )ریال( نام پروژه ردیف

8 ماه
شرکت ابنیه و 
ساختمان و پایه 

5 و بالاتر
623.000.000

اعتبارات ملی و 
خیری ) اسناد خزانه 

دوساله و نقدی(
بویراحمد 12.454.662.156

احداث مدرسه مشارکتی 
3 کلاسه روستای چشمه 

انجیر فیروز آباد یاسوج
1

8 ماه
شرکت ابنیه و 
ساختمان و پایه 

5 و بالاتر
1.100.000.000

اعتبارات ملی و 
خیری ) اسناد خزانه 

دوساله و نقدی(
لوداب 21.714.124.991

احداث مدرسه مشارکتی 
3 کلاسه روستای شهید 

پیرایش چین لوداب 
2

8 ماه
شرکت ابنیه و 
ساختمان و پایه 

5 و بالاتر
985.000.000

اعتبارات ملی و 
خیری ) اسناد خزانه 

دوساله و نقدی(
کهگیلویه 19.670.692.625

احداث مدرسه مشارکتی 
3 کلاسه روستای قلعه گل 

کهگیلویه
3

8 ماه
شرکت ابنیه و 
ساختمان و پایه 

5 و بالاتر
1.230.000.000

اعتبارات ملی و 
خیری ) اسناد خزانه 

دوساله و نقدی(
بویراحمد 24.588.220.180

احداث مدرسه مشارکتی 
سه کلاسه روستای حیدر 
کراردلی اولاد علی مومن 

یاسوج

4

8 ماه
شرکت ابنیه و 
ساختمان و پایه 

5 و بالاتر
1.050.000.000

اعتبارات ملی و 
خیری ) اسناد خزانه 

دوساله و نقدی(
دنا 20.973.732.744

احداث مدرسه مشارکتی 
سه کلاسه روستای خونگاه 

دنا
5

تاریخانتشارنوبتاول:  ۱۴۰۰/۰۴/۱۴ تاریخانتشارنوبتدوم: ۱۴۰۰/۰۴/۱۵

تجدید آگهی دعوت 
به مناقصه عمومی یک مرحله ای

 نوبت دوم

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
استان کهگیلویه و بویراحمد

موزه ها باز نبودند که تعطیل شوند
همزمان با قرمز شدن ۹٢ شهر کشور و گسترش گونه دلتای کرونا در بیشتر مناطق، مدیرکل موزه ها اعلام کرد 

که تعطیلی موزه ها ادامه پیدا می کند.
موزه ها از ۱۸ فروردین ماه با دستور ستاد ملی کرونا در کشور تعطیل شده بودند که درهای آن ها تا کنون بسته مانده 
و محمدرضا کارگر ـ مدیرکل موزه ها ـ که چندی پیش از احتمال بازگشایی آن ها خبر داده بود، اینک با گسترش 
گونه دلتای کرونا در بیشتر مناطق و افزایش شمار شهرهای قرمز، به ایسنا خر داد که تعطیلات موزه ها طولاتی تر 
خواهد شد.او افزود: موزه ها از فروردین ماه که با دستور ستاد کرونا تعطیل شده بودند، تا امروز فرصت بازگشایی پیدا 
نکرده بودند و با وضعیت پیش آمده در تهران و دیگر شهرهای قرمز همچنان بسته خواهند ماند، اما بخش های 
اداری به فعالیت خود مطابق با دستورالعمل ستاد کرونا ادامه می دهد.کارگر گفت: طبق دستوری که از ستاد ملی 
کرونا گرفته شد، موزه ها از گروه سوم مشاغل به گروه دوم انتقال یافتند که درصورت اعلام وضعیت نارنجی، اجازه 
بازگشایی با رعایت پروتکل های  بهداشتی را دارند. در تهران نیز تصمیم بر این بود که در هفته پیش  رو موزه ها 
پس از سه ماه تعطیلی باز شوند، اما با قرمز شدن تهران و ۹۱ شهر دیگر، دستور به ادامه تعطیلی آن ها داده شد.


